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آیت الله حسینی بوشهری در دیدار مدیر عامل بانک قرض الحسنه مهر ایران:

بانک ها به وضعیت نابسامان 
مسکن و مستأجران کمک کنند

معاون اموراقتصادی استاندارقم:

مسدود کردن بخشی از تسهیلات بانکی خلاف قانون است

دبیر شورای عالی حوزه های علمیه از بانک به عنوان ابزار 
تسهیل کننده امور مردم و اقتصاد یاد کرد و پیاده سازی 
کامل احکام اسلام در نظام بانکداری را به عنوان یکی از 
آرمان های انقلاب و خواسته ی مراجع عظام تقلید بر شمرد.

آیت الله حسینی بوشهری در دیدار سید سعید شمسی 
اشاره  با  ایران  مهر  الحسنه  قرض  بانک  عامل  مدیر  نژاد 
ابراز داشت:  از ربا  تأکیدات مکرر دین اسلام در پرهیز  به 
خداوند در قرآن کار ربا خواران را مساوی با جنگ با خود 
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معاون محیط زیست وخدمات شهری شهرداری قم مطرح کرد:

قم نخستین کلان شهر حامی 
ساختمان های دوستدار محیط زیست

نقش مهم مشارکت شهروندان در موفقیت طرح های محیط زیست شهری
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معاون دادستان قم: 

بدپوششی و سگ گردانی در بوستان ها خط قرمز است

قم  شهرداری  شهری  وخدمات  محیط زیست  معاون 
گفت: کلان شهر قم نخستین کلان شهری بوده که طرح 
حمایت از ساختمان های دوستدار محیط زیست را عملیاتی 

کرده و 50 درصد عوارض ساختمانی را برای احداث این 
ساختمان ها تخفیف می دهد. مهدی اصفهانیان مقدم در 
نخستین جلسه بررسی راهکارهای احداث ساختمان های 

برخی صندوق های قرض الحسنه به اعتماد مردم لطمه زدند

  

پایه   مدیر کل آموزش و پرورش استان قم گفت: ثبت نام و فرایند سنجش 
اولی های استان قم از ۲۸ خرداد جاری آغاز می شود. علیرضا رحیمی اظهار 
آغاز  قم  استان  در  خرداد   ۲۸ از  که  اولی ها  پایه  نام  ثبت  فرآیند  در  داشت: 
می شود، مدیران مدارس باید هنگام ثبت نام جلسه گفتمان سازی برای ارائه 
انتظارات مدارس از دانش آموزان و همچنین انتظارات دانش آموزان و اولیا از 
مدارس را برگزار کنند. مدیر کل آموزش و پرورش قم بیان کرد: فرآیند ثبت نام 
به عنوان مهمترین رویداد ارتباط گیری اولیا و دانش آموزان با کادر اجرایی 

قم گفت: در حال حاضر  و فضای سبز شهرداری  پارک ها  مدیرعامل سازمان 
دریاچه  در  ماهیگیری  و  غواصی  قایق سواری،  قایقرانی،  همچون  فعالیت هایی 
بوستان جوان در حال اجراست و در تلاشیم این مکان را به یکی از قطب های 
و  به ویژگی های بوستان  با اشاره  پیام جوادیان  تبدیل کنیم.  تفریحی شهر قم 
دریاچه جوان اظهار داشت: این بوستان و دریاچه در منطقه دو قرار داشته که 
خیلی از شهروندان قمی از آن بی اطلاع هستند. مدیرعامل سازمان پارک ها و 
فضای سبز شهرداری قم تصریح کرد: این دریاچه با مساحت ۳0 هزار مترمربع با 

مدیرکل آموزش و پرورش استان قم خبرداد:
آغازثبت  نام و سنجش پایه اولی های قم از ۲۸ خردادماه 

مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم  خبرداد:
اجرای تفریحات و ورزش های آبی در دریاچه بوستان جوان

روح الامینی، نماینده تهران:
۲ الی ۳ وزیر دیگر دولت 

پیشگام شوند و استعفا دهند 
نماینده تهــران در مجلس ضمن 
تقدیــر از زحمات وزیر تعــاون، کار 
و رفــاه اجتماعی گفت: به نظرم ۲ 
الی ۳ وزیر دیگر پیشگام شده و با 
اســتعفای خود کاری کنند انرژی 
دولــت و مجلــس صرف مســائل 
اصلــی مــردم از جمله معیشــت 
شود.  عبدالحسین روح الامینی 
2نجف آبادی در نشســت علنی روز 

سخنگوی دولت:
رییس جمهور ایران نامه ای از سوی 

بایدن دریافت نکرده است
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ذوالنوری، نماینده قم:
باید سران سه قوه به داد مملکت

 و مردم برسند
ســخنگوی دولــت بــا تکذیــب 
شــایعه ارســال  نامــه ای از ســوی 
رئیــس جمهــور آمریکا بــه رییس 
جمهور کشورمان تاکید کرد :البته 
پیغام هایی برای ایران می فرستند 
اما مهمتر از ارســال پیغــام، اقدام 
عملی است.  بهادری جهرمی در 
نشســت خبری هفتگی خود در 
واکنش به پرسشــی درباره شایعه 

عضو کمیسیون امنیت ملی 
و سیاســت خارجی مجلس 
 :: گفــت  اســلامی  شــورای 
تقصیرها را به گردن انقلاب، 
آرمان ها و ارزش ها نیندازیم. 
تقصیرها آن جایی اســت که 
از اصــول انقلاب عدول کرده 
ایم و من امروز به ســران سه 
قــوه می گویم که بایــد به داد  2
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سازمان میادین شهرداری قم 
در نظر دارد  پروژه  ذیل را با مشخصات و شرایط کلی زیر از طریق مناقصه عمومی یک مرحله ای به شرکتهای 

واجد شرایط واگذار نماید.
-موضوع ، مبلغ برآورد اولیه ، مدت زمان اجراء ، مبلغ سپرده شرکت در مناقصه و مبلغ خرید اسناد مطابق 

جدول زیر می باشد:

شرایط: 
-نوع تضمین شرکت در مزایده : به صورت ضمانتنامه بانکی در وجه سازمان )با حداقل اعتبار 3ماه( یا واریز 
وجه نقد به حساب بانک ملی شعبه میدان تره بار به شماره 0115427089004 بنام سازمان میادین میوه و 

تره بار ارائه و رسید آن به ضمیمه  پیشنهاد تسلیم شود.
- مبلغ خرید اسناد مناقصه می بایست به شماره حساب 0113127588001 بانک ملی به نام سازمان 

میادین شهرداری قم واریز گردد .        )هزینه خرید اسناد مناقصه غیرقابل استرداد می باشد( 
- هر گونه کپی برداری از اسناد ممنوع بوده و فقط اشخاصی مجاز به ارائه پیشنهاد می باشند که اسناد را به نام 

خود خریداری کرده باشند. 
محل دریافت اسناد و تسلیم پیشنهادها : قم- جاده قدیم قم تهران- روبروی بهشت معصومه) س ( - بلوار 
شهید رجایی میدان بزرگ میوه و تره بار شهید رجایی- ساختمان اداری سازمان میادین- امور قراردادها جهت 
دریافت اسناد مراجعه نمایند / همچنین جهت تسلیم پیشنهادها به آدرس فوق دفتر حراست سازمان مراجعه 

شود . 
- طبق شرایط خصوصی پیوست اسناد، پروژه فوق دارای  تعدیل و پیش پرداخت می باشد.

تذکر: داشتن رتبه 5 ابنیه و ساختمان و ارائه گواهینامه صلاحیت ایمنی از سازمان  برنامه و بودجه کشور جهت 
شرکت در مناقصه الزامی می باشد.

- فروش اسناد از مورخ 1401/0۳/۲۸ لغایت 1401/04/07 می باشد.
-پیشنهاد دهندگان باید یک نسخه از اسناد مناقصه را دریافت و با قید قبولی و بدون قید و شرط ، امضا کرده و 
به پیشنهاد خود ضمیمه نمایند.عدم انجام این مهم از جانب هر یک از مناقصه گران باعث حذف آنان از فرایند 

مناقصه می گردد. 
-هزینه درج آگهی بر عهده برنده مناقصه می باشد.

جهت کسب اطلاعات بیشتر با شماره تلفن 36644313  )025( تماس حاصل فرمایید.
مهلت تحویل اسناد و تسلیم پیشنهادات:  تا پایان وقت اداری 1401/04/0۸ می باشد .

-سایر اطلاعات و جزئیات دراسناد مناقصه موجود می باشد.
       تاریخ آگهی نوبت دوم:  1401/03/28

آگهی مناقصه عمومی یک مرحله ای ) نوبت اول (

شناسه آگهی :1۳۳50۲1روابط عمومی سازمان میادین شهرداری قم

مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان قم :

مشکلی درزمینه سلامت
و کیفیت آب قم وجود ندارد

 سازمان آرامستانها شهرداری قم
 در نظر دارد جهت  اجرای شبکه آبرسانی با لوله گذاری با لوله های P.E و U.P.V.C  محوطه سازمان با برآورد فهرست 
بهای رشته آب سال 1401 به مبلغ 9/128/116/782 ریال)نه میلیارد و صد و بیست وهشت میلیون و یکصد و شانزده 
هزارو هفتصد و هشتاد و دو ریال( را با  مشخصات و مقررات به شرح ذیل از طریق برگزاری مناقصه عمومی به شرکت ها 

وپیمانکاران واجد شرایط واگذار نماید: 
شرایط:

متقاضیان باید دارای صلاحیت پیمانکاری از مراجع رسمی  با پایه پنج رشته آب ، توانایی انجام کار در خصوص موضوع 
پیمان و همچنین گواهینامه HSE ) دستورالعمل ایمنی و بهداشت ( از اداره کار ورفاه امور اجتماعی را داشته باشند.

سپرده شرکت در مناقصه به مبلغ 460/000/000 ریال می باشد. که هم بصورت واریز نقدی ویا ضمانت نامه بانکی 
امکان پذیر میباشد. 

سازمان آرامستانها مکلف می باشد در صورتی که برنده مناقصه حاضر به انعقاد قرارداد نشود سپرده شرکت در مناقصه 
مشارالیه ضبط می نماید و همچنین نفر دوم هم اگر برای انجام عقد قرارداد به او مراجعه گردد و از انجام معامله امتناع نماید 

سپرده شرکت در مناقصه ضبط خواهد شد. 
سازمان آرامستانها اختیار دارد مقدار کالا و یا موضوع پیمان را در طول مدت اجراء تا 25% افزایش یا کاهش دهد.

سازمان آرامستانها اختیار دارد بعد از بازگشائی پیشنهادات و پس ازبررسی ، مجاز است برنده مناقصه را از یک تا هفت  
روز کاری اعلام نماید. 

در صورت تشخیص سازمان آرامستانها در خصوص میزان پیش پرداخت در قرارداد به برنده مناقصه تا سقف 15% نسبت 
به مبلغ پیشنهادی اقدام می نماید.

در روز بازگشائی پیشنهادات، حضور شرکت کنندگان درجلسه کمیسیون معاملات لازم نمی باشد.
در قرارداد منعقده با برنده مناقصه رعایت دستورالعمل عمرانیHSE، الزامی است.

در صورت انعقاد قرارداد با برنده مناقصه تعدیل پیمان مشمول این قرارداد می شود.
سازمان آرامستانها در رد وقبول پیشنهادات مختار بوده و هزینه آگهی برعهده برنده مناقصه می باشد. ضمناً مبلغ 

پیشنهادی مشخص، معین، بدون قید و ابهام  بوده ودر پاکت لاک ومهر شده تسلیم گردد.
 متقاضیان می توانند جهت دریافت اسناد مناقصه وکسب اطلاعات بیشتر بعد از انتشار آگهی دوم  به مدت 10 روز در 

ساعات اداری به سازمان مراجعه نمایند. ضمناً خرید اسناد مناقصه براساس تعرفه مبلغ 1/500/000 ریال می باشد.
تذکر مهم: بر اساس آیین نامه معاملات شهرداری ها، مدت ده روز در بند فوق الذکر شامل هم اخذ و هم تحویل اسناد 

می باشد. 
محل توزیع اسناد: جاده قدیم قم –تهران کیلومتر4 سازمان بهشت معصومه ساختمان اداری واحد امور پیمانها 

وقراردادها- تلفن 1530
محل تحویل پاکتهای پیشنهادی: قم ، بلوار شهید خداکرم، میادین میوه و تره بار، سازمان میادین ، واحد حراست 

آگهی مناقصه) نوبت دوم(

   شناسه آگهی:1۳۳145۳  روابط عمومی سازمان آرامستانها
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نشاط و پایداری اجتماعی، 
آسیب ها و راهکارها 

نگاه  حدی  تا  که  اساتیدی  از  دانشگاه  کردن  خالی 
نقادانه به وضعیت داشته اند از اشتباهات بزرگ در کاستن 

از نقش میانجی گری دانشگاهها بوده است. 
برخی سنجش های علمی در سطح ملی و یا محدود، نشانگر نوعی کاهش امید به 
آینده و پایین آمدن انتظار بهبود وضعیت است و این امر تنها عرصه اقتصادی را شامل 
نمی شود؛ افت شاخص اطمینان به آینده و ناامیدی رایج در جامعه، درصورت تداوم، 

نشانگان خوبی برای تداوم حیات اجتماعی پویا و تحول گرا نیست.
 برخی اتفاقات همچون نوعی از مهاجرت های همراه با اعتراض را می توان نتیجه این 
شرایط و ادراک های ذهنی ناشی از آن دانست که با توجه به مشاهدات روزانه و بدون 
نیاز به انجام سنجش ها هم به خوبی قابل بررسی است.از ملاحظات قابل تامل دیگر 
در روزهای اخیر می توان به تغییرات رفتاری و پرخاشگرانه شدن کنش ها در رفتارهای 

اجتماعی نام برد.
در یک تحقیق علمی که نوشته های حک شده بر در و دیوار فضاهای عمومی را تحلیل 
محتوا می کرد، دریافتم بعد از "وقایع 88" تند شدن کلامی و نوشتاری پرخاش گرانه و 
روی آوردن به افراطی  گری تخریبی در صف بندی های سیاسی به خصوص دانشجویان 

رشد یافته بود.
 این روزها نیز شکل بسیار تشدید شده و غیرقابل مقایسه ای از خط و نشان کشیدن ها 
و رویارویی های افراطی را در اظهارنظرهای طرح شده در محافل و حتی خیابانی و یا 

محتواهای تولید و منتشر شده در فضای مجازی و کامنت ها مشاهده می کنیم.
ثبات  تردید  بدون  و  بوده  تشدید  حال  در  روند،  این  که  است  این  من  احساس 
اجتماعی، نشاط، شادابی و زیست مسالمت  آمیز و مداراگرایانه که لازمه حیات پویای 

اجتماعی است را به طور جدی تهدید می کند.
یک نظام هوشمند می بایست با درک این شرایط و با بهره گیری از علوم انسانی و 
اجتماعی حتی با استفاده از حضور محققان منتقد، به تبیین راهکارهای ایجابی و 
همچنین دست کشیدن از برنامه های تشدیدزا به سمت سامان دهی این وضعیت پیش 

رود.
از یکسو جامعه و مردم خسته از فشارهای معیشتی و اقتصادی و ناامنی های روانی 
حاصل از فشارهای خارجی و داخلی مرتبا با موجی از تخریب های ناامیدکننده مواجه 
شده است و از سویی دیگر با چالش گفتگو هراسی از سوی برخی ارکان قدرت هم رو 
به رو هستیم. این پدیده به بهانه نگرانی از ترویج نظریه های لیبرال غربی و همینطور 
غیرپنداری هر حرف نواندیشانه، روی داده و منجر به محدودیت رسانه ها، تنگ شدن 

فضای دانشگاه و ... شده است.
نتیجه چنین فضایی رخ دادن عارضه و سندروم بی میلی به شنیدن صدای نقادان 
از یک سو و امتناع جریان روشنفکری از همکاری با جریان قدرت برای حل مسائل و 

گفتگو از سوی دیگر است که آسیب شناسی آن به مجالی دیگر نیاز دارد.
مطالعات نشان می دهد ادراک افراد جامعه از احساس فساد و ناکارآمدی و سختی 
زندگی، زمینه ساز پذیرش مطالب منتشر شده و برهم زننده آرامش روانی است و در 

نتیجه سبب ایجاد ناکامی مزمن و بروز رفتارهای تعرضی در آنان می شود.
یکی از فرصت های پیشگیری از این مسئله، تقویت میانجی های اجتماعی و عدم 
ممانعت و حتی زمینه سازی برای گسترش فعالیت های آنهاست. با توجه به این دیدگاه، 
اهمیت دادن و ایجاد امکان برای فعالیت رسانه ها، گروههای مرجع و افرادی که هنوز 

سخنان شان در جامعه شنیده می شود؛ راهگشاست.  
هرچند که شاهد فقدان یک سیاست گذاری درست برای  تقویت تمامیت ذهنی 
جامعه به نحوی که افکار عمومی از میان استدلال ها به خصوص صداهای داخل مسیر 
درست را انتخاب کنند، هستیم، با این حال می توان برخی گام ها را برای پویایی جامعه 
برداشت. در اولین گام باید زمینه را برای فعالیت های موثر رسانه ای فراهم کرد. اتفاقا 
بخشی از نفرت پراکنی ها در نتیجه فعالیت هایی است که بدخواهان این مرز و بوم در 
خارج از کشور تولید و منتشر )وایرال( می کنند و متاسفانه کوتاه بینی های امنیتی و 

جناحی داخلی هم تشدید کننده آنها هستند.
در سال های اخیر، عوامل متعددی منجر به شکل گیری فضای نامطلوب و محدود 
کننده برای فعالیت های سالم رسانه ای شده است. کنترل بیش از حد سیاسی و 
نگاه امنیتی به فعالیت های رسانه ای مستقل اما منتقد منجر به  محدودیت و کاهش 
فعالیت های این دسته از رسانه ها شده است. ایجاد شفافیت، روشنگری و نقدهای 

راهگشا، منجر به عواقب و فشارهای زیادی بر خانواده رسانه شده است.
در چنین فضایی، جا برای فیک نیوزها و یا شبه رسانه ها و باج نیوزها در گسترش 

ناآرامی روانی جامعه و نفرت پراکنی فراهم شده است.
متاسفانه  است.  کشور  سیاسی  شخصیت های  و  گروه ها  ملی  وظیفه  دوم  گام 
جناح های سیاسی به طور کوته بینانه برای دستیابی به مقاصد آنی و از میدان به 
درکردن دیگران،  با اظهارات و رفتارشان سبب نوعی منفی انگاری کلی در ادراک جامعه 
شده اند. حتی برخی از جریان ها و جناح های سیاسی برای رسیدن به اهداف خود به 

روش های غیراخلاقی از ابزار رسانه استفاده می کنند.
گام سوم ارج نهادن به نهاد دانشگاه و اساتید منتقد است. خالی کردن دانشگاه از 
اساتیدی که تا حدی نگاه نقادانه به وضعیت داشته اند از اشتباهات بزرگ در کاستن از 

نقش میانجی گری دانشگاهها بوده است.
برای عبور از این شرایط، باز کردن فضای رسانه  صدا و سیما، مجوز دادن به  شکل 
گیری گفتگوهای اجتماعی )آنچه که امروز رخ می دهد بیشتر به یک نمایش گفت_
گفت شبیه است که بین عده ای محدود و کم مخاطب رخ می دهد( و ایجاد فضا برای 
آنانی که نه در قاب صدا و سیما جای دارند و نه خود را به دوربین رسانه های خارج 
از کشور سپرده اند، راهگشا است.همچنین تدبیری برای واهمه  زدایی از فعالیت های 
همچنین  مردم نهاد،  سازمان های  مجموع،  در  است.  موثر  قطعا  مدنی  نهادهای 
تشکل های صنفی و حرفه ای با کم کردن حساسیت های تعیین صلاحیت، ابزار خوبی 
در این شرایط برای کنش گری اجتماعی آرامش دهنده بوده و می توانند در جهت 
تلطیف فضای جامعه به خوبی عمل کنند. زمان آن فرا رسیده که به هدف تسهیل 

حرکت های اجتماعی سازنده، گامی بلند برداریم.

معیشتی نمی خواهیم، 
حقوق مان را می خواهیم!

است؛  روشن  اجتماعی،  تامین  بازنشستگانِ  حرفِ 
عدالت بیمه ای را اجرا کنید. 

صریح ترین معادله را هم سرپرست سابق سازمان تامین اجتماعی بیان کرد: "چرا 
قانون7 برابر حداقل دستمزد، هنگام گرفتنِ حق بیمه رعایت می شود اما هنگامِ 
پرداختِ مستمری نه؟" بله، حرف بازنشسته همین سخنِ "محمد حسن زدا" است 
که :" ما نمی توانیم هنگام دریافت حق بیمه قانون 7برابر را رعایت کنیم اما در هنگام 
رِ قانون بر اساس بیمه  پرداختِ مستمری آن را رعایت نکنیم." ما خواهان رعایت مَّ

پردازی هستیم.
پی  در  داده:"  خبر  خود  توییتری  حساب  در  بهادری جهرمی  علی  که  این 
درخواست های گروه هایی از بازنشستگان محترم درخصوص وضعیت دریافتی خود در 
سال جاری از رئیس جمهور، به معاون اول دستور داد موضوع را با حضور نمایندگان 
بازنشستگان و سازمان تأمین اجتماعی بررسی و پیشنهادات حمایتی خود را ارائه 
کنند." را اگرچه یک گام به جلو می دانیم اما منطقش را با عدالت ناسازگار می بینیم. با 
کرامت انسانی هم ناهمخوان است این نگاه. ما صدقه نمی خواهیم. کمک معیشتی 
طلب نمی کنیم. بسته حمایتی در نظر نداریم. چنین پیشنهادی را هم جسارت به 

ساحت سازندگان ایران می دانیم.
توقع ما از حضرت آقای رئیسی به عنوان یک فقیه و حقوق دادن در جایگاه ریاست 
جمهوری، ورود به ماجرا و احقاقِ بلاتنازل و تمام ساحتیِ حقوق بازنشستگان، وفق 
مصوبه هیئت امنای سازمان تامین اجتماعی و ناظر به تصویب دستمزد شورای عالی 
کار است. چیزی که هر سال مسیر افزایش حقوق و مستمری های این قشر را هموار 
کرده است. ما نسلی هستیم که از دیرباز دست خود را به زانوی خویش گرفته و یا علی 
گفته و برخاسته ایم. در حین کار اگر بر زمین هم افتادیم، دست برای طلب کمک دراز 
نکردیم باز هم به پای مجروح خود تکیه کردیم و برخاستیم. امروز هم اگر چه پیر شده 
ایم اما آن باور هنوز در ذهن ما جوان است. با این نگاه است که هر نوع "حمایت" و 

"بسته معیشتی" را با کرامت کارگری خود در تضاد می دانیم و پس می زنیم.
ما روی حقوق شرعی و قانونی خود پای می فشاریم. توقع ما این است که جناب 
رئیس جمهور رئیسی در این زمینه کنار ما باشد چنان که ما به روزگاران رزمندگان دفاع 
از وطن و مجاهدان عرصه تولید بودیم و کنار نظام ایستادیم. ما حق خود را می خواهیم. 
چون بدان برسیم خودما چون گذشته در تهیه" بسته های معیشتی" برای نیازمندان 

پیش قدم خواهیم بود.
* روزنامه نگار پیشکسوت

اخبار

رئیس اداره ماشین آلات اداره کل راهداری و حمل ونقل جاده ای استان قم:

ناوگان راهداری قم توانمند تر می شود
رئیس اداره ماشین آلات این اداره کل ازتجهیزو افزایش توانمندی و بهره وری ناوگان 

راهداری استان قم خبرداد.
سید مهدی موسوی اظهارداشت :بی تردید توجه به قابلیت های فنی ناوگان راهداری 
دردوبخش سخت افزاری و نرم افزاری، موجبات افزایش بهره وری درجمیع سطوح، اعم 

از صیانت، ارتقا ایمنی، ارتقا سطح سرویس و...درمحورهای جاده ای را فراهم می آورد.
درقالب  دراختیاررا  آلات  ماشین  و  فنی  ازعوامل  حداکثری  وری  بهره  به  توجه  وی 
طرح های،امری مطلوب خواند و افزود: رویکرد اجرای طرح های عمران جاده ای بویژه 
درحوزه صیانت ازراه ها و ابنیه فنی، آنهم درشرایظی که کشور با مشکل تحریم های 

ظالمانه روبروست، می تواند رهگشای بسیاری از مسائل دراین حوزه ها باشد.
موسوی ،تجهیز و تامین ماشین آلات راهداری را امری درراستای همین رویکرد دانست 
واضافه کرد:  بحمدالله طی سنوات جاری شاهد تهیه  چند دستگاه ماشین آلات سنگین، 

نیمه سنگین وهمچنین ادوات مورد نیاز بوده ایم .
رئیس اداره ماشین آلات راهداری و حمل ونقل جاده ای استان قم دربخش دیگری از 
این خبر به خرید و تجهیز دودستگاه ادوات راهداری اشاره و اظهار داشت: با توجه به 
رویکرد اجرای حداکثری طرح های عمران جاده ای درقالب طرح های امانی، نسبت به 

احصا نیازمندی ها و تامین ماشین آلات و ادوات مورد نیازاقدام شده است.
موسوی خرید دودستگاه ماشین آلات شیار زن و دمنده را درراستای تجهیزماشین آلات 
اداره کل متبوع دانست و اضافه کرد: دستگاه شیارزن محصولی چند منظوره با قابلیت 

نصب سریع برروی انواع اسکید لودر با اپراتوری آسان می باشد.
وی ادامه داد: با توجه به طراحی این محصول و سیستم هیدرولیک آن، امکان اجرای 
عملیات مختلف تراش آسفالت و بتن و همچنین ایجاد شیارهای لرزاننده ) رامبل استریت( 
را دارد. موسوی درخصوص دیگر قابلیت های فنی دستگاه ایجاد شیار لرزاننده توضیح 
داد: این وسیله قابلیت ایجاد شیارلرزاننده) رامبل استریت( با عرض متغیر 350 الی 600 
میلیمتر، تراش آسفالت و بتن با عرض 600 و عمق 150 میلیمترو ایجاد زبری سطح ) 

مضرس( با کیفیت های 3 تا 40میلیمتر را دارا می باشد.
رئیس اداره ماشین آلات اداره کل راهداری و حمل ونقل جاده ای استان قم از دیگر 
قابلیت های این محصول بومی به تسطیح و موج گیری سطوح آسفالتی و امحا خطوط 
زائد ترافیکی اشاره و توضیح داد: درمجموع کارآیی چند منظوره، کیفیت مطلوب، توانایی 
مانور درمعابر شهری، اپراتوری آسان، هزینه کم نگهداری، حمل آسان، قیمت مناسب و 

... را میتوان از امتیازات این وسیله خوش ساخت وطنی دانست.
موسوی دیگر دستگاه خریداری شده جهت اداره ماشین آلات راهداری و حمل ونقل 
قم را دستگاه بلوئر) دمنده هوا( عنوان واظهار داشت: با توجه به ضرورت زدودن ضایعات 
آسفالتی پس از عملیات تراش واجرای رامبل از سطح وحریم راه، نسبت به تهیه یکدستگاه 

دمنده پرقدرت هوا اقدام شد.
وی از دیگرموارد استفاده از دستگاه بلوئر، به بهره برداری از آن درپاکسازی صحنه های 
تصادفات اشاره و افزود: با توجه به طراحی این دستگاه، قابلیت جابجایی آن ساده 
واپراتوری آن نیز بسیار آسان می باشد. موسوی میزان هزینه خرید این دووسیله ساخت 
وطن را افزون بر 25/5  میلیارد ریال عنوان و افزود: تمامی هزینه خرید این دودستگاه از 

محل اعتبارات سازمان راهداری و حمل ونقل جاده ای تامین شده است.
وی درخاتمه یادآور شد: با توجه به ضرورت تجهیز اکیپهای واکنش سریع راهداری 
جهت اعزام به صحنه تصادفات جاده ای، نسبت به تهیه سه دستگاه دیگر دمنده ) 
بلوئر( اقدام شده که بزودی  پس از خریداری، دراختیار ادارات راهداری و حمل ونقل 

شهرستانهای تابعه قرار خواهد گرفت.  

دبیر قرارگاه 1۹ دی استان قم :

حوزه فرهنگ نیازمند کارهای
 اساسی و بنیادی است

دبیر قرارگاه 19 دی استان قم با تاکید بر اینکه رسیدن به نتیجه در عرصه فرهنگی 
نیازمند زمان است، گفت: کار فرهنگی اینطور نیست که امروز کار کنیم و فردا نتیجه 

بگیریم بلکه ما نیازمند کارهای بنیادی و اساسی هستیم. 
سردار محمدرضا موحد  روز دوشنبه در نشست قرارگاه فرهنگی اجتماعی 19 دی که 
در سالن جلسات شهرداری قم برگزار شد، ضمن تقدیر از زحمات شهرداری قم در قرارگاه 
19 دی و اقدامات ارزشی اظهار کرد: طرح شهربانو نیز یک طرح جامع و کامل است که 

باید با مشارکت همگانی دنبال شود.
وی ادامه داد: مسئولان قرارگاه 19 دی در سال 1400 کارهای گسترده ای انجام دادند 
اما هجمه دشمن بسیار سنگین است و این هجمه دشمن نیز بیش از 30 سال وجود 
داشته است و کار فرهنگی هم اینطور نیست که امروز کار کنیم و فردا نتیجه بگیریم بلکه ما 

نیازمند کارهای بنیادی و اساسی هستیم.
موحد گفت: ما در قرارگاه دورهم جمع شدیم تا خواسته رهبر معظم انقلاب اسلامی در 
مورد قم را محقق کنیم و رسیدن به این هدف کار سختی است اما امیدواریم که قم را به 

عنوان الگوی دیگر شهرها معرفی کنیم.
وی بر استمرار برگزاری جلسات کمیته های قرارگاه تاکید و عنوان کرد: کمیته ها از 
ظرفیت معاونت تبلیغات حوزه نیز می توانند استفاده کنند و در این راستا تعامل میان 
کمیته ها باید افزایش یابد؛ طرح ها و رزمایش های قرارگاه باید با مشارکت یکدیگر اجرا شود 

و استمرار یابد تا به نتیجه برسد.
دبیر قرارگاه 19 دی استان قم با بیان اینکه اولویت هایی برای قرارگاه مشخص شده 
که این اولویت ها باید مورد توجه همه دستگاه های استان قرار گیرد، گفت: برخی مراکز 
درمانی، باشگاه ها و آرایشگاه ها مروج هستند و اگر این مکان ها مدیریت نشوند در اماکن 

عمومی تغییر وضعیت را نخواهیم داشت.
فرمانده سپاه استان قم افزود: طرح شهر بانو که به همت شهرداری قم تهیه شده است 
در دیگر مجموعه ها نیز قابل الگوبرداری است دانشگاه علوم پزشکی، صمت و ورزش و 
جوانان طرح تهیه کنند و ما در کمیته های قرارگاه کمک می کنیم تا طرح بررسی شود 

و در تامین نیرو نیز کمک می کنیم اما دستگاه ها هم باید مشارکت لازم را داشته باشند.
سردار موحد تصریح کرد: کمیته فرهنگی با مشارکت نیروهای محلی به بوستان ها ورود 
می کند و در کمیته اجتماعی نیز با محوریت خانه های سبز و خانه های اعتماد کارهای 

مردمی را دنبال می کنیم.
موحد با تاکید بر اینکه تجمعات انقلابی و حزب الهی روحیه جهادی را ارتقا می دهد، 
گفت: حرکت هایی همانند همخوانی سرود سلام فرمانده باید بیشتر مورد توجه قرار گیرد، 
سه شنبه هفته آینده همزمان با 31 خردادماه اجتماع مردمی یاوران مهدی را در مسجد 
مقدس جمکران خواهیم داشت که ظرفیت دستگاه ها و نهادها نیز در این راستا بکار گرفته 

خواهد شد.
 

رئیس شورای اسلامی شهر قم  مطرح کرد:

آمادگی قم برای ارتباط با تمام شهرهای 
مسلمان جهان

رئیس شورای اسلامی شهر قم گفت: شهر قم به عنوان یک جهان شهر آماده همکاری و 
ارتباط با تمام شهرها و کشورهای مسلمان جهان است.

 حسین اسلامی  روز سه شنبه دردیدار اومرو دوگاری مومونی شهردار نیامی پایتخت 
کشور آفریقایی نیجر با ابراز خوشحالی از ارتباط بین دو کشور و شهرها اظهار داشت: 
شهر قم از تمام دنیا مسلمانانی را پذیرا بوده و آن ها در حال تحصیل در این شهر هستند و 
جامعه المصطفی )ص( مرکز گردهمایی آن ها و جهان شهر مسلمانان بوده و قم علاقه مند 

ارتباط با همه شهرها و کشورهای مسلمان است.
وی آمادگی شهر قم را برای ارتباط با سایر شهرها اعلام کرد و افزود: شهر قم قابلیت 

همکاری و تبادل تجربه با کشور نیجر را داشته و پذیرای تجربه های شما هستیم.
وی بر امضای تفاهم نامه همکاری بین دو شهر تاکید و گفت: هر دو کشور مسلمان بوده 
و می توانند انتقال تجربه خوبی داشته و با توجه به مرکزیت شهر قم در جهان، فرصتی برای 
تمام کشورها برای ارتباط و انتقال تجربه خواهد بود و از امضا تفاهم نامه استقبال می شود 

تا این ارتباط ادامه دار باشد.
اسلامی بیان کرد: برای برقراری ارتباط مستمر و انعقاد قراردادهای فرهنگی، اجتماعی 

و تجاری باید علاقه مندی دو کشور مشخص شود.
شهردار شهر نیامی  نیز دراین دیدارهدف ملاقات با مدیران شهری قم را تبیین کرد و 
گفت: این ارتباط می تواند بسیار گسترده بوده و از تجربه های دو کشور و شهرها استفاده 
کرده و مشاوران خوبی برای هم باشیم و دین مشترک به ما کمک می کند تا به همکاری و 

برادری جامعی دست پیدا کنیم.
وی تاکید کرد: کشور نیجر می تواند در تمام جوانب همکاری کرده و هیچ محدودیتی 
برای ارتباط بین شهرهای دو کشور وجود ندارد و می توانیم دفتر همکاری های مشترک 
را در همین جلسه بازکرده و کار را آغاز کنیم و برای آغاز آشنایی، نحوه مدیریت شهرها 

می تواند به این همکاری ها کمک کند.

رئیس جمهور تاکید کرد: آماده ارتقای همکاری های همه جانبه با پاکستان 
نیازهای  تأمین  برای  لازم  ظرفیت های  از  ایران  اسلامی  جمهوری  و  هستیم 

پاکستان در زمینه های مختلف از جمله نفت،   گاز و برق برخوردار است. 
آیت الله سیدابراهیم رئیسی عصر امروز سه شنبه در دیدار »بلاول بوتو زرداری« 
وزیر خارجه پاکستان،   با اشاره به روابط عمیق دو ملت که ریشه در قرنها ارتباط 
قلبی و اعتقادی دارد،   ملت ایران و پاکستان را نه فقط همسایه،   بلکه خویشاوند 
یکدیگر خواند و افزود: بیشترین زائران خارجی حرم امام رضا)ع( پاکستانی 
ها هستند و عشق آنها به اهل بیت)ع( زبانزد است و همین یکی از زمینه های 

نزدیکی دو ملت به یکدیگر است.
رئیس جمهور با بیان اینکه امنیت پاکستان را امنیت خودمان می دانیم،  اظهار 

داشت: برخی روابط حسنه دو کشور مسلمان،   همسایه،  دوست و برادر را نمی 
پسندند ولی تقویت روابط منجر به رونق اقتصادی و امنیت بیشتر برای ملت های 

منطقه می شود.
رئیسی با تاکید بر اینکه در جمهوری اسلامی ایران هیچ محدودیتی برای توسعه 
روابط با اسلام آباد وجود ندارد،   افزود: آماده ارتقای همکاری های همه جانبه 
با پاکستان هستیم و جمهوری اسلامی ایران از ظرفیت های لازم برای تامین 
نیازهای پاکستان در زمینه های مختلف از جمله نفت،   گاز و برق برخوردار است.

رئیسی حوزه های انرژی،   همکاری های ترانزیتی و همکاری و هماهنگی در 
مسائل و بحران های منطقه ای را از ابعاد مهم روابط دو کشور خواند و تاکید کرد: 
گفت وگوها در خصوص این مسائل باید تبدیل به تصمیم و سندهای همکاری 

شود.
آمادگی کامل برای به نتیجه رساندن گفت وگوهای گذشته در زمینه های 

امنیتی،   تجاری و انرژی داریم
بلاول بوتو زرداری وزیر امور خارجه پاکستان نیز با ابراز خرسندی از سفر به ایران 

افزود: من به همان اندازه که فرزند پاکستان هستم،   فرزند ایران نیز هستم.
وزیرخارجه پاکستان با تشکر از صادرات برق کشورمان به پاکستان،   اظهار 
داشت: ما آمادگی کامل برای تکمیل و به نتیجه رساندن گفت وگوهای گذشته در 

زمینه های امنیتی،   تجاری و انرژی داریم.
زرداری همچنین با اشاره به عمق ارادت پاکستانی ها به امام رضا)ع(، بر برنامه 
ریزی کشورش برای  تسهیل امور سفر زائران این کشور به مشهدمقدس تاکید کرد.
وزیرخارجه پاکستان همچنین از دولت جمهوری اسلامی ایران بدلیل کمک در 
خاموش کردن آتش سوزی گسترده در جنگل های استان بلوچستان پاکستان 

تقدیر کرد.

رئیس جمهور در دیدار وزیر خارجه پاکستان؛

 تقویت روابط تهران - اسلام آباد باعث ارتقای رونق اقتصادی و امنیت می شود

غلامرضا بنی اسدی*

نماینده تهران در مجلس ضمن تقدیر از زحمات وزیر 
تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: به نظرم 2 الی 3 وزیر 
دیگر پیشگام شده و با استعفای خود کاری کنند انرژی 
جمله  از  مردم  اصلی  مسائل  صرف  مجلس  و  دولت 

معیشت شود. 
نشست  در  آبادی  نجف  الامینی  روح  عبدالحسین 
ماه  مجلس شورای  روز سه شنبه، 24 خرداد  علنی 
اسلامی در تذکر شفاهی ضمن تشکر از زحمات وزیر 
الی 3  نظرم 2  به  اجتماعی گفت:  رفاه  و  کار  تعاون، 
وزیر دیگر پیشگام شده و با استعفای خود کاری کنند 

انرژی دولت و مجلس صرف مسائل اصلی مردم از جمله 
معیشت شود.

نماینده تهران، ری، شمیرانات، اسلامشهر و پردیس 
در مجلس یازدهم تصریح کرد: این اقدام جهاد عملی و 
در جهت تقویت دولت بوده که نیاز به تبیین دارد. نفوذی 
ها، نابلد ها و نفع طلبان، این تغییرات را مخالفت با دولت 
تلقی نکنند، بلکه این تغییرات عین تقویت دولت است.

وی با اشاره به تاکیدات قانون اساسی و رهبر انقلاب 
با  وزرا  افزود: سایر  قوا  تفکیک  اصل  رعایت  بر  مبنی 
قوت، اقتدار و جهاد شبانه روزی و بدون اعتنا به سرزنشِ 

سرزنش کنندگان باید به وظایف خود عمل کنند.
بهداشت  وزارت  به  تذکری خطاب  در  الامینی  روح 
گفت: توصیه می کنم این وزارتخانه در تصویب ضوابط 
و آیین نامه های قانون حمایت از جوانی جمعیت تسریع 

کند.
عضو کمیسیون بهداشت و درمان مجلس تصریح کرد: 
قانون بودجه یک قانون مترقی بوده که دولت اجازه دارد 
اصلاحات قیمت را با اختصاص کالابرگ و یارانه در حوزه 
معیشت و حمایت بیمه ای در حوزه درمان اجرا کند تا 

فشار به مردم وارد نشود.

روح الامینی، نماینده تهران:

۲ الی ۳ وزیر دیگر دولت پیشگام شوند و استعفا دهند 

عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس شورای اسلامی گفت : 
تقصیرها را به گردن انقلاب، آرمان ها و ارزش ها نیندازیم. تقصیرها آن جایی است 
که از اصول انقلاب عدول کرده ایم و من امروز به سران سه قوه می گویم که باید به 

داد مملکت و مردم برسند.
مجتبی ذوالنوری در نشست علنی  روز سه شنبه شنبه، 24 خرداد ماه مجلس 
شورای اسلامی در نطق میان دستور با بیان اینکه امروز یک موج نامیمونی آغاز 
شده که این القا را به وجود بیاورد که نظام جمهوری اسلامی در حل مشکلات مردم 
ناکارآمد است، عنوان کرد: اگر ناکامی و ناکارآمدی وجود داشته و یا دارد، مقصر آن 
انقلاب و نظام اسلامی نیست، بلکه مقصر آن دولت هایی هستند که ارزش ها، اصول 
و اولویت ها را نادیده می گیرند. وی در ادامه با تقسیم مسائل کشور در 3 حوزه اظهار 
داشت: یک حوزه اموری که تحریم ها متوجه آنها نبوده، یک حوزه که تحریم ها به آنها 
توجه داشته و حوزه سوم مسائلی که تمرکز ثقل تحریم ها بر آنها بوده است؛ می بینیم 
در اموری که تحریم ها دخالتی در آن نداشته، در آن امور پسرفت و عقب افتادگی 
داریم که مثال آن موضوع زرشک، زعفران، پسته، فرش و بسیاری از موارد است که 
امروز اگر سوال کنیم در این حوزه هایی که مورد توجه تحریم نبوده، پسرفت داشته 

ایم یا پیشرفت؛ باید اقرار به پسرفت کنیم.
ذوالنوری در ادامه با اشاره به حوزه دوم که تحریم ها در آن اثر داشته است، گفت: 

هرجا به اولویت ها توجه کردیم، به توان داخلی اهتمام ورزیدیم و هرکجا با تکیه بر 
توانمندی های خود اقدام کردیم توانستیم یا تحریم ها را خنثی یا بی خاصیت کرده 

و یا آنها را دور بزنیم.
این نماینده مردم در مجلس یازدهم با اشاره به حوزه سوم که حوزه ثقل تحریم ها 
است، عنوان کرد: امروز جمهوری اسلامی در مسائل تجهیزات دفاعی و نظامی 
با یاری خدا به چند کشور دنیا تسلیحات و تجهیزات صادر می کند و با ساخت و 
تولید سلاح های سبک، سنگین، نیمه سنگین و انواع آتشبار، ساخت تانک و نفربر، 
خودروهای زرهی شنی دار و چرخدار، زیردریایی، ناو و ناوچه، هواپیما و هلی کوپتر و 

موشک های قاره پیما دنیا را متحیر کرده ایم.
وی همچنین با یادآوری این مطلب که امروز در زمینه هسته ای، 7 کشور دنیا قادر 
به تولید سوخت هسته ای هستند، گفت: جوانان این ملت توانستند کشور ما را در 
ردیف این 7 کشور اول دنیا قرار دهند. امروز 11 کشور دنیا توان غنی سازی اورانیوم را 

دارد که جمهوری اسلامی یکی از این کشورها است.
ذوالنوری اضافه کرد: امروز در زمینه نانو و همه مسائل رادیوداروها، دنیا را متحیر 
کرده ایم چرا که در این عرصه ها ایمان، اعتقاد، تمسک به اصول، پایبندی به ارزش 
ها، ولایتمداری و روحیه انقلابی در کار بوده و هر کجا روحیه انقلابی کنار زده شد، آن 

حوزه آلوده، ناکارآمد و حوزه پسرفت و عقب ماندگی شد.

ذوالنوری، نماینده قم:

باید سران سه قوه به داد مملکت و مردم برسند

ما  این که  بر  تاکید  با  اتمی  انرژی  رییس سازمان 
مشکلی برای ادامه تعامل با آژانس بین المللی انرژی 
اتمی نداریم، گفت: البته در صورتی که آنها به تعهدات 
خود در برجام عمل کنند، آژانس باید در چارچوب 

پادمان کار خودش را نسبت به ما دنبال کند. 
محمد اسلامی در پاسخ به سوالی مبنی براینکه 
تعاملات سازمان انرژی اتمی با توجه به بیانیه شورای 
حکام علیه ایران، با آژانس بین المللی انرژی اتمی 
چگونه خواهد بود، گفت: روابط ایران با آژانس بین 
المللی انرژی اتمی همچنان برقرار است و براساس 

پادمان عمل می کنیم.
برجام  کرد:  تاکید  اتمی  انرژی  سازمان  رئیس 
مواردی را به بهانه هایی به کشور ما تحمیل کرده و اگر 
قرار است، این بهانه ها باقی بمانند و برجام هم باشد، 

مسلما خلاف توافقنامه خواهد بود.
برنامه ای برای سفر گروسی به ایران نداریم

تمام  به  باید  همه  بنابراین  کرد:  تصریح  وی   
باشند.   پایبند  شده،  ذکر  برجام  در  که  موضوعاتی 
نمی شود که بخشی از موارد در برجام را بیرون بیاورند 
و بگویند، این مطالب جداست و بعد نیز اعلام کنند، 

برجام نیز وجود دارد؛ تمامی موارد باید در کنار هم 
پیش برود. اسلامی بیان کرد: ما مشکلی برای ادامه 
تعامل با آژانس انرژی اتمی نداریم، البته در صورتی 
که آنها به تعهدات خود در برجام عمل کنند. آژانس 
بین المللی انرژی اتمی باید در چارچوب پادمان کار 
خودش را نسبت به ما دنبال کند. رئیس سازمان انرژی 
اتمی همچنین در پاسخ به سوالی در خصوص اینکه 
آیا گروسی مدیر کل آژانس بین المللی انرژی اتمی 
برنامه ای برای سفر به ایران دارد یا خیر، اظهار کرد: ما 

برنامه ای برای سفر وی به ایران نداریم.

رییس سازمان انرژی اتمی :

مشکلی برای ادامه تعامل با آژانس بین المللی انرژی اتمی نداریم 

معاون اول رئیس جمهور :

صنعت نساجی، کیف و کفش باید در کشور احیاء و شکوفا شود
 معاون اول رئیس جمهور با تأکید بر اینکه در برنامه 
و  قیمت  باید  کفش  و  کیف  نساجی،  صنایع  توسعه 
کیفیت نیز مورد توجه قرار گیرد، گفت: باید بتوانیم با 
ایجاد رقابت سالم زمینه توسعه و شکوفایی این صنایع 

را در کشور فراهم کنیم. 
صنعت  زنجیره  توسعه  راهکارهای  بررسی  جلسه 
پوشاک، چرم، کیف و کفش عصر امروز)سه شنبه( به 

ریاست معاون اول رییس جمهور برگزار شد.
محمد مخبر در این جلسه با اشاره به سابقه دیرینه 
ایران در صنعت نساجی و تولید کیف و کفش گفت: 
این صنعت در گذشته صاحب بازار بین المللی بود که 
متأسفانه سهم زیادی از این ظرفیت و توانمندی دچار 

آسیب شده و بخشی از بازارها از دست رفته است.

معاون اول رییس جمهور بر ضرورت تلاش مجدانه 
برای احیاء و شکوفایی صنعت پوشاک، چرم، کیف و 
کفش در کشور تأکید کرد و از رؤسا، نمایندگان و مدیران 
اتحادیه ها و انجمن های صنایع مرتبط خواست برنامه 
توسعه ای خود را با رویکرد صادرات و تأمین نیازهای 
داخل تدوین و به دولت ارائه دهند.  مخبر همچنین با 
تأکید بر اینکه در برنامه توسعه صنایع نساجی، کیف 
و کفش باید قیمت و کیفیت نیز مورد توجه قرار گیرد، 
افزود: باید بتوانیم با ایجاد رقابت سالم زمینه توسعه و 
شکوفایی این صنایع را در کشور فراهم کنیم. معاون اول 
رییس جمهور از وزیر صنعت، معدن و تجارت خواست 
نوسازی ماشین آلات این صنعت را در دستور کار خود 
قرار دهد و موانع پیش روی سرمایه گذاری را برطرف 

های  گلایه  برخی  به  اشاره  با  ادامه  در  مخبر  کند. 
خانواده ها و شهروندان کشور مبنی بر کمبود پوشاک 
و لباس هایی متناسب با فرهنگ ایرانی و اسلامی از 
در  خواست  تولیدکنندگان  و  ها  انجمن  ها،  اتحادیه 
را  موضوع  این  محصولات،  تولید  و  دوخت  طراحی، 
مدنظر قرار دهند. معاون اول رییس جمهور با یادآوری 
بازاری در  و  با 15 کشور همسایگی دارد  ایران  اینکه 
حدود 400 میلیون نفر در کشورهای اطراف ایران وجود 
دارد، خاطرنشان کرد: ظرفیت ها و امکانات موجود در 
کشور به گونه ای است که اگر تولیدکنندگان، اتحادیه 
ها و انجمن ها با هم هماهنگ شوند، قادر خواهند بود 
علاوه بر تأمین نیازهای داخلی، بخش زیادی از بازار 

کشورهای همسایه را نیز در اختیار گیرند.

علی ربیعی*

سیدمصطفی هاشمی طبا  :

معیشت مردم با این رویه درست نمی شود 
 یک فعال سیاسی اصلاح طلب با تاکید بر اینکه در دولت آینده نگری وجود 
ندارد، گفت که پول دادن به مردم کمکی به حل مشکلات معیشتی نمی کند و 

باید برنامه ریزی های بلندمدتی داشت. 
سیدمصطفی هاشمی طبا  با بیان اینکه دولت رئیسی تا حدی شبیه دولت 
احمدی نژاد  اظهارداشت : آنها در رفتار مشابهت ندارند اما در عمل یک نتیجه 
حاصل می شود. در واقع به نظر می رسد که اصلا آینده کشور مطرح نیست و فقط 
مسائل روزمره مورد توجه است درحالی که باید به فکر مسائل اساسی مربوط به 

آینده بود
وی افزود :فقط از معیشت می گویند، در حالی که حل این مشکل هم به راحتی 
ممکن نیست. در دولت احمدی نژاد هم او می گفت که به مردم پول می دهیم تا 
بهتر زندگی کنند یا از سر کوچه ما گوجه بخرند و ... ، شیوه مدیریت او همین بود 

و الان هم شاهد تکرار آن شیوه هستیم«.
و دهم در حوزه سیاست  نهم  و  رویکرد دولت های سیزدهم  به  هاشمی طبا 
خارجی پرداخت و گفت: در ان دوراه مساله هسته ای پیچیده تر و روابط ما با دنیا 

تیره و تار شد. اکنون هم به نظر می رسد که همان شرایط را داریم.
این کارشناس مسائل سیاسی همچنین بیان اظهارات مردم پسند و پوپولیستی 
را وجه اشترای رئیسی و احمدی نژاد دانست و گفت: مدام بر معیشت تکیه می 
کنند اما در این زمینه هم کاری نخواهند توانست که انجام دهند. من قبلا هم 
بارها گفته ام که حل و فصل این موضوع ساده نیست. وضعیت معیشت وقتی 
بهبود می یابد که تولید ناخالص داخلی بالا رود و مردم امکان زندگی داشته 
باشند. مردم که نباید با تکدی زندگی کنند. اینکه پولی به مردم بدهیم درست 
نیست و فایده ندارد. وی افزود: همین پول هایی که می دهند هم بر پایه دلار نفتی 
و واردات است. درحالی که صنعت و کشاورزی ما به سقوط نزدیک می شود. 
همین امسال کمبود برق داریم و تولید فولاد کاهش می یابد. مشکلات زیادی 
داریم در کشور که متاسفانه به آن توجه نمی شود و فقط فکر می کنند که با این 
راهکارهای فعلی معیشت مردم درست می شود. درحالی که فقر و نابرابری رو به 
افزایش است. توسعه مملکت متوقف شده است.هاشمی طبا تاکید کرد که آینده 

نگری وجود ندارد و البته در دولت های قبلی نیز شاهد چنین رویه ای بوده ایم.
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دریافت کلسیم بدون لبنیات

کودکانی که دارای بیماری هایی مانند عفونت و نرمی استخوان هستند، ممکن 
است علت بیماری آن ها کمبود ویتامین d در بدنشان باشد.

عقل سالم در بدن سالم است و امروزه یکی از کمبود های رایج در کودکان ، کمبود 
ویتامین D می باشد. هنگامی که کودک در رحم مادر در حال رشد است به این 
ویتامین نیاز دارد به همین علت مادر باید وعده های غذایی متعادل و مغذی داشته 

باشد تا از رشد صحیح کودک مطمئن شود.
حتی بعد از تولد و در طول زندگی نیز مصرف ویتامین D ضروری است. کمبود 
سطح طبیعی ویتامین D در کودکان باعث ابتلای آنان به نرمی استخوان خواهد شد. 
نرمی استخوان بیماری ای است که باعث نرمی استخوان ها و ناهنجاری های اسکلتی 
می شود. این بیماری معمولا با کمبود کلسیم در خون همراه است که می تواند منجر 
به انواع ناهنجاری ها و مشکلات شدید قلبی و دردناک شود. کمبود ویتامین D مادر با 

استفاده از یک رژیم غذایی سالم جبران خواهد شد.
به چه علت کمبود ویتامین D در کودکان مهم است؟

ویتامین D برای رشد کودکان حیاتی است. این ویتامین در نور آفتاب صبح زود قابل 
دریافت است. کمبود ویتامین D در کودکان باعث نرمی استخوان، سیستم ایمنی 

ناسالم، عفونت و آرتریت در نوجوانی میشود.
علل و عوامل ایجاد کننده کمبود ویتامین D در کودکان:

مصرف ناکافی از مواد مغذی
پوشیدن لباس های به رنگ تیره.

قرار نگرفتن در معرض اشعه آفتاب
عدم استفاده از غذا های حاوی ویتامین d مثل تخم مرغ

رشد بسیار سریع کودک. مثلا:کودکانی که با وزن کم )کمتر از 2500 گرم( متولد 
می شوند و پس از تولد رشد سریعی دارند، کودکانی که در دوران بلوغ هستند و 

رشدشان بسیار سریع می شود، در صورت عدم دریافت ویتامین d به مقدار کافی 
دچار کمبود این ویتامین می شوند. کودکان دارای بیماری های خاص که به علت عدم 
جذب ویتامین D دچار کمبود این ویتامین می شوند. مثلا در انواع بیماری هایی که با 
سوء جذب چربی همراه هستند. مصرف برخی از دارو ها مانند دارو های ضد تشنج که 
در انواع صرع یا در تشنج های دیگر مصرف می شوند، مثل فنوباربیتال یا فنی توئین 
نیز به علت مداخله در متابولیسم ویتامین d، بیمار را دچار کمبود این ویتامین می کند.

علائم و نشانه های کمبود ویتامین D در کودکان:
گرفتگی عضلات، تشنج و مشکلات تنفسی

تاخیر در رشد دندان ها
گریه های اذیت کننده کودکان

مستعد بودن به عفونت های مختلف تنفسی
مشکلات تنفسی به علت نرمی قفسه سینه

رشد ضعیف و وزن کم
تضعیف ماهیچه های قلب

علائم معمولی نرمی استخوان مانند جمجمه نرم، پرانتزی بودن استخوان های پا، 
پرش شدید پاها، درد مکرر ماهیچه های پا و ضعف عمومی بدن.

برخی منابع و غذا های سرشار از ویتامین D عبارتند از:
پیش از این هم در نمناک اشاره داشتیم که غذا منبع اصلی مواد معدنی، ویتامین 
و پروتئین برای یک کودک در حال رشد است به این جهت، رژیم غذایی متعادل با 
ویتامین و مواد معدنی مناسب برای جلوگیری از خطرات سلامتی ضروری است. در 

ادامه لیستی از غذا های سرشار از ویتامین D آورده شده است:
ماهی های چرب

زرده تخم مرغ

غلات
شیرخشک نوزادان

محصولات لبنی مانند:شیر، ماست، کره و پنیر.
آبمیوه خصوصا آب پرتقال

روغن جگر ماهی
مقدار مناسب مصرف ویتامین D در کودکان:

کمبود ویتامین D در کودکان می تواند شدید و یا خفیف باشد. درمان و مقدار 
مصرف ویتامین D به شدت کمبود آن در کودکان بستگی دارد. برای مصرف این 
ویتامین ابتدا باید با پزشک متخصص اطفال مشورت کرد. مقدار مصرف توصیه شده 

طبق سن کودکان چنین می باشد:
نوزادان تا 12 ماهگی به روزانه 10 میلی گرم ویتامین D نیاز دارند.

کودکان بالای یک سال به روزانه 15 میلی گرم ویتامین D نیاز دارند.
چگونه کمبود ویتامین D در کودکان درمان می شود؟

قرار گرفتن کودک بصورت برهنه در زیر آفتاب به مدت محدود:
ماده ای به نام دهیدروکلسترول که پیش سازویتامین d است، در پوست انسان وجود 
دارد که به علت تابیدن اشعه آفتاب به پوست، بعد از طی مراحلی در بدن در کلیه، به 

ویتامین D فعال تبدیل می شود.
داشتن رژیم غذایی سالم و متعادل:

\کره، روغن کبد ماهی، زرده تخم مرغ، خامه، جگر، شیر های غنی شده با ویتامین 
D، سرلاک و شیرخشک از منابع ویتامین D هستند. شیرگاو حاوی IU40 )واحد بین 
المللی( و سبزیجات و میوه جات حاوی مقادیر بسیار ناچیز ویتامین D، زرده تخم مرغ 

حاوی 400-120 واحد ویتامین D در هر گرم می باشد.
در صورت کمبود شدید، دوز بالای ویتامین D و استوس تراپی توصیه می شود.

این ویتامین بصورت خوراکی و تزریق عضلانی قابل جبران است.
در کودکان که قادر به خوردن نیستند تزریق عضلانی انجام می شود.

مصرف مکمل های کلسیم و فسفر و یا مولتی ویتامین برای تقویت استخوان ها.
طی مطالعات انجام شده در 500 کودک بیمار متخصصان دریافتند که بیشترین 
علت بیماری در کودکان و بستری شدن آن ها در بیمارستان به علت کمبود ویتامین 
D می باشد، به همین دلیل توصیه می کنند کودکان بالای یک سال روزانه 600 واحد 

بین المللی )iu( ویتامین D مصرف نمایند.
چگونه می توان از ابتلای کودک به کمبود ویتامین D پیشگیری کرد؟

همیشه پیشگیری بهتر از درمان بوده است. دانستن اینکه چگونه کودکان را از 
فقر این ویتامین در امان داشت ضروری است. در ادامه به چندین راهکار خواهیم 
پرداخت: اجازه دهید کودک بدون لباس و برهنه برای مدت کوتاهی در زیر آفتاب 
بازی کند. کمبود ویتامین D در شیرخوارانی که از شیر مادر تغذیه می کنند با مصرف 
ویتامین D توسط مادر جبران می شود. در صورت کمبود ویتامین D در کودکان 

پزشک متخصص اطفال مصرف مکمل های ویتامین D را برای آن ها تجویز می کند.
هنگامی که بچه ها در حال رشد هستند غذا های سرشار از مولتی ویتامین به آن ها 

بدهید. کودکان می توانند روزانه مکمل های ویتامین D را مصرف کنند.
در صورتی که مشکوک بودید که آیا کودک شما مبتلا به فقر ویتامین D است یا خیر، 

به پزشک متخصص اطفال مراجعه کنید تا برای او آزمایشی بنویسد.
*ویتامین D برای سلامت استخوان و رشد کلی کودک ضروری است. در صورت 
مشاهده علائم کمبود ویتامین D و شک به ابتلای کودک با پزشک او مشورت کنید تا 

درمان را به موقع شروع کند.

به چه علت کمبود ویتامین D در کودکان مهم است؟

این نشانه ها به ما می گویند تغذیه سالمی داریمبهترین راه جبران کمبود ویتامین D در کودکان

تغذیه خوب به معنای انتخاب رژیم غذایی متعادل و اجتناب از غذاهای مضر 
از طریق شیرینی ها،  یعنی محدود کردن دریافت کالری  تغذیه خوب  است. 
غذاهای فوری و ... و انتخاب میزان کافی از میوه ها و سبزیجات، پروتئین ها، دانه 

های کامل، حبوبات، آجیل و چربی های سالم.
پیروی از یک دستور غذایی سالم، همراه با 10 علامت مشخص در بدن است

مو های قوی و درخشان: همانطور که مو های شکننده و خشک و نازک می تواند 
علامت این باشد که مشکلی در بدن وجود دارد )مثلا کم کاری تیروئید، استرس 
یا عدم جذب مواد مغذی(، عکس این قضیه هم صادق است: مو های سالم هم 
نشانه ای از بدن سالم هستند. مو های شما نمودار سلامت عمومی تان هستند. 
فراهم  درخشان  و  قوی  مو هایی  داشتن  برای  را  شرایط  بهترین  خوب،  تغذیه 
می کند. تغذیه با عناصر کلیدی غذایی مانند پروتئین، ویتامین ها و چربی های 
سالم، در مو های شما انعکاس پیدا کرده و نشان می دهد که بدن تان قادر است 

تمام مواد غذایی مفید را جذب کند.
استخوان های سالم: دریافت مواد مغذی کافی مانند کلسیم، منیزیم، پتاسیم، 
ویتامین دی و ویتامین کا در تقویت سلامت استخوان ها مهم است. متخصصان 
تغذیه توصیه می کنند که برای جلوگیری از پوکی استخوان بعد از سنین میانسالی 
و یائسگی، یک رژیم غذایی سرشار از شیرو لبنیات خصوصا ماست کم چرب، میوه 
ها، سبزیجات و حبوبات را انتخاب کنید و مصرف ویتامین دی را که در مواد غذایی 
همچون ماهی و لبنیات غنی شده و شیر یافت می شود، به همراه غذا های سرشار 

از کلسیم فراموش نکنید.
سطوح انرژی ثابت: سطح انرژی شما می تواند وابسته به تغذیه شما باشد. 
دریافت مواد مغذی برای تامین انرژی به ویژه آهن را نادیده نگیرید. به یاد داشته 
باشید که نگه داشتن سطح قند خون در محدوده سالم آنهم با مصرف فیبر، و 

چربی های سالم، سطح انرژی را بالا نگه میدارد.
تاثیر  روانی  رژیم غذایی روی عملکرد  این که چطور  عملکرد ذهنی موثر: 
می گذارد، هنوز درک نشده است با این حال این نکته ثابت شده که تغذیه ضعیف و 
بدون چربی های ضروری یا سایر ویتامین ها می تواند منجر به افت عملکرد ذهنی و 
حتی افسردگی شود. جالب است بدانید که عدم تعادل باکتری های مفید روده نیز 
بر عملکرد ذهنی تاثیر می گذارد. در عوض افزایش سطح پروبیوتیک ها با افزایش 

خلق و خوی و کاهش استرس همراه است.
سطح چربی خون سالم: کلسترول و تری گلیسیرید، چربی های اصلی در 
خون شما هستند و آنچه می خورید، ورزش، و ژنتیک می تواند روی آن ها تاثیر 
بگذارد. تری گلیسیرید بالا و کسترول ال دی ال هر دو می توانند خطر ابتلا به 
بیماری های قلبی عروقی را افزایش دهند و منجر به کاهش کلسترول خوب خون 
شوند. این در حالی است که مصرف اسید های چرب امگا 3 صرف نظر از دریافت 
بیش از حد کالری، می تواند کلسترول و تری گلیسیرید را در محدوده سالم نگه 

دارد. مصرف فیبر نیز در پایین نگه داشتن ال دی ال موثر است.
از  پیشگیری  و  کنترل  مرکز  گزارش  به  طبیعی:  محدوده  در  خون  قند 
بیماری های ایالات متحده، 29 میلیون آمریکایی به دیابت مبتلا است و این در 
حالی است که از هر 4 نفر، یک نفر از این بیماری در خود خبر ندارد. این در حالی 
است که حفظ وزن در محدوده سالم، انتخاب یک رژیم غذایی متعادل و ورزش در 
کاهش قند خون موثر است. محدود کردن غذا های با قند بالا و کم فیبر یکی از 
راه های موثر کنترل قند خون به شمار می رود. مصرف غذا های پرفیبر و چربی های 

سالم می تواند به نوسانات قند خون کمک کند.
به  ابتلا  افزایش خطر  معنای  به  بالا  فشار خون  داشتن  فشار خون سالم: 
بیماری های قلبی عروقی و سکته مغزی است. خبر خوب این است که شما مجبور 
نیستید برای کاهش فشار خون، رژیم غذایی پیچیده ای را دنبال کنید. پیروی از 
یک رژیم غذایی به نام دش، به شما در کنترل فشار خون بالا کمک می کند. این 
رژیم غذایی سرشار از میوه ها، سبزیجات، غلات کامل، پروتئی و لبنیات کم چربی 
است. غذا های شیرین، چرب و گوشت قرمز در این رژیم محدود است. رژیم 
غذایی دش، پرپتاسیم و کم سدیم است و می تواند در کاهش فشار خون موثر 

باشد.
حرکات منظم روده: یکی از مشخصه های اصلی سلامت بدن، حرکات منظم 
روده است. مصرف کافی فیبر و مایعات دو عامل اصلی تنظیم حرکات روده 
هستند. مصرف غذا های کم فیبر خطر ابتلا به یبوست را در شما تقویت می کند. 
نیز به تنظیم دستگاه  داشتن یک رژیم متعادل حاوی محصولات پروبیوتیک 
گوارش و حرکات روده کمک می کند. ماست، برخی از انواع پنیر، محصولات 
تخمیر شده و ... از محصولات پروبیوتیک هستند. اگر به یبوست مزمن مبتلا 
هستید، با پزشک تان در تماس باشید، چون یبوست مزمن خطر ابتلا به هموروئید 

و اختلالات اورولوژی را افزایش می دهد.
سلامت پوست: آنچه می خورید، به طور مستقیم بر روی پوست شما تاثیر 
می گذارد. پوست به دریافت آنتی اکسیدان هایی از جمله ویتامین های سی، ای 
و آ برای کاهش آسیب به سلول ها ناشی از اشعه ماوراء بنفش خورشید، آلودگی، 
افزایش سن و ... نیاز دارد. رژیم غذایی سرشار از میوه ها و سبزیجات، آجیل، 
دانه ها و حبوبات طیف وسیعی از آنتی اکسیدان ها را به بدن می رساند. مصرف آب 

کافی نیز بر روی پوست شما تاثیر گذار است.
سیستم ایمنی قوی: حتی اگر یک رژیم غذایی سالم داشته باشید، هنوز 
هم می توانید بیمار شوید. با این حال، تقویت سیستم ایمنی بدن شما را قادر به 
مبارزه موثرتر با بیماری ها می کند. به گفته محققان دانشکده پزشکی دانشگاه 
هاروارد، سوء تغذیه و استرس شما را در معرض ابتلا به انواع عفونت ها، ناشی از 
ضعف سیستم ایمنی بدن قرار می دهد. دنبال کردن یک رژیم غذایی سرشار از 
آنتی اکسیدان ها، پروبیوتیک ها، روی و سلنیوم برای تقویت سیستم ایمنی بدن 

ضروری است.
 

استاد طب فیزیکی و توانبخشی :

چطور خوب بخوابیم؟ 
استاد طب فیزیکی و توانبخشی گفت:وضعیت مناسب خوابیدن وضعیتی است 
که پاها را مقداری جمع کرده و تغییر وضعیت بدهیم؛ ضمن اینکه خوابیدن روی 
شکم توصیه نمی شود و به پشت خوابیدن به صورت پیوسته و مداوم نیز ضرر دارد. 
سید منصور رایگانی، استاد طب فیزیکی و توانبخشی دانشگاه علوم پزشکی 
به  پاسخ  فارس،در  خبرگزاری  سلامت  خبرنگار  گفت وگوبا  در  بهشتی  شهید 
این پرسش که »آیا نباید روی زمین بخوابیم و باید حتما از تختخواب استفاده 
کنیم؟«،بیان داشت:هیچ منعی برای خوابیدن روی زمین وجود ندارد و هیچ 
وقت نمی گوییم اصلا روی زمین نخوابید؛ بلکه می توان روی زمین خوابید؛ البته 
با شرایط مناسب. وی ادامه داد: بالش مناسب و سطحی که خیلی نرم و خیلی 
سفت نباشد؛ به طوی که پتوهای قدیمی، تشک های پنبه ای و پشمی برای خواب 
مناسب هستند و منعی برای خوابیدن روی زمین وجود ندارد. استاد توانبخشی و 
طب فیزیکی یادآور شد:الزامی نیز برای خوابیدن روی تخت نیست بلکه با رعایت 
اصول ذکر شده می توان روی زمین نیز خوابید. رایگانی در پاسخ به این پرسش که 
»مهمترین وضعیت مناسب خوابیدن چیست؟«، بیان داشت: وضعیت مناسب 
خوابیدن وضعیتی است که پاها را مقداری جمع کرده و تغییر وضعیت بدهیم؛ 
ضمن اینکه خوابیدن روی شکم توصیه نمی شود و به پشت خوابیدن به صورت 
پیوسته و مداوم نیز ضرر دارد. وی تأکید کرد:  درباره خوابیدن آنچه بسیار مهم است 
این است که زیر سر و بالش زیر سر نباید بلند باشد و حتما بالشی باشد که گودی 
بین دو کتف و سر را پر کند و بیشتر از آن باشد؛ همچنین بیش از حد سر به جلو خم 

نشود؛چرا که فرد را مستعد بیرون زدگی دیسک گردن می کند.

سلامت

محققان می گویند؛

مصرف شیر احتمال سرطان پروستات
 را در مردان افزایش می دهد

تحقیقات جدید نشان می دهد مردانی که مقدار زیادی شیر می نوشند ممکن 
است بیشتر از مردانی که شیر نمی نوشند در معرض ابتلا به سرطان پروستات 

باشند.
به گزارش خبرنگار مهر به نقل از مدیسن نت، یک مطالعه جدید نشان داد در 
مقایسه با مردانی که روزانه فقط 1 یا 2 قاشق چایخوری شیر مصرف می کنند، 
مردانی که روزانه حدود 1.5 فنجان شیر می نوشند، 27 درصد بیشتر در معرض 

ابتلاء به سرطان پروستات هستند.
علاوه بر این، خطر ابتلاء به سرطان پروستات در آنها در مقایسه با مردانی که به 

طور کلی از لبنیات دوری می کردند، حدود 60 درصد بیشتر بود.
دکتر »گری فریزر«، نویسنده این مطالعه از دانشگاه کالیفرنیا، گفت: »فاکتور 
رشد شبه انسولین -1 به عنوان یک عامل خطر برای سرطان پروستات و سینه 
شناخته شده است و مشخص شده که مصرف لبنیات سطح این هورمون را 
افزایش می دهد.« به گفته فریزر، »سرطان پروستات برای رشد به هورمون نیاز 
دارد و هورمون های دیگری نیز در شیر گاو یافت می شود«. وی و همکارانش قبلًا 

یافته های مشابهی را در مورد ارتباط لبنیات با سرطان سینه گزارش کرده اند.
و  بادام هندی  بادام،  برای شیر گاو شامل سویا، جو،  جایگزین های گیاهی 
سایر شیرهای غیرلبنی است. این منابع کلسیم غیرلبنی خطر ابتلاء به سرطان 
پروستات را در مطالعه جدید افزایش ندادند. برای این مطالعه، محققان از بیش از 
28,700 مرد در مورد رژیم غذایی شأن سوال کردند. از برخی از مردان نیز خواسته 
شد تا تمام غذاها و نوشیدنی هایی را که در 24 ساعت گذشته مصرف کرده بودند 
اعلام کنند. هیچ یک از مردان در زمان شروع مطالعه سرطان پروستات نداشتند، 
اما 1254 مرد پس از حدود هشت سال پیگیری به سرطان پروستات مبتلا شدند.
مصرف شیر خطر ابتلاء به انواع سرطان پروستات از جمله نوع تهاجمی تر را 
افزایش می دهد. فریزر گفت: »افزایش خطر ابتلاء به سرطان پروستات مستقیماً 
با مصرف شیر کم چرب یا معمولی مرتبط بود، نه ماست یا پنیر، و نرخ این افزایش 

پس از مصرف حدود دو سوم فنجان شیر در روز بود.«
 

مطالعات نشان می دهد؛

بهترین زمان ورزش برای مردان و زنان 
متفاوت است

در یک مطالعه کوچک محققان بررسی کردند که چگونه بدن زنان و مردان به 
ورزش در ساعات مختلف روز واکنش نشان دادند.

به نقل از هلث لاین، محققان دانشگاه ایالتی آریزونا و دانشگاه ایالتی کالیفرنیا بیش 
از 12 هفته، اثرات یک برنامه آموزشی متنوع متشکل از تمارین کششی، مقاومتی، 
و استقامتی را با همان حجم آموزش نسبی مورد تجزیه و تحلیل قرار دادند. این 
مطالعه شامل 30 زن و 26 مرد در رده سنی 25 تا 55 سال بود که سابقه مستقر در 
ورزش منظم داشتند. محققان می گویند زنان در ساعات صبحگاهی چربی بیشتری 
می سوزانند، در حالی که مردان در شب چربی سوزی بیشتری دارند. این مطالعه 
می گوید زنان با هدف بهبود فشار خون نیز با ورزش در صبح نتایج بهتری می گیرند. 
یک گروه به مدت یک ساعت بین ساعت 6:30 و 8:30 صبح ورزش کردند، در حالی 
که گروه دیگر همان روال تمرین را بین ساعت 6 تا 8 عصر انجام دادند. محققان 
دریافتند، در بین زنان، ورزش صبحگاهی باعث کاهش چربی و فشار خون می شود، 
در حالی که ورزش عصرگاهی باعث افزایش عملکرد عضلانی می شود. در گروه 
مردان، ورزش عصر باعث افزایش اکسایش چربی و کاهش فشار خون سیستولیک 
و خستگی می شود. در این مطالعه آمده است: »ورزش صبحگاهی در زنان باعث از 
بین رفتن چربی کل و شکم می شود، فشار خون را کاهش می دهد و قدرت عضلات 
و  مقاومت  قدرت،  شدت  به  عصرگاهی  ورزش  می دهد.  افزایش  را  بدن  تحتانی 
استقامت عضلات بالای بدن را افزایش می دهد و باعث افزایش روحیه کلی در مردان 
می شود.« برای آقایان، قدرت بعد از ورزش صبح و عصر افزایش می یابد، اما ورزش 
عصرگاهی با کاهش فشار خون و خستگی، فواید بیشتری به همراه داشت و باعث 

تحریک اکسایش چربی در مقایسه با ورزش اول صبح می شود.



چهار شنبه-25 خرداد ماه 1401-    سال بیست  وپنجم -   شماره 45519 اجتماعی

معاون بهره برداری برق استان قم تاکید کرد؛ 

عبور از قله پیك مصرف با همکاری همه بخش ها 
معاون بهره برداری و دیسپاچینگ شرکت توزیع نیروی برق استان  قم گفت: با اجرای 
صحیح برنامه های مدیریت مصرف توسط تمام بخش ها امیدواریم بتوانیم از قله پیک 

مصرف در سال جاری عبور کنیم. 
مهندس سید محمد ارجمند زاده با اشاره به ابلاغ برنامه های مدیریت مصرف از سوی 
وزارت نیرو گفت: امسال با توجه به مصوبه هیئت وزیران و برنامه ریزی صورت گرفته 

برنامه ای برای خاموشی مطلق و سراسری نخواهیم داشت. 
وی با بیان اینکه برای بخش های صنعت، کشاورزی، اداری و خانگی برنامه ها تعریف 
شده است، اظهار داشت: با اجرای صحیح برنامه های مدیریت مصرف توسط تمام 

بخش ها امیدواریم بتوانیم از قله پیک مصرف در سال جاری عبور کنیم. 
معاون بهره برداری و دیسپاچینگ شرکت توزیع نیروی برق استان با اشاره به پایش 
لحظه ای مصارف مشترکین در همه بخش ها خاطرنشان کرد: مشترکینی که مطابق 
برنامه نسبت به کاهش و مدیریت مصرف اقدام نکنند در مرحله نخست تذکر و اخطار 
دریافت می کنند و اگر همچنان بر همان روند، مصرف خود را  ادامه دهند قطع برق در 
انتظارشان است.  وی همچنین یادآور شد: 80 درصد مشترکین برق در استان قم خانگی 
هستند که 38 درصد مصرف برق استان را به خود اختصاص داده اند.  ارجمند زاده 
تصریح کرد: در صورتی که تمام برنامه به ویژه در صنایع و کشاورزی به درستی اجرا شود 
دچار هیچ خاموشی در استان نخواهیم شد.  وی با بیان اینکه تمام کنتورهای مشترکین 
کشاورزی، صنعتی و پرمصرف خانگی از راه دور به صورت لحظه ای قابل قرائت و کنترل 
است، ابراز داشت: چنانچه این مشترکین نسبت به کاهش مصرف به میزان سهمیه 
مشخص شده اقدام نکنند نسبت به قطع برقشان از راه دور اقدام می شود.  معاون 
بهره برداری و دیسپاچینگ شرکت توزیع نیروی برق استان با اشاره به مشوق های در نظر 
گرفته شده برای مشترکینی که نسبت به مدیریت مصرف اقدام می کنند، اظهار داشت: 
چنانچه مشترکین خانگی نسبت به کاهش مصرف نسبت به سال گذشته اقدام کنند به 
ازای هر کیلووات معادل نرخ 5 کیلووات تشویقی دریافت می کنند. وی همچنین گفت: 
مشترکین کشاورزی  در صورتی که روزانه به مدت 5 ساعت در استفاده از برق محدودیت 
ایجاد کنند در مابقی ساعات شبانه روز از برق رایگان بهره مند می شوند.  ارجمند زاده 
یادآور شد: مشترکین صنعتی نیز بر اساس تفاهم نامه ای که با شرکت توزیع نیروی برق 
استان به منظور کاهش مصرف، تعطیلی و موضوعاتی مثل به مدار آوردن مولدهای برق 
منعقد می کنند پاداش مدیریت مصرف دریافت می کنند.  وی ساعات پیک مصرف در 
فصل تابستان را 12 تا 17 و 20 تا 23 اعلام کرد و گفت: مشترکین می توانند با قرار دادن 
وسایل سرمایشی بر روی درجه 25، استفاده از دور کند کولرهای آبی و عدم استفاده از 
برخی از وسایل برقی مثل اتو، جاروبرقی، ماشین لباس شویی و ماشین ظرف شویی در 
ساعات پیک مصرف، تأثیر بسزایی هم در کاهش مصرف و پایداری برق در شبکه و هم 

کاهش هزینه های خود داشته باشند.
 

مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان قم :

مشکلی درزمینه سلامت و کیفیت آب قم 
وجود ندارد 

مدیر عامل شرکت آب و فاضلاب استان قم گفت: در بحث شوری آب هیچ مشکلی در 
خصوص سلامت و کیفیت آب وجود ندارد، اما منابع تامین آب قم تغییر پیدا کرده است.

گذشته   روز های  در  آب  شوری  خصوص  در  گویی  و  گفت  در  بختیاری   حسن 
اظهارداشت: در بحث شوری آب هیچ مشکلی در خصوص سلامت و کیفیت آب وجود 
ندارد، اما منابع تامین آب قم تغییر پیدا کرده است، در گذشته 50 درصد برداشت از 
طریق سد کوچری بود؛ اما هم اکنون برداشت آب از طریق چاه ها صورت می گیرد و این 

موضوع باعث شده است تا آب استان نسبتا شور شود.
حسن بختیاری با اشاره به افزایش 3 درصدی مصرف آب در روز های گذشته گفت: 
این آمار در حالی است که هنوز وارد فصل تابستان نشده ایم؛ بنابر این ضروری است 

شهروندان الگوی مصرف را رعایت کنند تا مشکلی در تامین آب نداشته باشیم.
مدیر عامل شرکت آبفا با بیان اینکه حدود 10 درصد از مصارف آب، سهم آبیاری 
فضای سبز شهری است گفت: با همکاری شهرداری قم، پیگیر جداسازی آب مصرفی 
در بخش فضای سبز از شبکه آب شرب هستیم. بختیاری افزود: یکی از این اقدامات 
استفاده از چاه هایی است که کیفیت آب مناسبی ندارند و مورد دیگر استفاده از شبکه 
آب خاکستری است. مدیر عامل شرکت آب منطقه ای استان  قم هم باشاره به کمبود 

بارش ها در استان گفت: میزان بارندگی ها در قم 25 درصد کمتر از شرایط نرمال است.
علی اصغری افزود: پیش بینی صاحب نظران به نحوی است که متاسفانه وضعیت 
بارش در سال های آینده هم نامناسب خواهد بود و این مسئله صرفه جویی در مصرف 

آب را به صورت جدی می طلبد تا مشکلی بابت تامین آب استان قم ایجاد نشود.

معاون امور اقتصادی استاندارقم:

مسدود کردن بخشی از تسهیلات بانکی 
خلاف قانون است 

معاون هماهنگی امور اقتصادی استاندارقم  گفت: مسدود کردن بخشی از تسهیلات 
بانکی اگر چه در قالب قرارداد توجیه می شود، اما خلاف قانون است.

محسن امیدیان در جلسه شورای هماهنگی بانک های استان قم با بیان اینکه بانک ها 
نباید برای وصول مطالبات خود، حساب یارانه ای مردم را مسدود کنند تصریح کرد: اگر 
موردی گزارش شود که حساب یارانه ای بدهکاران بانکی مسدود شده است با آن بانک 

برخورد جدی می شود.
وی با اشاره به عملکرد نامطلوب بانک های غیر دولتی استان در ارائه تسهیلات تاکید 
کرد: بانک های غیر دولتی در استان به تناسب منابع سپرده گذاران باید تسهیلات بدهند 

که این اتفاق در استان نمی افتد.
استاندار هم در این نشست گفت: نرخ سهم استان از تسهیلات تبصره 18 )تسهیلات 
اعطایی به تولیدکنندگان( در سال گذشته، یک هزار میلیارد تومان بود که فقط 25 درصد 
از آن جذب شد. سید محمد تقی شاهچراغی کاغذبازی اداری را آفتی برای بهره مندی 
از این تسهیلات عنوان کرد و از بانک ها خواست با توجه به تقاضای زیاد فعالان عرصه 

صنعت و کارآفرینی، دریافت تسهیلات تبصره 18 را تسهیل کنند.
با اشاره به سرقت بانکی اخیر در کشور تاکید کرد: وضعیت پایش  وی همچنین 

تصویری و امنیتی بانک ها به روز رسانی شود تا شاهد چنین اتفاقاتی نباشیم.
دبیر شورای هماهنگی بانک های استان هم درحاشیه این نشست با اشاره به پرداخت 
تسهیلات فرزندآوری گفت: تسهیلات فرزند آوری اگرچه با تاخیر )به علت ابلاغ نشدن 
سرفصل به بانک ها( اما در حال حاضر پرداخت می شود. محمد رضا هاشمی نژاد با بیان 
اینکه وام ودیعه مسکن در حال حاضر فقط در بانک مسکن پرداخت می شود گفت: 

مراحل اجرایی این نوع تسهیلات هنوز به دیگر بانک های استان ابلاغ نشده است.

مدیر کل آموزش و پرورش استان قم خبرداد:

آغازثبت  نام و سنجش پایه اولی های قم
 از ۲۸ خردادماه 

 مدیر کل آموزش و پرورش استان قم گفت: ثبت نام و فرایند سنجش پایه اولی های 
استان قم از 28 خرداد جاری آغاز می شود.

علیرضا رحیمی اظهار داشت: در فرآیند ثبت نام پایه اولی ها که از 28 خرداد در استان 
قم آغاز می شود، مدیران مدارس باید هنگام ثبت نام جلسه گفتمان سازی برای ارائه 
انتظارات مدارس از دانش آموزان و همچنین انتظارات دانش آموزان و اولیا از مدارس را 
برگزار کنند. مدیر کل آموزش و پرورش قم بیان کرد: فرآیند ثبت نام به عنوان مهمترین 
رویداد ارتباط گیری اولیا و دانش آموزان با کادر اجرایی در مدارس است که امسال با شعار 
»ثبت نام مطلوب، نظارت همگانی، نصیب برابر آموزشی« صورت می گیرد. رحیمی به 
ارزیابی وضعیت تحصیلی دانش آموزان در دروان پس از کرونا اشاره کرد و افزود: وضعیت 
تحصیلی دانش آموزان نسبت به سال گذشته پس از بازگشایی حضوری مدارس از 14 

فرودین ماه امسال بسیار بهبود پیدا کرده است.
تابستان مدرسه تعطیل نیست

وی در خصوص برنامه آموزش و پرورش استان قم برای جبران عقب ماندگی دانش 
آموزان در تابستان پیش رو گفت: تمامی مدارس استان قم در تابستان امسال با شعار 
»تابستان مدرسه تعطیل نیست« به روی دانش آموزان، اولیای آنان و همکاران باز است.
مدیر کل آموزش و پرورش قم عنوان کرد: با هماهنگی های به عمل آمده با اداره کل ورزش 
و جوانان، از 6 تیرماه هر هفته حداقل 3 روز برای دانش آموزان به همراه اولیا، به مدت 
حداقل یک ساعت ورزش همگانی برگزار می شود. رحیمی از اجرای طرح »خادمیاران 
رضوی« از 6 تیر ماه امسال خبر داد و گفت: در حال برنامه ریزی هستیم تا با هماهنگی 

نواحی و توجیه مدیران مدارس این طرح به صورت مطلوب در مدارس اجرا شود.

آیت الله حسینی بوشهری در دیدار مدیر عامل بانک قرض الحسنه مهر ایران:

بانک ها به وضعیت نابسامان مسکن
 و مستأجران کمک کنند

دبیر شورای عالی حوزه های علمیه از بانک به عنوان ابزار تسهیل کننده امور مردم و 
اقتصاد یاد کرد و پیاده سازی کامل احکام اسلام در نظام بانکداری را به عنوان یکی از 

آرمان های انقلاب و خواسته ی مراجع عظام تقلید بر شمرد.
آیت الله حسینی بوشهری در دیدار سید سعید شمسی نژاد مدیر عامل بانک قرض 
الحسنه مهر ایران با اشاره به تأکیدات مکرر دین اسلام در پرهیز از ربا ابراز داشت: 
خداوند در قرآن کار ربا خواران را مساوی با جنگ با خود معرفی می کند؛ حتی در مسئله 
جهاد با کفار، جنگ و رویارویی با افراد است؛ اما در مسئله ربا جنگ با خدا مطرح است 

که نشان از شدت مبغوضیت این مسئله دارد.
دغدغه های علمای دین در حوزه قرض الحسنه برطرف شود

وی ضمن اشاره به تأکیدات مراجع عظام تقلید نسبت به مسـئله ربا در بانک ها افزود: 
مراجع عظام تقلید )دامت برکاتهم( پیوسته بر موضوع نفی ربا تأکید دارند و اینکه بعد از 
گذشت بیش از 40 سال از انقلاب، تنها 2 بانک قرض الحسنه در کشور داریم، خلاف 
انتظار است. چرا که در کشورهایی که مسلمان هم  نیستند و ادعای اسلام ندارند، برخی 

اوقات سودهای کمتری را شاهد هستیم.
امام جمعه قم پاداش و اجر معنوی قرض الحسنه را یادآور شد و خاطرنشان کرد: 
خداوند در قرآن پاداش و اجر زیادی برای قرض دهنده وعده داده است؛ اما متأسفانه 
شاهد سطح مناسبی از التزام عملی  به اینگونه مطالب نیستیم. نباید با دین به صورت 
گزینشی بر خورد کرد، به این صورت که هر کجا برای ما منفعتی دارد پرچم دین داری 
بر دست گرفته و در سایر مواقع، اعتقادات و باورهای دینی خود را کنار بگذاریم. اعتقاد 

قلبی و ابراز زبانی به تنهایی کافی نیست؛ بلکه باید به همراه آن التزام عملی نیز باشد.
وی با تأکید بر لزوم نهادینه سازی فرهنگ قرض الحسنه در سایر بانک ها افزود: نباید 
به بانک به عنوان یک بنگاه اقتصادی نگاه کرد؛ بلکه بانک باید با هدف تسهیل امور و 
به حرکت درآوردن چرخ های اقتصاد، به فعالیت بپردازد. انتظار داریم تا با کمک های 
حوزه علمیه و اقدامات و پیگیری های شما، فرهنگ قرض الحسنه در میان مردم و سایر 

بانک ها نهادینه شود و این نگاه صرفاً مادی نسبت به بانک اصلاح گردد.
 برخی صندوق های قرض الحسنه به اعتماد مردم لطمه زدند

رئیس جامعه مدرسین حوزه علمیه قم سوابق برخی صندوق های قرض الحسنه را 
مورد اشاره قرار داد و گفت: متأسفانه برخی صندوق های قرض الحسنه که به نام اهل 
بیت )علیهم السلام( نام گذاری شده بودند، به اعتماد مردم و جامعه آسیب زدند و  بر 
خلاف آموزه های دینی و قانونی عمل کردند و مشکلات زیادی برای مردم و نظام ایجاد 
نمودند. امیدواریم با نگاه بلند و خیرخواهانه شما و به واسطه عنایات الهی بتوانید به 

موفقیت های خوبی در این زمینه  دست یابید.
وی با اشاره به وضعیت نابسامان مسکن و شرایط بسیار دشوار مستأجرین، خواستار 
برنامه ریزی بانک مهر ایران در جهت کمک به این قشر وسیع از جامعه شد، زیرا شرایط 
سختی  برای مستأجرین که قشر وسیعی از جامعه را تشکیل می دهند، ایجاد شده 
است. عضو هیئت رئیسه مجلس خبرگان رهبری، حمایت از تولید و تولیدکنندگان را 
از دیگر وظایف بانک ها بر شمرد و ابراز داشت: در کشوری که شعار سال آن از طرف 
مقام معظم رهبری تولید،دانش بنیان و اشتغال آفرین  است  تولید کنندگان و شرکت 
های دانش بنیان اشتغال آفرین باید مورد حمایت جدی شبکه بانکی قرار بگیرند. تولید 
کنندگان را شناسایی کنید و منتظر نباشید که آن ها به سراغ بانک بیایند؛ بلکه آن ها را 
شناسایی کرده و تسهیلات مناسب را به آن ها پیشنهاد دهید. اگر یک تولید کننده و 
کارخانه دار دچار مشکل شود و قادر به ادامه فعالیت خود نباشد، خانواده های زیادی 
دچار مشکل خواهند شد. خاطرنشان می شود: در ابتدای جلسه، دکتر سید سعید 
شمسی نژاد، مدیر عامل بانک قرض الحسنه مهر ایران، ضمن ارائه گزارشی از وضعیت 
و اقدامات این بانک افزود: در سال گذشته حدود 2 میلیون و 600 هزار فقره تسهیلات 
قرض الحسنه با کارمزد 0 تا 4 درصد اعطاء کردیم و اکنون در شبکه بانکی کمترین نرخ 

معوقات یعنی نیم در صد را به خود اختصاص داده ایم.
وی با بیان اینکه بانک قرض الحسنه مهر ایران حدود 14 میلیون مشتری و 530 شعبه 
در سراسر کشور دارد گفت: منابع بانکی قرض الحسنه مهر ایران نسبت به سال گذشته 
75 درصد رشد داشته است و شفاف ترین و بی حاشیه ترین عملکرد را به خود اختصاص 

داده است و الگوی مناسبی برای بانکداری اسلامی به شمار می رود.
 

استاندار قم  خبرداد:

اختصاص ده میلیارد تومان اعتبار
 برای حل مشکلات عشایرقم 

استاندار قم از اختصاص 10 میلیارد تومان اعتبار برای رفع مشکل آبرسانی و راه عشایر 
قم خبرداد و گفت: 300 خانواده عشایر در استان قم زندگی می کنند و از میان 220 

روستای موجود در قم، پنج روستا به عشایر اختصاص دارد. 
سیدمحمد شاهچراغی  با حضور در سازمان امور عشایر ایران با عباس پاپی زاده رئیس 
این سازمان دیدار و پیرامون مسائل و موضوعات مرتبط با عشایر استان از جمله موافقت 
با اختصاص ده میلیارد تومان اعتبار مازاد بر بودجه 1401 برای حل مشکلات حوزه آب 

و راه گفتگو و تبادل نظر کرد.
وی در این دیدار با بیان اینکه عمده مشکلات عشایر استان مسئلۀ تامین آب و راه 
است، گفت: استان قم دارای 220 روستا است که 50 روستا با مشکل آب مواجه 

هستند و از این تعداد 5 روستا مربوط به عشایر است.
شاهچراغی با اشاره به این که 300 خانوار عشایری در استان قم زندگی می کنند 
گفت: با تامین یک کامیون تانکردار می توانیم مشکل تامین آب  این خانوارها را برطرف 
کنیم. استاندار قم همچنین به وضعیت جاده های عشایری و مشکلات عشایر قم در 
فصل کوچ اشاره و خاطرنشان کرد: 58 کیلومتر راه عشایری در استان قم وجود دارد که 
نیازمند رسیدگی و نگهداری هستند. رئیس سازمان امور عشایر ایران نیز در این دیدار  
گفت: وضعیت ناوگان آبرسانی به عشایر مطلوب نیست و به 2000 کامیون تانکردار برای 
آبرسانی سیار به عشایر کشور نیاز داریم. پاپی زاده بر احقاق کامل حق و حقوق عشایر از 
اعتبارات تاکید کرد و افزود: حداقل 500 تا 600 هزار شغل در جمعیت عشایری کشور 

وجود دارد و زنان عشایری هم عموما شاغل هستند.
رئیس سازمان امور عشایر با قدردانی از توجه استاندار قم به عشایر استان، گفت: 
مشکلات عشایر را می توان از طریق اجرای آیین نامه ساماندهی عشایر مصوب هیات 

وزیران و مصوبات شوراهای عشایری استانها برطرف کرد.

اعضای هیأت رئیسه شورای هیأت های مذهبی قم مشخص شدند ؛

رئیس شورای هیأت های مذهبی 
شهرستان و استان قم ابقا شد

اعضای شورای هیأت های مذهبی شهرستان و استان قم در نخستین جلسه رسمی 
این شوراها انتخاب شدند. به  گزارش روابط عمومی اداره کل تبلیغات اسلامی استان 
قم، نخستین جلسه رسمی اعضای شورای هیأت های مذهبی شهرستان ها و استان 
قم به انتخاب اعضای هیأت رئیسه اختصاص داشت که جواد اشعری به عنوان رئیس 
شورای هیأت های مذهبی شهرستان و استان قم ابقا شد. همچنین حسینعلی بزرگ 
قمی و علیرضا حضرتی به ترتیب به عنوان نایب رئیس و دبیر شورای هیأت های مذهبی 
شهرستان قم انتخاب شدند. در ترکیب هیأت رئیسه شورای هیأت های مذهبی استان 
قم نیز محمدتقی زینی وند رئیس شورای هیأت های مذهبی قنوات به عنوان نایب رئیس 
شورای هیأت های مذهبی استان قم انتخاب شد. محمد محمدخانی رئیس شورای 
به عنوان دبیر شورای هیأت های مذهبی  نیز  هیأت های مذهبی شهرستان کهک 
استان قم برگزیده شد. ششمین دوره انتخابات شورای هیأت های مذهبی همزمان با 
سراسر کشور روز جمعه 30 اردیبهشت در شهرستان های قم، جعفرآباد و کهک و مراکز 

بخش های مرکزی و خلجستان برگزار شد.

مدیر کل اوقاف و امور خیریه استان قم  گفت :چهل و پنجمین دوره مسابقات 
کشوری قرآن جمهوری اسلامی ایران به میزبانی استان قم با حضور 150 
منتخب در رشته های آوایی و معارفی شامل تفسیر عمومی و نهج البلاغه و 
ترجمه صحیفه سجادیه آذر ماه در قم مدرسه علمیه امام موسی کاظم)ع( برگزار 

می شود. 
حجت الاسلام والمسلمین اسکندری روز سه شنبه در گفت وگو با خبرنگاران 
با اشاره به برگزاری چهل و پنجمین دوره مسابقات کشور قرآن نظام جمهوری ا 
اسلامی گفت: برگزاری مسابقه قرآنی از اهمیت ویژه ای نظام جمهوری اسلامی 

برخوردار است.
مدیر کل اوقاف و امور خیریه استان قم با بیان این که برگزاری این مسابقه 
مورد تأکید و حمایت رهبر انقلاب است اظهارداشت: برگزاری این مسابقه از این 
ف هویت  لحاظ مورد اهمیت و توجه در نظام جمهوری اسلامی است که معرِّ

اسلامی ایرانی مذهبی و دینی ما می باشد.
رئیس مرکز امور قرآنی سازمان اوقاف:

ثبت نام ۳4 هزار نفر در مسابقات قرآن کریم اوقاف کشور 
رئیس مرکز امور قرآنی سازمان اوقاف و امور خیریه کشو نیزدراین نشست 
خبری از ثبت نام 34 هزار نفر در چهل و پنجمین دوره مسابقات قرآن کریم خبر 

داد.
حمید مجیدی مهر ابراز داشت: آن چه در مورد مسابقات بین المللی قرآن 
جمهوری اسلامی هم می باشد، این است که از داخل منازل شروع می شود 
بدین منظور که در بخش های معارفی نهج البلاغه بیشترین  استقبال را از سوی 
بانوان و مادران دارد و امروز قشری از مخاطب با ما همراه است که خیلی به آن 

توجه نکردیم.
وی اظهار داشت: در2 سال گذشته تنها کشوری در دنیا بودیم که مسابقاتی در 

تراز یک دوره مسابقه حاکمیتی برگزار کردیم.
وی ادامه داد:  با شرایط کرونایی 2 سال اخیر، 26 کشور دنیا مسابقات خود را 
به تعویق انداختند اما ایران مسابقات خود را در تاریخ مقرر به صورت بین المللی 

با سبک مجازی برگزار کرد و برخی کشورها بعدا از ایران الگو گرفتند.
رهبر معظم انقلاب بزرگ ترین حامی قرآنیان جهان اسلام هستند

رئیس مرکز امور قرآنی سازمان اوقاف و امور خیریه اظهار داشت: به برکت 
نظامی که در راس آن شخصیتی قرآنی وجود دارد توجه به این کتاب الهی در 
سرلوحه امور کشور قرار دارد و رهبر معظم انقلاب اسلامی بزرگ ترین حامی 

مشتاقان به قرآن درایران و جهان اسلام هستند.
وی تصریح کرد: سازمان اوقاف مفتخر است سبکی از برگزاری مسابقات را به 
دنیا معرفی کرده که حتی کشوری چون مالزی با سابقه 62 دوره برگزاری مسابقه 
قرآنی با ستاد برگزاری  ارتباط می گیرد و می خواهد در بخش های حضوری و 

مجازی با مسابقات ما همراهی کند.
وی تاکید کرد: در مسابقات قرآنی کشورهای دیگر اصل فعالیت صرفا مسابقه 
است اما برای ما مسابقه فرع بر این رویداد است، آن چه اهمیت دارد بستری 
برای انس با کلام الله مجید است و بعد از آن به سمت تدبر و عمل خالصانه 

می رویم.
مجیدی مهر افزود: مجموعه برگزار کننده مسابقات بعد از گذشت بیش از 
چهار دهه برگزاری به این نتیجه رسیدند که گام در مسیر تدبر بردارند و در رشته 
تفسیر در پنج سال گذشته 2 رشته مفاهیم  نهج البلاغه و صحیفه سجادیه را به 

مجموعه رقابتی مسابقات قرآن جمهوری اسلامی اضافه کردیم.
بهترین داوران ایران قضاوت رقابت ها را بر عهده دارند

رئیس مرکز امور قرآنی سازمان اوقاف و امور خیریه کشور در ادامه سخنانش 
به موضوع داوری رقابت های بین المللی قرآن جمهوری اسلامی  پرداخت و 
افزود: مسابقه استانداردهای خاص خود دارد که به فلسفه رقابتی بودن آن بر 

می گردد و در عین حال بهترین داوران جمهوری اسلامی  قضاوت مسابقات را 
بر عهده دارند.

وی یادآور شد که پنج هزار نفر داور قرآنی با مدرک داوری درجه یک تا چهار در 
ایران فعال هستند.

مجیدی مهر افزود: داوران خارجی که به ایران می آیند آیین  نامه  مسابقات را به 
عنوان سوغات با خود می برند و اذعان دارند که کمتر آیین نامه ای به نظم آیین 

نامه مسابقات ایران باشد.
وی در مورد بخش معارفی مسابقات گفت: میزبانی این بخش، به حق به قم 
آمده است و این شهر در بخش معارفی پیشتاز است و اهلیت برگزاری مسابقات 

را دارد.
مجیدی مهر افزود: در گذشته مسابقات بین المللی قرآن در طول یک هفته 
برگزار می شد و امسال بخش معارفی به قم  و اگذار شده و بخش های دیگری از 
مسابقات بین المللی قرآن کریم جمهوری اسلامی هم به استان های کرمانشاه، 

خوزستان قزوین و خراسان رضوی واگذار شده است.
و اختتامیه  آذر ماه امسال در قم  یادآور شد: اختتامیه بخش معارفی  وی 
مسابقات بین المللی همزمان با مبعث پیامبر اسلام در بهمن ماه در تهران برگزار 

می شود.
کمتر از ۲ درصد نیت های وقف در ایران قرآنی است

مجیدی مهر در ادامه با اشاره به نیت های موقوفات در کشور گفت: کمتر از 2 
درصد نیت های وقف در ایران قرآنی است و در حوزه موقوفات باید توجه بیشتری 

نسبت به موقوفات قرآنی صورت گیرد.
وی ادامه داد: متقاضیان اطلاع از وقف قرآنی می توانند با تلفن 64870000 
021 تماس حاصل کرده و به صورت مستقیم به بخشی که مشخصا عهده دار 
وقف های قرآنی است هدایت و راهنمایی های وقفی و حقوقی به آنان داده 

می شود.
وی یادآور شد: متقاضیان وقف قرآنی هم چنین در استان ها می توانند با 

ادارات کل اوقاف استان ها ارتباط بگیرند.
ستاد راهبری طرح ملی حفظ کشور برای سه سال به اوقاف واگذار شد

وی در ادامه گفت: مقام معظم رهبری 10 سال قبل فرمودند که باید 10 
میلیون نفر حافظ قرآن در کشور داشته باشیم که منظورشان حافظ کل قرآن بود.
مجیدی مهر افزود: دستگاه های مختلف کارهای زیادی در زمینه تحقق این 
فرمایش انجام دادند اما اکنون ستاد راهبری طرح ملی حفظ کشور به مدت 
سه سال به سازمان اوقاف کشور واگذار شده چون عملکرد موثرتر و بهتری 

داشته است.
وی تاکید کرد: در این زمینه کوتاهی و کم کاری فراوان بوده و دستگاه های 
مختلف باید پاسخگو باشند اما اکنون کمتر از 6 ماه است ستاد راهبری طرح 
ملی حفظ  قرآن کشور به اوقاف واگذار شده و قرار بر این است که هیچ دستگاه و 
ارگانی به دفتر رهبر معظم انقلاب آمار حفظ ارسال نکند و تمام دستگاه ها توسط 

اوقاف پایش و ارزیابی می شوند.
واگذاری برگزاری بخش معارفی مسابقات قرآن جمهوری اسلامی به قم 
کریم  قرآن  مسابقات  دوره  پنجمین  و  چهل  معارفی  بخش  برگزاری  دبیر 
جمهوری اسلامی نیزدراین مراسم اظهار داشت: بخش معارفی این دوره از 
مسابقات در سه بخش تفسیر عمومی قرآن و سوره مبارکه شعرا و نهج البلاغه و 

دعاهایی از صحیفه سجادیه ترتیب خواهد یافت.
سید محمد صالحی نژاد افزود: ثبت نام بخش معارفی از 21 اردیبهشت 
گذشته شروع شد و تا 25 خرداد ادامه داشت اما ثبت نام تا دهم تیرماه تمدید 

شده است.
وی عنوان کرد: با توجه به این که قم  میزبانی این دوره از بخش معارفی را دارد 
کار ویژه ای در این استان انجام  شد و با مراکز حوزوی و دانشگاهی ارتباط برقرار 

شده است.
وی ابراز داشت: تیزر تبلیغاتی این بخش از مسابقات قرآن کریم جمهوری 
از صدا و  انتشار در شبکه های اجتماعی  آماده شده است و ضمن  اسلامی 

سیمای استانی قم نیز پخش می شود.
صورت  به  مردادماه  معارفی  بخش  کنندگان  شرکت  افزود:  نژاد  صالحی 
آنلاین در مرحله اول مسابقات شرکت کرده و به سئوالات چهار گزینه ای پاسخ 
می دهند. مرحله نهایی نیز آذرماه به صورت حضوری با حضور 150 نفر از 

خواهران و برادر منتخب در مدرسه امام کاظم)ع( قم برگزار خواهد شد.
کریم  قرآن  مسابقات  دوره  پنجمین  و  چهل  معارفی  بخش  برگزاری  دبیر 
افراد بالای 18  برای  این بخش  یادآور شد: مسابقات در  جمهوری اسلامی 
www.  سال است و علاقه مندان می توانند برای ثبت نام به سامانه اینترنتی

quraniran.ir  کنند.

مدیر کل اوقاف و امور خیریه استان قم :

چهل و پنجمین دوره مسابقات سراسری قرآن درقم برگزار می شود

امور  و  اوقاف  سازمان  اجتماعی  و  فرهنگی  معاون 
خیریه گفت :روحانیون، جهاد فی سبیل الله می کنند و 
البته نه تنها خود درگیر سختی ها و مشکلات اقتصادی 

هستند، خانواده هایشان نیز در این مسائل شریکند. 
آیین  در  عادل  غلامرضا  والمسلمین  حجت الاسلام 
تجلیل از همسران سرگروه ها و معاونین تبلیغی اعزام 
مبلغ سازمان اوقاف که در مجتمع فرهنگی امامزاده 
سید علی)ع( قم برگزار شد، اظهار کرد: یکی از امتیازات 
و لقب خاصی که  الرضا)ع(  حضرت علی بن موسی 
ایشان دارند، »عالم آل محمد)ص(« است؛ البته در مورد 
حضرت علی)ع( نیز از زبان پیامبر اکرم)ص( روایت شده 
که فرمودند من شهر علمم و علی درب آن است، در مورد 
امام باقر)ع( نیز به ایشان لقب شکافنده علوم را داده اند.
خزانه دار  واقع  در  اطهار)ع(  ائمه  همه  افزود:  وی 
گنجینه علم و دانش و امور معنوی بوده اند و این امر بر 

صفحه دل آنها نشسته بود.
امور  و  اوقاف  سازمان  اجتماعی  و  فرهنگی  معاون 
اینکه در روایت است که هر وقت ائمه  با بیان  خیریه 
باشند،  داشته  را  علمی  که  می کردند  اراده  اطهار)ع( 
آن دانش به آنها عطا می شد گفت: البته در جایی هم 
بوده که اراده الهی بر داشتن علمی تعلق نمی گرفته یا 

خودشان نمی خواستند به آن دانش ورود کنند.
وقتی  که  آمده  اسلامی  روایات  در  داد:  ادامه  وی 
حضرت مهدی)عج( ظهور کنند، از همه علم و دانش 

موجود در جهان استفاده خواهند کرد.
حجت الاسلام والمسلمین عادل با بیان اینکه با همه 
این احوال، امام رضا)ع( را عالم آل محمد)ص( توصیف 
کرده اند گفت: از امام کاظم)ع( نقل شده که فرموده اند 
پدرم حضرت صادق)ع( گفتند عالم آل محمد از صلب تو 
خواهد بود. معاون فرهنگی و اجتماعی سازمان اوقاف و 
امور خیریه تصریح کرد: در زمان امام رضا)ع(، جلسات 
و مباحثات علمی رواج یافت که از آن جمله می توان به 
جلسات حکومتی مأمون اشاره کرد که با هدف مغلوب 
کردن ایشان صورت می گرفت ولی به پیروزی حضرت 

می انجامید.
اینکه  بیان  با  از سخنان خود  وی در بخش دیگری 
افتخار شاگردی امام صادق)ع( نصیب روحانیون دینی 
شده است گفت: خداوند ما را لایق دانسته که لباس 
که هر  آنجا  از  و  کنیم  تن  بر  را  بیت)ع(  اهل  سربازی 
نعمتی، تکالیفی نیز به همراه دارد و تکلیف این امر بسیار 
سنگین است، باید به این مسئله توجه ویژه داشته باشیم 
به خصوص در شرایطی که در آن واقع شده ایم، زمانی 

که دشمن با همه ابزار و امکانات برای تضعیف اعتقادات 
مسلمانان وارد میدان شده است.

حجت الاسلام والمسلمین عادل با اشاره به دو نوع 
مختلف جنگ سخت و نرم عنوان کرد: در نوع دوم، خون 
از دماغ کسی نمی آید ولی اعتقادات مردم به خصوص 
جوانان هدف گرفته می شود. معاون سازمان اوقاف و 
امور خیریه افزود: شایعه، شبهه پراکنی، تهمت و دروغ، 
همچنین کوچک  کردن نقاط قوت و بزرگ  کردن نقاط 
ضعف، ابزارهای جنگ نرم هستند که دشمنان از آنها 

استفاده می کنند.
وی با بیان اینکه به عنوان یک طلبه و کسی که خطر 
جنگ نرم دشمنان را احساس می کند باید وارد میدان 
شویم و از جان مایه بگذاریم گفت: در این بین پرداختن 
به کار تبلیغ دین، امر خطیری است که روحانیون آن را 
انتخاب می کنند و در شرایطی که دشواری های فراوانی 

هم وجود دارد، در این مسیر ثابت قدم مانده اند.
حجت الاسلام والمسلمین عادل خطاب به همسران 
مبلغان روحانی خاطرنشان کرد: بدانید که روحانیون، 
خود  تنها  نه  البته  و  می کنند  سبیل الله  فی  جهاد 
هستند،  اقتصادی  مشکلات  و  سختی ها  درگیر 

خانواده هایشان نیز در این مسائل شریکند.

معاون فرهنگی و اجتماعی سازمان اوقاف و امور خیریه :
دشمن اعتقادات مردم به خصوص جوانان  را هدف گرفته است

مدیرکل اعزام مبلّغ سازمان اوقاف و امور خیریه  خبرداد:

فعالیت ۵۶ هزار مبلّغ اعزامی و بومی توسط سازمان اوقاف
مدیرکل اعزام مبلغ سازمان اوقاف گفت: طی سال های 97 تا 1400 بیش 
از 55 هزار و 900 نفر مبلغ اعزامی و بومی در سراسر کشور و در مناسبت های 

مختلف بکار گرفته شدند. 
حجت الاسلام هادی شفیع زاده در آیین تجلیل از همسران سرگروه ها و معاونین 
تبلیغی اعزام مبلّغ سازمان اوقاف که در مجتمع فرهنگی امامزاده سید علی)ع( 
قم برگزار شد، اظهار کرد: باید به گونه ای زندگی کنیم که قدر زندگی در جوار 
آستان مقدس حضرت فاطمه معصومه)س( را بدانیم و در روز قیامت، شرمنده 

نشویم.
وی افزود: اگر صبر و شکیبایی خانواده مبلغان نبود، امروز شاهد شکوفایی امر 

تبلیغ نبودیم.
مدیرکل اعزام مبلغ سازمان اوقاف و امور خیریه با بیان اینکه به خاطر شیوع 
کرونا طی دو سال اخیر، بقاع متبرکه و مساجد با تعطیلی روبرو بودند گفت: به 
این ترتیب فضای تبلیغی هم با محدودیت مواجه شد و اگر توجه مدیران سازمان 
اوقاف و تلاش جهادی مبلغان و خانواده هایشان نبود، نمی توانستیم بار تبلیغ را 

از زمین بلند کنیم.

وی ادامه داد: اسفند 1398 بیماری کرونا در ایران شیوع پیدا کرد و متعاقب 
آن، طرح آرامش بهاری نوروز 99 هم برگزار نشد ولی طرح ضیافت الهی با همه 
محدودیت ها اما با رعایت تمامی دستورالعمل های بهداشتی اجرایی شد و امروز 
هم افتخار می کنیم که طی دو سال اخیر، مناسبتی نداشتیم که توفیق کار 

تبلیغی در آن از مجموعه سازمان اوقاف سلب شده باشد.
حجت الاسلام شفیع زاده با اشاره به برخی برنامه های تبلیغی سازمان اوقاف 
عنوان کرد: در سال 98 دوره های آموزشی متعددی با حضور 4 هزار و 700 نفر 
برگزار شد، در سال بعد از آن هم 5 هزار و 900 نفر و در سال 1400 نیز 9 هزار و 

100 نفر در این دوره ها شرکت کردند.
مدیرکل اعزام مبلّغ سازمان اوقاف و امور خیریه به عملکرد این سازمان در زمینه 
اعزام مبلغان دینی اشاره و ابراز کرد: از سال 1397 تا پایان 1400، 21 هزار و 
500 نفر از قم با مدیریت، جانمایی و ارزیابی عملکرد به مناطق مختلف کشور 

اعزام شدند.
وی گفت: همچنین طی این مدت، 34 هزار و 400 نفر مبلغ بومی هم از سوی 

سازمان اوقاف و امور خیریه بکار گرفته شدند.
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دبیر اطلاع رسانی ستاد نان تشریح  کرد:

جزییات هوشمندسازی یارانه آرد 
 دبیر اطلاع رسانی ستاد نان اظهار داشت: بانک مرکزی و 
چند بانک در حال طراحی مدلی هستند و ١5 استان پایلوت 
این طرح شدند که از طریق پوز و پایانه فروش نصب شده در 
نانواها مشخص می شود که مردم چقدر نان خریده اند تا به 
همان میزان آرد به آنها اختصاص پیدا کند و اضافه تر از آن، 

آردی به نانواها اختصاص پیدا نمی کند.
میثم جعفری در گفت وگویی درباره ساز و کار و ماموریت 
راهبری  برای  نان  ستاد  داشت:  اظهار  نان  ویژه  ستاد 
هوشمندسازی نان در وزارت اقتصاد راه اندازی شده  است و 

توزیع آرد را مدیریت می کند. 
صورت  به  که  می دهد  نشان  بررسی ها  اینکه  بیان  با  وی 
میانگین ٣٠ درصد آردی که نانواها ارایه می شود از چرخه 
که  زمانی  از  آرد  زنجیره  گفت:  می شود،  خارج  نان  پخت 
تا  می شود  مدیریت  کشاورزی  وزارت  در  می شود  خریداری 
زمانی که در اختیار نانوا قرار می گیرد اما موضوع این است 
نان مردم خارج می شود.  از چرخه پخت  آرد  از  که بخشی 
پژوهش ها نشان می دهد که میانگین حدود ٣٠ درصد  میزان 
آردی که توسط دولت بین نانواها توزیع می شود، از چرخه 
تولید و پخت نان خارج به سمت پخت نان فانتزی و شیرینی ها 

و قنادی ها می رود یا به دامداری ها می رسد.

دبیر اطلاع رسانی ستاد نان ادامه داد: برای مدیریت این 
فضا و شرایط مدلی در حال اجرا است که بر پخت نان نظارت 

دارد تا آرد نان در نهایت به مردم برسد.
جعفری با اشاره به حضور بانک ها در این طرح گفت: بانک 
مرکزی و چند بانک در حال طراحی مدلی هستند و   ١5 
استان پایلوت این طرح شدند که از طریق پوز و پایانه فروش 
نصب شده در نانواها مشخص می شود که مردم چقدر نان 
خریده اند تا به همان میزان آرد به آنها اختصاص پیدا کند 
نمی کند.  پیدا  نانواها اختصاص  به  آردی  آن،  از  اضافه تر  و 
همچنین این موضوع مورد بررسی قرار می گیرد که چقدر آرد 
به نانواها اختصاص پیدا کرده و چقدر نان پخت و در اختیار 

مردم قرار گرفته است. 
فروش  پایانه  و  پوزها  افزود:  نان  رسانی ستاد  اطلاع  دبیر 
که  هستند  جدید  اندرویدی  نوع  از  مدل  این  در   استفاده 
بانک ها در این حوزه سرمایه گذاری کردند تا نسبت به راهبری 
اقدام کنند  و فعلا بانک سپه وارد شده و سایر بانک ها هم 

عملیاتی می شود طرح به صورت دقیق تری به اجرا برسد.
وی تاکید کرد : موضوع مهم این است که مردم نان را با 
قیمت بالاتر خریداری نمی کنند و به هیچ وجه قیمت نان 
بالا نمی رود اما دولت در این طرح نظارت می کند که این آرد 

فقط به پخت نان اختصاص پیدا کند همچنین مابه التفاوت 
هزینه های این فرایند به حساب نانوا واریز می شود که این 

اقدام در استان زنجان انجام شده است. 
جعفری با بیان اینکه فعلا طبق طرح فعلی یارانه نان به نانوا 
داده می شود، تاکید کرد: مردم نان را با همان نرخ شهریور 
١4٠٠ خریداری می کنند و هیچ افزایش قیمتی برای نان 

نداریم و تا پایان سال این روند ادامه پیدا می کند.
دبیر اطلاع رسانی ستاد نان درباره فروش کیلویی نان گفت: 

فروش به صورت کیلویی از گذشته هم رایج بوده و از قدیم 
هم برای وزن دقیق چانه نان به صورت کیلویی فروش انجام 
می شد و دلیل بررسی فروش کیلویی نان در واقع جلوگیری از 

کم فروشی است و ارتباطی با هدفمندی و طرح یارانه ندارد.
وی با تاکید براینکه فروش کیلویی نان بُعد نظارتی دارد، 
ادامه داد: نانوا به ازای هر یک نان، آرد تحویل می گیرد و باید 
یه طور دقیق مشخص شود در  هر نان چه مقدار آرد مصرف 

شده است.

اقتصادی

رییس انجمن پرورش دهندگان مرغ گوشتی :
تولیدکنندگان رغبتی برای جوجه ریزی ندارند 

رییس انجمن پرورش دهندگان مرغ گوشتی گفت: در ماه 130 میلیون جوجه 
تولید و وارد سالن های تولیدی می شود و در سال حدود 2 میلیون و 300 هزار تن مرغ 

گوشتی تولید می شود اما روزانه حجم تولید کمتر می شود. 
محمد یوسفی با اشاره به شرایط وخیم تولید مرغ گوشتی در کشور، گفت: از گوشه 
کنار شنیده می شود که حال تولیدکنندگان خرد مرغ گوشتی مساعد نیست این در 
حالیست که ادامه روند تولید برای تمام واحدهای تولیدی اعم از خرد و کلان دشوار 
شده است. وی با بیان اینکه نرخ مرغ، تخم مرغ و جوجه یک روزه واقعی نیست، 
افزود: مرغ کیلویی 60 هزار تومان به کیلویی 45 هزار تومان، جوجه یک روزه کیلویی 
10 هزار تومانی دبه 3 هزار تومان و تخم مرغ کیلویی 40 تومان  به کیلویی 30 تومان 
عرضه می شود؛ پس وقتی این الام زیر قیمت تمام شده در بازار عرضه می شوند 

طبیعی است که تولیدکنندگان انگیزه ای برای ادامه روند تولید نداشته باشند.
به گفته یوسفی؛ واردات نهاده با ارز نیمایی صورت می گیرد از این رو در سامانه 
بازارگاه نهاده ها با این ارز بارگذاری می شود اما با این وجود اینکه قیمت مرغ و 
تخم مرغ از سوی ستاد تنظیم بازار تعیین شده است اما این محصولات با نرخ اعلام 
شده در بازار عرضه نمی شوند. رییس انجمن پرورش دهندگان مرغ گوشتی ادامه 
داد: تولیدکنندگان مرغ گوشتی رغبتی برای جوجه ریزی ندارند و پیش بینی می کنم 

در 3 ماه آینده تولیدکنندگان واحد تولیدی را تعطیل می کنند.
که  کرد  اعلام  کشاورزی  وزیر  که  پرسش  این  به  پاسخ  در  اقتصادی  فعال  این 
روزانه شرکت پشتیبانی امور دام 800 تن مرغ مازاد منجمد را از واحدهای تولیدی 
خریداری می کند آیا این اقدام تاثیری در تنظیم بازار مرغ گوشتی گذاشت؟ افزود: 
اگر این اقدام تاثیرگذار بود نرخ مرغ باید کیلویی 60 هزار تومان می شد، در حال 
حاضر خرید مرغ مازاد از سوی شرکت پشتیبانی نتوانست در تنظیم این بازار موثر 

باشد.
وی با بیان اینکه کاهش قدرت خرید مردم نرخ مرغ را به کیلویی 40 هزار تومان 
رسانده است، تصریح کرد: در ماه 130 میلیون جوجه تولید و وارد سالن های تولیدی 
می شود و در سال حدود 2 میلیون و 300 هزار تن مرغ گوشتی تولید می شود اما 

روزانه حجم تولید کمتر می شود.
یوسفی با اشاره به لزوم افزایش نرخ مرغ گوشتی، افزود: دولت می داند که قدرت 
خرید مصرف کنندگان تقلیل پیدا کرده است از این رو باید برای جبران خسارت های 

وارد شده به تولیدکنندگان ورود کند.
به  وزیر کشاورزی  اینکه  بیان  با  مرغ گوشتی  پرورش دهندگان  انجمن  رییس 
تولیدکنندگان اولتیماتوم داده است که اگر واحد تولیدی اقدام به تعطیلی واحدش 
کند باید جرایم سنگینی بپردازد، خاطر نشان کرد: این هشدارها منطقی نیستند 
اگر دولت می خواهد روند تولید ادامه داشته باشد مرغ را از تولیدکنندگان کیلویی 
60 هزار تومان خریداری کند و به مردم کیلویی 20 هزار تومان بفروشد اما آیا این 

اقدام را انجام می دهد؟
 به گفته وی؛ صنعت مرغداری در حال فروپاشی است. اگر دولت برای تنظیم 
بازار برنامه واردات دارد، در این واردات زیان ببیند بهتر از این است که تولیدکنندگان 

داخلی حمایت کنند.

سازمان امور مالیاتی کشور اعلام کرد :

تمدید مهلت تسلیم اظهارنامه مالیاتی 
اشخاص حقیقی تا ۱۵ تیرماه 

 سازمان امور مالیاتی کشور اعلام کرد که مهلت تسلیم اظهارنامه مالیاتی اشخاص 
حقیقی تا 15 تیرماه با اخذ مجوز قانونی تمدید شد.

به گزارش سازمان امور مالیاتی کشور، در جلسه چهار ساعته با حضور وزیر امور 
اقتصادی و دارایی، رؤسای کمیسیون اقتصادی و فراکسیون اصناف و تعدادی 
از نمایندگان مجلس شورای اسلامی، رییس کل سازمان امور مالیاتی، رئیس اتاق 
اصناف کشور و بیش از 50 تن از رؤسای اتحادیه های صنفی تهران و استان ها برگزار 
شد، مقرر شد تا مهلت تسلیم اظهارنامه مالیاتی اشخاص حقیقی تا 15 تیرماه با اخذ 

مجوز قانونی تمدید شود.
سازمان امور مالیاتی نسبت به رسیدگی به اعتراضات اصناف در خصوص ضرایب 
فعالیت رسته های صنفی منتشره از سوی آن سازمان با قید فوریت اقدام خواهد کرد.
کافی نت ها،  بیمه،  نمایندگی های  اتومبیل،  نمایشگاه های  همچون  اصنافی 
حق العمل کاران و... که واریزی پوز آنها لزوماً نشان دهنده فروش آنها نیست، از طریق 
اتحادیه های مربوط لوح فشرده فروش اعضای خود را به سازمان امور مالیاتی تحویل 

نمایند.
بر اساس این اطلاعیه، رونوشت کلیه بخشنامه های سازمان از طریق اتاق اصناف 

ایران در اختیار کلیه اعضای اتحادیه های صنفی قرار گیرد.
کمیته ای متشکل از رؤسای اتحادیه های صنفی در استان ها، مدیران کل مالیاتی 
به  اسلامی  شورای  مجلس  اصناف  فراکسیون  منتخب  نمایندگان  و  استان ها 

اعتراضات واحدهای صنفی رسیدگی خواهند کرد.
 ادارات کل امور مالیاتی با قید فوریت نسبت به شکایات واحدهای صنفی در 
خصوص اطلاعات مالی ثبت شده از آن ها در سامانه های سازمان یا مبالغ مالیات 

مقطوع تعیین شده رسیدگی خواهند کرد.

رئیس بنیاد مسکن خبر داد

پرداخت وام ۲۰۰ میلیونی مسکن روستایی
رئیس بنیاد مسکن انقلاب اسلامی از دستور رئیس جمهور و موافقت سازمان 

برنامه و بودجه با پرداخت وام 200 میلیون تومانی مسکن روستایی خبر داد.
اکبر نیکزاد اظهار کرد: اخیرا در نشستی که با آیت الله رئیسی - رئیس جمهور در 
جریان بازدید از استان چهارمحال و بختیاری داشتیم مساله وقفه ایجاد شده در 

نوسازی واحدهای روستایی مطرح شد.
نیکزاد افزود: بنده در آن جلسه به رئیس جمهور گفتم که علت تاخیر ساخت 

واحدهای روستایی عدم پرداخت وام 200 میلیون تومانی مسکن روستاییان است.
رئیس بنیاد مسکن انقلاب اسلامی گفت: رئیس جمهور به آقای اسماعیلی، 
مسئول دفتر خود دستور داد که جلسه فوری در این خصوص برگزار شود که دو شب 
قبل برگزار شد. نیکزاد ادامه داد: در آن جلسه رئیس جمهور، مسئولان سازمان برنامه 
و بودجه، مسئولان وزارت راه و شهرسازی و بنده حضور یافتیم که دکتر رئیسی دستور 
دادند تسهیلات 200 میلیون تومانی با نرخ سود 5 درصد ساخت مسکن روستایی 

هرچه سریعتر پراخت شود که سازمان برنامه و بودجه نیز موافقت کرد.
رئیس بنیاد مسکن تاکید کرد: احتمالا تا پایان هفته جاری دستورالعمل پرداخت 

وام 200 میلیون تومانی مسکن روستایی به بانکها ابلاغ می شود.
با  مسکن  عالی  شورای  جلسه   در  گذشته  سال  ماه  آبان  گزارش 25  بنابراین 
حضور رئیس جمهور تسهیلات ساخت مسکن روستایی از 100 به 200 میلیون 
تومان افزایش یافت که تا کنون به دلیل عدم موافقت سازمان برنامه و بودجه با ارایه 

ضمانتنامه مابه التفاوت نرخ سود 5 درصد تا 18 درصد، معطل مانده است.

 رمزارزها با اینکه دیرینگی در بازارهای مالی ندارند، اما با توجه به رشدی که در عمر کوتاه 
داشته اند، توجه بسیاری از سرمایه گذاران را به خود جلب و سهم قابل  توجهی از منابع 
مالی دنیا را جذب کرده اند. اکنون این سئوال مطرح است که چالش ها و قابلیت های این 

بازاربین المللی برای ایران کدام است؟
کمرعمرترین بازار مالی جهان

رمزارزها که یک مدل  از پول های دیجیتال به حساب می آید، دو دهه است که آرام 
آرام جای خود را در میان بازارهای مالی جهان باز کرده است. در این مسیر، این ارزها با 
مقاومت های زیادی از طرف بازارهای سنتی و حتی نظام های سیاسی مواجه شدند اما 

جذابیت ارزهای رمزپایه، بیشتر از مقاومت ها و مخالفت ها بوده است.
رمز ارز )یا ارز رمزپایه( گونه ای پول دیجیتال است که در آن تولید واحد پول و تأیید اصالت 
تراکنش پول با استفاده از الگوریتم های رمزگذاری  کنترل می شود و به طور معمول به 

روش نامتمرکز )بدون وابستگی به یک بانک مرکزی کشورها( کار می کند.
زمان شکل گیری رمز ارزها به دهه 1980 میلادی می رسد. نخستین رمز ارز نامتمرکز 
بیت کوین در سال 2009 توسط »ساتوشی ناکاموتو« ایجاد و عرضه شد از آن زمان تاکنون 

رمزارزهای متعددی ایجاد شده اند.
آمار جهانی از پیشرفت غیرقابل انکاری در پذیرش رمزارزها به عنوان وسایل مبادله مالی، 
در  زمانی کمتر از یک دهه حکایت دارد اما در ایران تا امروز مانند بسیاری از کشورهای 
دیگر، هنوز تصمیم قطعی و شفاف درباره استفاده و یا تولید قانونمند این نوع رمز ارز گرفته 

نشده  است.
براساس گزارش های منتشره، گردش مالی بازار رمزارزها در جهان سالانه بیش از یک 
هزار میلیارد دلار برآورد شده است که پیش بینی می شود تا سال 2030 به این حجم بین 

50 تا 60 درصد اضافه شود.
 رمز ریال

در ایران براساس بررسی هایی که در سال گذشته صورت گرفته بود - بررسی رسمی - 
معادل 660 میلیون دلار سهم ایران از بازار رمزارز بیت کوین بود. در همین حال در سال 
1398 بررسی یکی از صرافی های تهران نشان داد که روزانه بالغ بر 100 میلیون دلار 
رمزارز معامله می شود، که همین امر آمار رسمی بازار رمز ارز را زیر سئوال می برد و اگر 
در این آمار اتاق بازرگانی تهران را هم مدنظر قرار دهیم که حدود 12 میلیون نفر در ایران 

در بازار رمز ارز کار می کنند آن موقع میزان معاملات بازار رمز ارز ایران شاید فراتر از این 
ارقام باشد.

سالانه  همایش  نهمین  بیست  و  در  مرکزی،  بانک  کل  رییس  آبادی«  صالح  »علی 
سیاست های پولی و ارزی، از اجرای »رمز ریال« در آینده نزدیک خبر داده  و گفت: طبق 

قولی که همکارانم در بانک مرکزی داده  اند، رمزریال از شهریور ماه به اجرا می  رسد.
»مهران محرمیان« معاون فناوری های نوین بانک مرکزی نیز در این زمینه  می گوید: در 
ایران از چند سال گذشته بررسی  ها در این حوزه را آغاز کردیم و از سال 1399 به حوزه 
مقررات گذاری ورود کردیم. نکته جالب توجه آنکه، رمزپول تنها دارای بُعد فنی نیست؛ 
بلکه دارای ابعاد نظارتی، اقتصادی، ارزی، ریالی و به خصوص حقوقی است که تمام این 
موارد مورد ارزیابی قرار گرفته و نهایتاً پس از جلسات مداوم تخصصی، مقررات رمزپول 

بانک مرکزی دی ماه سال 1400 در شورای پول و اعتبار به تصویب رسیده است.
آینده بازار رمزارزها؛ چالش ها و قابلیت ها برای ایران 

»علیرضا کلاهی« عضو هیات نمایندگان اتاق بازرگانی تهران در این خصوص به ایرنا 
اتفاقی رخ خواهد  آینده چه  در  دقیقا  اینکه  و  رمزارزها  برای  پیش بینی ها  می گوید: 
داد بسیار دشوار است؛ اما بسیاری معتقدند با توجه به چاپ مقادیر زیادی پول توسط 
بانک های مرکزی به ویژه بانک مرکزی آمریکا به عنوان ارز رزو اصلی دنیا، رمزارزها در دنیای 

پر تورم و بی ثبات مالی کنونی می تواند یک ذخیره سرمایه ای مناسبی  باشند.
او در مورد نوسان بازار رمزارزها می افزاید: اگر به تاریخ این بازار توجه کنیم، شاهد رشد 
قابل توجه ای خواهیم بود که همین رشد، سبب ایجاد هیجان و صعودهای پیاپی در این 
بازار شده است؛ بنابراین، نوسانات این بازار که به تازگی شکل گرفته، کاملا طبیعی است. 
توصیه  و  داده  هشدارجدی  بازار  دراین  سرمایه گذاری  برای  حال،  درعین  کلاهی   

می کند:
1- مردم هیجان زده وارد این بازار نشوند.

2- بازار رمزارزها، بازار پرخطر و پرنوسان است.
3- مردم نباید دستخوش امواج این بازار، سفارش سیگنال فروش ها و توصیه ناآگاهان 

شوند.
این کارشناس حوزه ارزهای دیجیتالی در بخش دیگری از اظهاراتش می گوید: کسی که 
وارد عرصه این نوع سرمایه گذاری می شود، باید دانش و تخصص فعالیت اقتصادی مرتبط  

را داشته باشد و ریسک این نوع سرمایه گذاری پرخطر را بپذیرد.
عضو هیات نمایندگان اتاق بازرگانی تهران همچنتین پیش بینی می کند:  رمزارزهای 
باثبات گرچه نوسانات زیادی دارند، اما در بلند مدت بازده خوبی خواهند داشت. با این 

حال، اگر افراد تحمل این ریسک را ندارند نباید وارد این عرصه شوند.
کلاهی با تاکید بر اینکه بازار رمزارزها بازار پرنوسان و پرخطر است و برای هر سرمایه 
گذاری مناسب نیست، توصیه می کند: در مجموع مردم بیشتر از 10 درصد از دارایی های 
خود را در این بازارها سرمایه گذاری نکنند زیرا به هیچ وجه مناسب نیست که افراد هست و 

نیست خود را وارد چنین بازار پرچالش و غیرقابل پیش بینی کنند.
از این فعال اقتصادی در مورد مزیت های رمزارزها برای اقتصاد کشور سئوال کردیم؛ 
که می گوید:  با توجه به استقلال رمزارزها از سیستم مالی متکی به دلار و تحت کنترل 
آمریکا، ما می توانیم از رمزارزها برای مبادلات تجاری خود استفاده کنیم؛ علاوه بر این، با 
توجه به منابع غنی انرژی که در کشور وجود دارد، می توانیم یکی از تولیدکننده های اصلی 
رمزارزها باشیم و فناوری های این بخش را در کشور توسعه دهیم؛ اما متاسفانه باتوجه به 

فقدان تصمیم گیری های کارشناسانه و سیاست گذاری، این ظرفیت مغفول مانده است.
  آیا می توان از رمز ارزها در تجارت خارجی ایران استفاده کرد؟

»عباس آرگون« عضو هیات نمایندگان اتاق بازرگانی تهران نیز در گفت و گو با ایرنا، 
نوسان بسیار زیاد را مهمترین ویژگی رمزارزها ذکر کرده  و می گوید: با ورود به این بازار، 
می توانید یک شبه دارایی سنگینی به دست بیاورید و یا کل دارایی تان را از دست بدهید.

قاعده مندی  باید یک  بازار  این  معتقدم  اما  نیستم  رمزارز  او می افزاید: من مخالف 
داشته باشد؛ البته منظورم از قاعده مندی، آنچه در سایر بازارها وجود دارد نیست، اما 

حداقل هایی از چارچوب های قاعده مند باید وجود داشته باشد.
بازار مالی نیز معتقد است : اگر راه میانه ای برای  آرگون در خصوص دورنمای این 

ضابطه مند کردن بازار رمزارزها ایجاد شود، این بازار در آینده توسعه پیدا می کند.
وی در پاسخ به این پرسش که آیا این بازار فرصتی مناسب برای سرمایه گذاری است؟ 
گفت: ریسک سرمایه گذاری در این بازار، در دنیا زیاد است اما ریسک آن در ایران به دلیل 

شرایطی که وجود دارد مضاعف است.
آرگون درپاسخ به این سئوال که  آیا در ایران می توان از رمزارزها برای دور زدن تحریم ها و 
انجام مبادلات تجاری استفاده کرد؟، گفت: رمزارزها شاید برای کسب و کارهای کوچک و 
فردی مناسب باشد اما در بنگاه های اقتصادی بزرگتر که باید دفاتر مالی خود را ثبت کنند 

قابل استفاده نیست.
این کارشناس می افزاید: وقتی از قاعده مندی صحبت می کنم، به طور دقیق مسایل 
مبتلابه رمزارزها در مبادلات تجاری است و هر اقدامی در این زمینه باید به سئوالات و 

چالش های آن پاسخ دهد، سئوالاتی مانند؛
1- آیا بانک مرکزی و گمرک، رمزارزها را در نقل و انتقال پول می پذیرند؟

2- آیا شرکت های خارجی در ایفای تعهدات خود، این ارزها را می پذیرند؟
3- در مبادلات تجاری اگر شرکت ایرانی ریال را بدهد و رمزارز بگیرد، آیا شرکت خارجی 

این زیرساخت ها را برای پاسخگویی دارد؟
4- با توجه به نوسان های رمزارزها، چطور می توان آن را در دفاتر مالی شرکت های 

داخلی و خارجی ثبت کرد؟
5- آیا مبادلات و تجارت با رمزارزها مورد قبول بازرسان گمرک و مالیات درکشورهای 

مختلف است؟
عضو هیات نمایندگان اتاق بازرگانی تهران تصریح می کند: با توجه به موارد فوق و اینکه 
هنوز قوانین مصرحی در حوزه رمزارزها در کشور وجود ندارد، ریسک سرمایه گذاری در 

بازار رمز ارزها، در دنیا زیاد بوده اما خطر آن در ایران به دلایل مختلف مضاعف است.
آرگون تاکید می کند: اگر می خواهیم از رمزارزها برای تسهیل مبادلات پولی استفاده 
کنیم، باید پیش از آن چارچوب ها و زیرساخت های قانونی، اجرایی و قضایی مورد نیاز این 

بازار جهانی را آماده کنیم و دراین زمینه دانش و تخصص مرتبط را کسب نمود.
در مجموع کارشناسان، پرریسک و ناشناخته بودن را  نخستین ویژگی این بازار مالی رو 
به گسترش در جهان می دانند؛ به طوری که فعالان اقتصادی، سرمایه گذاری در این بازار 

پر نوسان را برای همه افراد و سرمایه گذاران مناسب نمی دانند. 

در گفت و گو با کارشناسان بررسی شد؛

بازار رمزارزها؛ چالش ها و قابلیت ها برای ایران

آگهی اخطار ماده 14۹ قانون ثبت اسناد
احتراما باتوجه به اینکه پلاک ثبتی 11628/3- اصلی واقع در بخش یک ثبت 
قم بنام حسین عباسی زاده در اجرای رای ماده 147 قانون ثبت سابقه صدور 
سند داشته ودرحال حاضر به میزان 4/20 مترمربع مازاد برمساحت ششدانگ 
اولیه شده است ومقدار مزبور مشمول ماده 149 قانون ثبت میباشد وارزش مقدار 
اضافه مساحت به مبلغ 1816416 ریال)یک میلیون و هشتصد وشانزده هزار 
وچهارصد و شانزده ریال(ارزیابی وطی فیش سپرده اجرایی شماره 185149 
درتاریخ 1400/03/21 به حساب سازمان ثبت اسناد واملاک کشور تودیع 
شده است لذا از آنجائیکه آدرسی از خانم معصومه شفیعیان)مالک رسمی قبلی(
بدست نیامد بدینوسیله به نامبرده اخطار می گردد نسبت به دریافت وجه تودیعی 
در صندوق ثبت اقدام نمائید زیرا در صورت سپری شدن مهلت پیش بینی شده 

در قانون وجه مذکور قابل وصول نخواهد بود.)م الف 15358(
سرپرست ثبت اسناد واملاک منطقه یک قم
مهدی زارع شحنه
تاریخ انتشار:1401/0۳/۲5

نقش بنگاه های معاملات ملکی در التهاب بازار مسکن؛

مشاوران یا سوداگران املاک؟
نقش مشاوران املاک در نابسامانی بازار مسکن معمولا نادیده گرفته می شود، 
در حالی که آمارهای رسمی و مشاهدات میدانی از نقش مخرب بسیاری از آنها 
در رشد قیمت مسکن حکایت دارد و ورود این بنگاه ها به عنوان خریدار مسکن 
و فروش به قیمت های بالا، علت اصلی رشد قارچ گونه آنها در سال های اخیر 

است. 
بازار مسکن در ایران طی سال های اخیر یکی از متلاطم ترین بازارهای کشور 
بوده است. جهش چندباره قیمت مسکن طی سال های اخیر را شاید بتوان بی 
سابقه ترین التهاب در این بازار دانست به طوری که تنها به عنوان نمونه میانگین 
قیمت هر مترمربع واحد مسکونی در شهر تهران از کمتر از 5 میلیون تومان در 

سال 95 به بیش از 30 میلیون تومان در سال 1400 رسید.
اکثریت  برای  را  جهش چندبرابری قیمت مسکن در کشور، خرید مسکن 
در  قیمت  رشد  آمار  بررسی  است.  کرده  غیرممکن  عملا  مسکن  متقاضیان 
بازارهای مختلف کشور نشان می دهد رشد قیمت ها در بازار مسکن حتی از بازار 
طلا نیز بیشتر بوده و حتی چند برابر رشد قیمت ارز طی دهه های اخیر بوده 

است.
دلایل متعدد و متنوعی برای رشد پرشتاب قیمت زمین و مسکن در ایران ذکر 
شده؛ از عوامل زمینه ای تورم یعنی رشد مولفه های پولی گرفته تا پیشی گرفتن 
تقاضا از عرضه به ویژه طی سال های اخیر. با این حال عموما نقش تقاضای 
غیرمصرفی و سرمایه گذاری در بررسی دلایل رشد قیمت مسکن نادیده گرفته 

می شود.
مورد عجیب بازار مسکن؛ رشد املاکی ها با وجود رکود بازار

به  اخیر  سال های  طی  ویژه  به  زیادی  انگیز  شگفت  اتفاقات  مسکن  بازار 
همراه داشته است. رکوردشکنی های پیاپی قیمت به ویژه در 5 سال اخیر، 
رواج معاملات واحدهای کهنه ساز و نقلی به سبب کاهش شدید قدرت خرید 
متقاضیان، اجاره پشت بام و ... تنها چند نمونه از شگفتی های بازار مسکن کشور 
در این چند سال بوده است. با این حال یک موضوع چند سالی است که به شکل 
پررنگی خودنمایی می کند و آن رشد تصاعدی تعداد بنگاه های معاملات ملکی 

در کشور و به ویژه کلانشهرهاست. این رشد تصاعدی حتی در اوج رکود بازار که 
ناشی از رشد قیمت ها و افت قدرت خرید مردم بوده ادامه داشته است. نگاهی 
به آمار مرکز آمار از تعداد بنگاه های املاکی دارای مجوز در کشور، رشد جهشی و 

غیرطبیعی این بنگاه ها را طی سی سال گذشته نشان می دهد.
رشد 40 برابری بنگاه های معاملات ملکی طی سی سال گذشته در شرایطی 
که در بسیاری از این سال ها بازار مسکن به دلیل قیمت های سرسام آور دچار 
رکود سنگین بوده، تناقض آشکاری دارد. بر همین اساس »رونق معاملات زمین 

و مسکن« نمی تواند توجیه گر رشد قارچ گونه این بنگاه ها باشد.
مقایسه آمار تعداد معاملات ملک در کشور با تعداد املاکی ها، سرانه پایین 
معاملات به ازای هر بنگاه را نشان می دهد به طوری که این سرانه در سال 99 به 
حدود 5 معامله برای هر بنگاه رسیده است. بدیهی است با وجود رشد تصاعدی 
بنگاه ها و در مقابل کاهش تعداد ساخت و ساز و معاملات، کسب و کار بنگاه ها 
نمی تواند صرفا با تکیه بر حق الزحمه ناشی از تنظیم سند باشد. در نتیجه این 
سرانه ناچیز به وضوح، غیراقتصادی بودن کسب و کار بنگاه های مشاور املاکی با 

تکیه صرف بر کسب درآمد از معاملات را نشان می دهد.
در نتیجه تصور کسب درآمد بنگاه ها از حق الزحمه تنظیم سند از اساس باطل 
است چرا که با توجه به سرانه پایین تعداد معاملات برای هر بنگاه، بسیاری از این 
بنگاه ها باید ورشکسته شوند اما اینگونه نیست! در نتیجه تنها یک عامل می تواند 
رشد برق آسای تعداد بنگاه های املاکی را توضیح دهد و آن چیزی نیست جز 

سود کلان این بنگاه ها از دلالی ملک.
مشاوران املاک یا سوداگران املاک؟

نقش مخرب بسیاری از بنگاه های معاملات ملکی در بازار مسکن و دامن زدن 
به رشد بیشتر قیمت ها را می توان از آمارهای رسمی گرفته تا مشاهدات میدانی 
به وضوح مشاهده کرد. آگهی های مسکن متعدد این بنگاه در سایت های آگهی 
اینترنتی با عنوان »مناسب سرمایه گذاری«، مصداق معروفی است که اکثر مردم 

با آن آشنا هستند.
در یک نگاه کلی، بنگاه های معاملات ملکی در رشد تقاضای سرمایه گذاری 

بازار  به  بنگاه ها  این  ورود  مورد،  اولین  ایفا می کنند.  نقش عمده  دو  مسکن 
کلان  سودهای  کسب  و  سرمایه گذاری  هدف  با  خریدار  عنوان  به  معاملات 
است. در واقع این بنگاه ها به جای آنکه صرفا حلقه وصل خریدار و فروشنده 
ملک باشند، به سرمایه گذاری سوداگرانه در این بازار پرداخته و ذی نفع مستقیم 
افزایش قیمت هستند. نقش دوم آنها، ترویج تقاضاهای سرمایه گذاری در جامعه 
است. این بنگاه ها با دامن زدن به تقاضای سرمایه گذاری در بازار مسکن، سود 
حاصل از سرمایه گذاری خود در املاک را افزایش می دهند. این وضعیت باعث 
شده حتی پس از جهش قیمت مسکن، امکان افزایش مجدد قیمت ها همچنان 
باقی بماند و متقاضیان حقیقی مسکن هیچ اطمینان خاطری از آرامش بازار در 

آینده نداشته و افق روشنی برای خرید مسکن نداشته باشند.
آثار این وضعیت را می توان در رشد تقاضای سرمایه ای مسکن از 25 درصد در 
دهه 60 به 75 درصد در دهه 90 مشاهده کرد. این یعنی از هر 4  معامله مسکن 
در دهه 90 تنها یک مورد برای مصرف بوده و سه مورد دیگر برای سرمایه گذاری 
بوده است. بدیهی است این حجم از تقاضای سرمایه گذاری در بازار مسکن، 

نقش عمده ای در رشد قیمت مسکن و ناممکن شدن تامین سرپناه مردم دارد.



چهار شنبه-25 خرداد ماه 1401-    سال بیست  وپنجم -   شماره 65519
ورزشی

 
قربانی: اسکوچیچ به درد آسیا می خورد

سبک کی روش در جام جهانی
 بهتر نتیجه می گیرد

پیشکسوت فوتبال ایران گفت: اسکوچیچ با روش خود توانست در آسیا به نتیجه 
خوبی برسد اما نمی تواند مقابل حریفان سطح بالاتر این نتایج را تکرار کند.

پیروز قربانی در گفت وگویی، در مورد عملکرد تیم ملی فوتبال مقابل الجزایر اظهار 
داشت: اسکوچیچ به دنبال شناخت از بازیکنانش است و می خواهد بهترین پست ها 
را برای آنها پیدا کند اما به نظرم تغییر پست امیدنورافکن و بازی به عنوان مدافع 
وسط، درست نبود زیرا با این روش هم بازیکنانی که به عنوان دفاع وسط دعوت 
شدند مورد توهین قرار می گیرند و هم خود بازیکن با عملکرد ضعیف  زیر سوال 
می رود. گل هایی که ما خوردیم به خاطر اشتباهات فردی بود اما این اشتباهات که 
از قرار گرفتن بازیکنان در پست های غیرتخصصی سرچشمه می گیرد، بر عملکرد 

سایر بازیکنان هم تاثیر منفی گذاشت.
مدافع اسبق تیم ملی در خصوص تفکرات تاکتیکی اسکوچیچ تصریح کرد: به 
نظر من سبک کی روش در جام جهانی بهتر نتیجه می گیرد. اسکوچیچ با روش خود 
توانست در آسیا به نتیجه خوبی برسد اما نمی تواند مقابل حریفان سطح بالاتر که با 

آمادگی کامل برای جام جهانی می آیند هم نتیجه مطلوبی بگیرد. 
وی افزود: بازی تدارکاتی برای همین باخت ها و اصلاح ضعف هاست. فکر نکنید 
کادرفنی بیکار نشسته است. مدام در حال بررسی بازیکنان و سبک  بازی آنها هستند 
و ایرادهایشان را اصلاح می کنند. البته تیم الجزایر با حریفان ما در جام جهانی 

خیلی متفاوت بود و نمی توانست انتخاب خوبی برای بازی تدارکاتی با ایران باشد. 
قربانی با تاکید بر مشکلات تیم ملی، گفت: وقتی نمی توانند یک بازی دوستانه 
مناسب برگزار کنند، این نتایج عجیب و غیر قابل باور نیست. باید بدانیم که زمان 
شعار دادن تمام شده و باید برنامه ریزی درستی انجام دهیم و برای کسب نتیجه دل 
به اتفاقات احتمالی نبندیم. اگر نتوانیم بازی های تدارکاتی مناسبی بر مبنای نوع 
بازی حریفان برنامه ریزی کنیم، ضعف های تیم اصلاح نمی شود و مثل سال های 

گذشته از گروهمان هم نمی توانیم صعود کنیم.
وی در پایان خاطرنشان کرد: ما تدارکات خوبی نداریم و فدراسیون فوتبال هم در 
این خصوص عملکرد بسیار ضعیفی داشته است. برای برگزاری بازی های دوستانه 

خوب باید خیلی زودتر از اینها برنامه ریزی می کردیم.

مدیرکل ورزش و جوانان استان قم :

ورزشگاه ۴۵۰۰ نفری پردیسان
 نیمه اول سال آینده افتتاح می شود

 مدیرکل ورزش و جوانان استان قم با بیان این که مبلغ 250 میلیارد ریال از 
محل مصوبات سفر رئیس جمهور به این استان برای تکمیل ورزشگاه 4500 نفری 
پردیسان قم واریز شد گفت: این ورزشگاه نیمه اول سال آینده به بهره برداری خواهد 

رسید.
ابراهیم سانی خانی اظهار داشت: سفر آیت الله رئیسی به قم برکات خوبی از جمله 
پرداختن به موضوع ورزشگاه 4500 نفری پردیسان داشت که این طرح چندین 

سال متوقف و اقدام مناسبی برای آن انجام نشده بود.
وی افزود: کل تخصیص طرح احداث ورزشگاه 4500 نفری پردیسان از سفر 
رئیس جمهور 700 میلیارد ریال است که مرحله به مرحله آزاد می شود و با تکمیل 

هر فاز مراحل بعدی واریزی تکمیل می گردد.
وی ادامه داد: با واریز 250 میلیارد ریال در مرحله اول، شرکت توسعه و تجهیز 
اماکن ورزشی کشور متولی کار است و چند ماهی است که اقدامات لازم را شروع 

کرده و سقف را به اتمام رسانده است.
سانی خانی گفت: مراحل تکمیل این ورزشگاه به خوبی طی می شود و تا پایان 

سالجاری عملیات عمرانی داخل مجموعه تمام خواهد شد.
وی تاکید کرد: بنا بر اعلام شرکت توسعه و تجهیز اماکن ورزشی کشور طرح 
ورزشگاه 4500 نفری پردیسان قم در نیمه اول سال 1402 به بهره برداری می رسد.
وی گفت: احداث سقف ورزشگاه بخش مهمی از طرح بود که با تکمیل آن 

می توان به زودتر پایان یافتن طرح امیدوار شد.
طرح احداث ورزشگاه 4500 نفری امام رضا)ع( واقع در شهرک پردیسان، طی 
دومین سفر استانی دولت نهم به استان قم مصوب و در سال 1388 کلنگ آن زده 

شد.
این طرح در آن زمان لقب بزرگ ترین سالن ورزشی قم را به خود اختصاص داد و 
قرار بود تا سال 1392 به مرحله بهره برداری برسد. با این حال پس از 12 سال، جز 

اسکلت و سازه های کلی آن هیچ پیشرفتی نداشت.
آیت الله رئیسی دی ماه سال 1401 در قالب سفر استانی، به قم سفر کرد.

شهرک پردیسان در منطقه هشتم شهرداری  و در جنوب غربی این شهر قم واقع  
شده است، این منطقه در سال 1377 توسط وزارت مسکن و شهرسازی وقت 

تاسیس و در سال 1390 به یکی از مناطق شهرداری قم تبدیل شد.

پیش نویس قرارداد با سرمربی جدید آماده شد؛

الکساندر نوری به چند قدمی استقلال رسید
پیش نویش قرارداد با سرمربی آینده استقلال آماده و اگر اتفاق خاصی رخ ندهد 

به زودی امضا خواهد شد.
انتخاب جانشین فرهاد مجیدی بر روی نیمکت آبی ها شکل سریعتری به خود 

گرفته است و به زودی از نام جدید  سرمربی استقلال رونمایی خواهد شد.
مدیران باشگاه استقلال در روزهای اخیر  مذاکرات فشرده ای را با سه گزینه اصلی 
هدایت این تیم انجام دادند و در نهایت الکساندرونوری مربی دو رگه ایرانی و آلمانی 

نسبت به سایرین شانس بیشتری برای نشستن روی نیمکت آبی ها دارد.
مذاکرات میان طرفین ادامه دارد و اگر اتفاق خاصی رخ ندهد به زودی توافق نهایی 
میان صورت خواهد گرفت. گفته می شود پیش نویس قرارداد به زودی فرستاده 
خواهد شد تا پس از چند روز بلاتکلیفی سرنوشت نیمکت آبی پوشان مشخص شود. 
البته استقلال با گزینه دیگری نیز در حال مذاکره است و پین نیز همچنان یک 

گزینه برای استقلال محسوب می شود.

با موافقت گل محمدی ؛

کاپیتانِ پرسپولیس ماندگار شد
سرمربی تیم فوتبال پرسپولیس برای ادامه حضور »سیدجلال حسینی« در این 

تیم موافقت کرد.
براساس این گزارش ، سیدجلال حسینی در لیگ بیست و یکم، فصل خوبی 
بر  او  تا  شد  موجب  سنی  شرایط  و  مصدومیت  که  چرا  نگذاشت  سر  پشت  را 
خلاف سال های اخیر، فصل خوبی نداشته باشد. همین موضوع موجب شد تا 

گمانه زنی هایی مبنی بر خداحافظی کاپیتان سرخپوشان از فوتبال شنیده شد.
با این حال سید جلال حسینی در مصاحبه ای رسمی اعلام کرد که می خواهد به 
دوران حرفه ای خود ادامه دهد. این بازیکن با مدیران و سرمربی پرسپولیس صحبت 
کرده و یحیی گل محمدی هم برای ادامه همکاری با کاپیتان با تجربه خود تمایل 

نشان داده است. با این اوصاف کاپیتان در جمع سرخپوشان ماندنی شد.

داستان قهر »محمد بنا« سرمربی تیم ملی کشتی فرنگی این مرتبه با سایر دفعات 
تفاوت دارد. به نظر می رسد که او رفته که دیگر به کشتی بازنگردد، اقدامی که 
سرنوشت تیم ملی کشتی فرنگی را در فاصله 3 ماه مانده تا پیکارهای جهانی در 

شرایط نامطلوبی قرار خواهد داد.
 براساس این گزارش ،محمد بنا بدون شک پرافتخارترین سرمربی کشتی فرنگی 
ایران است که با حضور او کشتی فرنگی ایران طی سال های 2005 تاکنون در 

عرصه جهانی موفقیت های چشمگیری داشته است.
جدا از موفقیت های او، قهر و آشتی های این مربی موفق کشتی ایران نیز داستان 
جداگانه ای دارد که در بزنگاه های مختلف نیز موجب افول کشتی فرنگی ایران 
شده است.  از همان ابتدای کار که محمدرضا طالقانی رئیس وقت فدراسیون بانی 
حضور بنا در تیم ملی کشتی فرنگی شد، اختلافات او با حسن بابک موجب چند 

مرتبه قهر و آشتی اش در تیم ملی کشتی فرنگی شد. 
او از پیکارهای جهانی 2005 در مجارستان به عنوان سرمربی تیم ملی انتخاب 

شد اما پیش از المپیک پکن به دلیل برخی اختلافات از تیم ملی رفت و رضا 
سیم خواه سرمربی شد. بعد از المپیک، مرحوم محمدرضا یزدانی خرم رئیس وقت 
فدارسیون یکبار دیگر به سراغ بنا رفت و در پیکارهای جهانی 2009، 2010، 
2011 و المپیک 2012 بهترین سال های کشتی فرنگی و موفقیت های این رشته 
با هدایت او رقم خورد. البته او یک بار دیگر هم پیش از المپیک لندن به دلیل آنچه 
که خود دخالت در کارش عنوان کرده بود اردو را ترک کرد اما باز هم به تیم ملی 

برگشت و تاریخی ترین نتیجه کشتی ایران را در المپیک به ثبت رساند.
او بعد از لندن و البته به طور جدی از سرمربیگری تیم ملی کناره گیری کرد اما در 
خلال سال های 2013 به تیم ملی برگشت و بعد از پیکارهای قهرمانی سال 2014 
آسیا باز دوباره عطای کار را به لقاءش بخشید به طوری که این قهر تا بازی های 
المپیک 2016 ریو ادامه داشت و او بعد از پیکارهای جهانی سال 2015 و یک سال 
قبل از المپیک سرمربی تیم ملی شد. هر چند در خلال همین یک سال نیز رسول 
خادم و سایر مسوولان فدراسیون و اعضای شورای فنی تیم های ملی مراقب بودند 

تا اتفاق غیرمنتظره ای رخ ندهد اما موضوع مسابقات انتخابی و برخی انتقادات 
نزدیک بود دوباره منجر به قهر بنا شود که این اتفاق رخ نداد و اما نتایج المپیک ریو 
و البته ضعیف به زعم برخی کارشناسان سبب شد بنا از تیم ملی دوباره کناره گیری 
کند. آقای خاص تا سال 2018 سمتی درفدراسیون نداشت و او بعد از استعفا 
رسول خادم از ریاست فدراسیون از سوی حمید بنی تمیم سرپرست وقت فدارسیون 

سرمربی تیم ملی شد و بعد از آن نیز مورد حمایت علیرضا دبیر قرار گرفت.
حضور علیرضا دبیر سبب شد اقدامات سازنده و بازسازی خانه های کشتی در 
دستور کار قرار گیرد و شرایط اردوهای تیم ملی به شکل مطلوبی برگزار شد و اتفاقا 
محمد بنا از مربیانی بود که دبیر، رییس فدراسیون او را قبول داشته و همواره از او 

حمایت کرده است.
محمد بنا نیز در چند سال گذشته ضمن ابراز رضایت از شرایط اردوهای تیم ملی، 
از اقدامات رییس فدراسیون حمایت کرده و به نظر نمی رسید که اختلاف چندانی 

و جدی بین او و علیرضا دبیر وجود داشته باشد.
اما در اواسط اسفند سال گذشته او یک بار دیگر از تیم ملی رفت و مشکلات خارج 
از فدراسیون و مسایل شخصی مهمترین دلیل رفتن او اعلام شد؛ بعد از مدتی و با 

وساطت حمید سوریان و سایر مسوولان فدراسیون به تیم ملی بازگشت.
البته نباید از فشار سنگینی که در چند ماه قبل از آن برخی شاگردان سابق او و 

کارشناسان به دلیل ناشفاف بودن انتخابی تیم ملی مطرح کرده بودند گذشت.
اما مسائلی که دلیل اصلی آن هنوز مشخص نشده و شاید بیشتر جنبه شخصی 
داشته باشد و البته پا به سن گذاشتن آقای خاص را نیز باید به آن اضافه کرد؛ همه 
دست به دست هم داده تا او در هفتمین مرحله اردوی تیم ملی که از 22 خرداد 

آغاز شده، حاضر نشود.
دایل حضور نیافتن محمد بنا در تیم ملی این مرتبه شاید با سال های گذشته 
کاملا متفاوت باشد. چرا که از لحاظ شرایط اردویی و حضور در تورنمنت های مورد 

درخواست به نظر نمی رسد که فدراسیون خواسته های او را اجابت نکرده باشد.   
کناره گیری بنا در حالی است که حدود 3 ماه دیگر پیکارهای جهانی سال 2022 
را که روزهای 19 تا 27 شهریور در شهر بلگراد پایتخت صربستان برگزار می شود، 
پیش رو است. این در حالی است که هنوز فرایند انتخابی ملی پوشان برای حضور 
در مسابقه های جهانی تکمیل نشده و قرار است ملی پوشان به تورنمنت های 
مختلفی از جمله ایتالیا و اسپانیا در اواخر خرداد و تورنمنت معتبر پیت لازینسکی 

لهستان در اواخر تیر اعزام شوند.
حضور نداشتن او در اردوی تیم ملی در فاصله سه ماه تا پیکارهای جهانی به 
طور حتم حاشیه های زیادی را ایجاد خواهد کرد و تیم قدرتمندی که در پیکارهای 
سال 2021 اسلو با چهار مدال طلا افتخارآفرین شد با این اقدام سرمربی تیم ملی 

سرنوشت نامعلومی را خواهد داشت.

کشتی فرنگی نیازمند سرمربی باثبات؛

بنا و ادامه قهرهای سریالی

هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های 
تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تأیید نموده 

اند:
به  پرونده کلاسه 1400114430002002070 مربوط  به  1- رأی شماره 140160330002002088 مربوط 
تقاضای آقای صادق کرم بابائی فرزند رضا درقسمتی ازششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت56/84 
مترمربع پلاک شماره فرعی از2277/1/265 اصلی واقع در قم بخش 2 حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی 

وخریداری مع الواسطه از علی جوهری صفحه 355 دفتر 162 )م الف13755(
به  پرونده کلاسه 1400114430002002395 مربوط  به  2- رأی شماره 140160330002001365 مربوط 
تقاضای آقای علی اصغر نجار حسن پور فرزند حسن درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
مساحت29/25 مترمربع پلاک شماره فرعی از1969 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت 

متقاضی طی سند قطعی شماره 14137 مورخ 1397/4/25 دفترخانه 94 قم )م الف13756(
مربوط   1400114430002001450 کلاسه  پرونده  به  مربوط   140160330002001598 شماره  رأی   -3
به تقاضای آقای بوذر دیلمی معزی فرزند محرمعلی درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
مساحت 126 مترمربع پلاک شماره فرعی از1673 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه 

عادی و خریداری مع الواسطه از علی اصغر حاج حسینی ورثه مرحوم عبدالعلی صفحه 279 دفتر2 )م الف13757(
به  پرونده کلاسه 1399114430002002277 مربوط  به  4- رأی شماره 140160330002001360 مربوط 
تقاضای آقای حسین رنجبر فرزند حسن درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
115 مترمربع پلاک شماره فرعی از2272/2 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و 
خریداری مع الواسطه از محمد صادق عطارپور رضائی طی سند قطعی شماره 29299 مورخ 1390/10/18 دفترخانه 

45 قم )م الف13758(
مربوط   1397114430002002546 کلاسه  پرونده  به  مربوط   140160330002002154 شماره  رأی   -5
به تقاضای آقای ابوالفضل سهراب لو فرزند ذوقعلی درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
مساحت 104/93 مترمربع پلاک شماره فرعی از 1753 اصلی واقع در قم بخش 2 حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت 

متقاضی طی سند قطعی شماره 80592 مورخ 1397/10/17 دفترخانه 11 قم )م الف13759(
به  پرونده کلاسه 1400114430002000923 مربوط  به  6- رأی شماره 140160330002001956 مربوط 
تقاضای آقای مجید بیطرفان فرزند رمضانعلی درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
108مترمربع پلاک شماره فرعی از2269 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و 
خریداری مع الواسطه از علی قدرت طی سند قطعی شماره 114473 مورخ 1377/5/31 دفترخانه 20 قم )م 

الف13763(
به  پرونده کلاسه 1400114430002001657 مربوط  به  7- رأی شماره 140160330002001587 مربوط 
تقاضای آقای حسن بزرگوار فرزند عبدالحسین درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
49/70 مترمربع پلاک شماره فرعی از باقیمانده 1939 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه 

عادی و خریداری مع الواسطه از محمدتقی هنر بخش قمی صفحه 328 دفتر85 )م الف13764(
به  پرونده کلاسه 1400114430002000609 مربوط  به  8- رأی شماره 140160330002002175 مربوط 
تقاضای آقای سیدمحمد پور برقعی فرزند سید علی اکبر درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده 
به مساحت 224 مترمربع پلاک شماره فرعی از2566/1212/2803 و 2567 اصلی واقع در قم بخش 2 حوزه ثبت 

ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از الیاس محمدی صفحه 265دفتر 332)م الف13765(
به  پرونده کلاسه 1400114430002001943 مربوط  به  9- رأی شماره 140160330002002166 مربوط 
تقاضای آقای اسماعیل فقیه پیرایش فرزند سلطان حسین درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده 
به مساحت 97/53 مترمربع پلاک شماره فرعی از 1967 اصلی واقع در قم بخش 2 حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه 

نامه عادی و خریداری مع الواسطه از ابوالفضل شاکری ورثه فتح اله)م الف13766(
10- رأی شماره 140160330002001952 مربوط به پرونده کلاسه 1400114430002002103 مربوط به 
تقاضای خانم زهرا دهقان نجم آبادی فرزند علی درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
140 مترمربع پلاک شماره فرعی از 2103 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی 

سند قطعی شماره 25054 مورخ 1400/11/3 دفترخانه 75 قم )م الف13767(
11-رأی شماره 140160330002001369 مربوط به پرونده کلاسه 1400114430002001798 مربوط به 
تقاضای آقای قاسم مختاری فرزند غلامرضا درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
89/37 مترمربع پلاک شماره فرعی از1839 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و 

خریداری مع الواسطه از سیدحسین شریفی)م الف13768(

12- رأی شماره 140160330002001419 مربوط به پرونده کلاسه 1400114430002001878 مربوط به 
تقاضای آقای محمداللهی فرزند هدایت اله درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
122/40 مترمربع پلاک شماره فرعی از 2307 اصلی واقع در قم بخش 2حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی 

از هدایت اله الهی صفحه 537 دفتر 88)م الف13769(
13-رأی شماره 140160330002001356 مربوط به پرونده کلاسه 1400114430002001584 مربوط به 
تقاضای آقای حسن پیرمحمدی فرزند ملکعلی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
102/57 مترمربع پلاک شماره فرعی از 1876 اصلی واقع درقم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی 
وخریداری مع الواسطه از محمد حنیفه مردی طی سند قطعی شماره 1344 مورخ 1375/3/2 دفترخانه 13 قم )م 

الف13770(
14- رأی شماره 140160330002001973 مربوط به پرونده کلاسه 1400114430002001910 مربوط به 
تقاضای آقای فیروز آقا محمدی فرزند محمود در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
85/50 مترمربع پلاک شماره 5 فرعی از 2302 اصلی واقع درقم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی 

وخریداری مع الواسطه از محسن جعفری فتح صفحه 501 دفتر 237)م الف13771(
مربوط  کلاسه 1400114430002001869  پرونده  به  مربوط  شماره 140160330002001418  رأی   -15
به تقاضای آقای مهدی ساجدی فرزند آقامعلی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
مساحت95/60 مترمربع پلاک شماره 5 فرعی از 2302 اصلی واقع در قم بخش 2 حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه 

نامه عادی وخریداری مع الواسطه از مجید ملکی انتظام صفحه 59 دفتر 341 )م الف13772(
16- رأی شماره 140160330002002308 مربوط به پرونده کلاسه 1400114430002001974 مربوط به 
تقاضای آقای سیدمهدی فاطمی اسدی فرزند سیدقاسم در قسمتی ازششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده 
به مساحت 70/17 مترمربع پلاک شماره 1 فرعی از2184 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت 

متقاضی طی سند قطعی صفحه 526 دفتر34 )م الف13773(
مربوط  کلاسه 1400114430002002317  پرونده  به  مربوط  شماره 140160330002001912  رأی   -17
به تقاضای آقای ذبیح اله جعفری گویا فرزند عباداله در قسمتی ازششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
مساحت 103/12مترمربع پلاک شماره فرعی از1742 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه 
عادی وخریداری مع الواسطه از محمد اسلامیان وحاج علی اسلامیان وحسین حاجی علینقی فرزندان مرحوم رضا 

حاج علینقی)م الف13774(
18- رأی شماره 140160330002002113 مربوط به پرونده کلاسه 1400114430002002056 مربوط به 
تقاضای آقای حکمت اله محمد میرزائی فرزند اصغر در قسمتی ازششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
مساحت 129/50 مترمربع پلاک شماره فرعی از2377 اصلی واقع در قم بخش 2 حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه 

نامه عادی و خریداری مع الواسطه از اصغر محمد میرزائی صفحه242 دفتر437)م الف13775(
19- رأی شماره 140160330002001887 مربوط به پرونده کلاسه 1400114430002002261 مربوط به 
تقاضای خانم فاطمه رمضانی فرزند حسن در قسمتی ازششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 114 
مترمربع پلاک شماره فرعی از1890 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری 

مع الواسطه از معصومه کچوسنگی صفحه190 دفتر232 )م الف13776(
20- رأی شماره 140160330002001856 مربوط به پرونده کلاسه 1400114430002001080 مربوط به 
تقاضای آقای محمد کوثری نیا فرزند محبعلی در قسمتی ازششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
71/75 مترمربع پلاک شماره 3 فرعی از2302 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و 
خریداری مع الواسطه از فرزانه وپرتووشکوه زمان ومینو شهرت همگی بیگدلی آذری وراث مصطفی بیگدلی آذری صفحه 

148 و151 و160 و 154 دفتر306 )م الف13777(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر 
گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله 15 روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع 
اعتراضی داشته باشند ظرف مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه ی دو 
قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به 
مرجع قضائی تقدیم و گواهی آن را به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند براساس قانون مذکور 

مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود. 
)ایمان و آرمان ملی(
نوبت اول: 1401/0۳/10
نوبت دوم: 1401/0۳/۲5
عباس پورحسنی حجت آبادی - رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم

هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم تصرفات 
مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش 

کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تأیید نموده اند.
کلاسه  پرونده  به  140160330001000969مربوط  شماره  رای   -1
فرزند  پورغلام  زهرا  خانم  تقاضای  به  1399114430001001327مربوط 
حسین در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 60/50 مترمربع پلاک 
شماره 10437 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه 
نامه عادی مع الواسطه از احمد نظری احد از ورثه مرحوم عباس نظر )م الف 

)13754
کلاسه  پرونده  به  140160330001000579مربوط  شماره  رای   -2
فرد  بابائی  محبوبه  خانم  تقاضای  به  1400114430001001574مربوط 
فرزند اسماعیل در دو دانگ مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 
ششدانگ 170/92 مترمربع پلاک شماره باقیمانده 24 فرعی از 10254 اصلی 

واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند رسمی شماره 35356 
مورخ 1399/07/10 دفترخانه 44 قم )م الف 13760(

کلاسه  پرونده  به  140160330001000580مربوط  شماره  رای   -3
1400114430001001575مربوط به تقاضای خانم منیره فولادی پور فرزند 
علی در دو دانگ مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ 
170/92 مترمربع پلاک شماره باقیمانده 24 فرعی از 10254 اصلی واقع در 
قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند رسمی شماره 35356 مورخ 

1399/07/10 دفترخانه 44 قم )م الف 13761(
کلاسه  پرونده  به  140160330001000578مربوط  شماره  رای   -4
رئیسیان  امیرحسین  آقای  تقاضای  به  1400114430001001420مربوط 
فرزند علی اکبر در دو دانگ مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 
ششدانگ 170/92 مترمربع پلاک شماره باقیمانده 24 فرعی از 10254 اصلی 
واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند رسمی شماره 35356 

مورخ 1399/07/10 دفترخانه 44 قم )م الف 13762(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء 
موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین 
مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله 15 روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع 
اعتراضی داشته باشند ظرف مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض 
خود را به اداره ثبت اسناد منطقه یک قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف یکماه 
پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع 
قضائی تقدیم و گواهی آن را به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که 

صدور سند براساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
)ایمان و آرمان ملی(
نوبت اول: 1401/0۳/10
نوبت دوم: 1401/0۳/۲5
مهدی زارع شحنه-رییس ثبت منطقه یک قم

آگهی ماده سه قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی

آگهی ماده ۳ قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی 
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اولین وزیر دولت سیزدهم از قطار کابینه پیاده شد؛
نگاهی به کارنامه جنجال برانگیزعبدالملکی

عبدالملکی بر سکان وزارتخانه ای تکیه زد که اهمیت بالایی را در مناسبات و 
محاسبات اقتصادی ایران داراست. این وزارتخانه از یک سو در مناسبات تعیین 
حداقل دستمزد دخیل است و از سوی دیگر مساله حقوق بازنشستگان بدان 

ارتباطی مستقیم می یابد.
مجموعه شرکت های تحت تصدی این وزارتخانه اهمیت آن را در بورس بالا 
برده و هر نوع اقدامی می تواند وضعیت بورس را تحت تاثیر مثبت یا منفی قرار 

دهد.
قرار  دولت سیزدهم  اختیار  در  در شرایطی  ایران  مدیریت سیاسی  سکان 
گرفت که اقتصاد ایران با بحران های کهنه جدی و بحران های جدید تحت تاثیر 

تحریم ها روبرو بود.
عملکرد حجت الله عبدالملکی، این دانش آموخته  دانشگاه امام صادق)ع( در 
کمتر از یک سال اما چنان فشار را بر وی و دولت همراهش سنگین کرد که در 

نهایت اولین جدایی از کابینه با استعفا رقم خورد.
تئوریسین اقتصاد مقاومتی که با شعار مبارزه با فساد وارد میدان شد و تاکید 
کرد نه توصیه می پذیرد و نه دستور می گیرد، پیش از این در اولین روزهای 
تصدی وزارت تعاون، کار ور فاه اجتماعی گفته بود که من این دلیل و توجیه را 
که تحریم ها موجب شد برنامه مان محقق نشود نمی پذیرم؛ اگر بگوییم تحریم ها 
موجب این شد، تحریم داخلی است و تحریم داخلی برای ما که در دولت هستیم 

به معنای نخواستن است.
وی تاکید کرده بود: تحریم ها در زمینه اشتغال می تواند نقش موثر مثبت 
داشته باشد، چون منابع ارزی، محدود و واردات، کمتر می شود و تمایلات به 

سمت بازار داخل خواهد بود.
ویرگول پرحاشیه بازنشستگان 

4.5 میلیون خانوار مستمری بگیر و ازکارافتاده وابسته به صندوق بازنشستگی 
سازمان تأمین اجتماعی که در مجموع 12.5 میلیون نفر از جمعیت کشور را 
تشکیل می دهند و جزو کم درآمدترین اقشار جامعه محسوب می شوند، ظرف 
دو ماه گذشته منتظر افزایش حقوق ماهانه خود بوده اند ولی بررسی پرونده 

افزایش مستمری آنها تا کنون به تعویق افتاده است.
در ابتدای سال به دلیل غلط تایپی صورت گرفته در بند 4 تبصره 12 قانون 
بودجه کل کشور این شائبه برای دستگاه های اجرایی ایجاد شد که میزان 
افزایش حقوق بازنشستگان سازمان تأمین اجتماعی در سال جدید باید همانند 
سایر صندوق های بازنشستگی فقط 10 درصد باشد؛ این در حالیست که 
معمولا میزان افزایش حقوق بازنشستگان سازمان تأمین اجتماعی از سوی 
هیأت امنای این صندوق مطابق با تغییرات دستمزد سالانه کارگران در شورای 

عالی کار تعیین می شود.
اما این بار وجود یک »ویرگول« غلط در میانه عبارت »صندوق بازنشستگی 
تأمین اجتماعی نیروهای مسلح« و اصلاح آن 23 روز دستگاه های اجرایی را 
معطل گذاشت تا از بررسی افزایش حقوق بازنشستگان تأمین اجتماعی شانه 

خالی کنند.
در نهایت مقرر شده است افزایش حقوق در خرداد اعمال شده و معوقات 
نیز در مرداد پرداخت گردد . ایتن وضعیت البته هنوز نراضایتی بسیاری از 
بازنشستگان را در پی دارد چرا که می گویند در بسیاری زا سطوح دستمزدی 

تنها رشد 10 درصدی حقوق اتفاق افتاده است .
اولین تجربه پرحاشیه دولت برای افزایش حداقل دستمزد 

حداقل دستمزد، در وضعیت متورم اقتصاد ایران، اهمیتی بیش از همیشه را 
در برداشت. دولت با شعار مهار فقر مطلق و کاهش تورم وارد میدان شده بود اما 
در نهایت نه تنها تورم کنترل نشد، بلکه حذف ارز 4200 تومانی موجی از تورم را 

در اقتصاد ایران در سال جاری رقم زد .
عبدالملکی درباره تصمیم اتخاذ شده در خصوص افزایش دستمزد گفته بود: 
بعد از یک جلسه 14 ساعته و گفت وگوهایی مفصل و تا حدودی جنجالی و 
چالشی بین نمایندگان جامعه کارگری و کارفرمایی، حداقل های دستمزد برای 

سال 1401 مشخص شد و خبرهای خوبی برای جامعه کارگری کشور داریم.
وی ادامه داد: برای حداقل مزد ماهانه یک رشد 57.4 درصدی را داریم که 

نمایندگان کارگری و کارفرمایی در خصوص آن به توافق رسیدند.
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: حداقل دریافتی یک کارگر در سال 
آینده با دو فرزند به 6 میلیون و 725 هزار تومان رسیده است این عدد برای 
سال جاری 4 میلیون و 376 هزار تومان بود یعنی 53.7 درصد این عدد افزایش 

داشته است.
وی تصریح کرد: برای یک خانواده 1.3 نفری شامل شوهر، همسر و 1.3 فرزند 
این عدد به 6 میلیون و 433 هزار تومان رسیده است. این رقم در سال جاری 4 
میلیون و 190 هزار تومان بوده است که بیش از 2 میلیون و 400 هزار تومان 

افزایش داشته ایم.
کارفرمایان می گویند که این موضوع، موجب می شود که آن ها مجبور به 
کاهش تعداد کارگران خود باشند و در مواردی، ممکن است مثلا قراردادهایی 
که 3 ماهه تمدید می شدند، ماه به ماه تمدید شوند. به عبارت ساده، کارفرما 
مدعی بود که »نمی تواند« این میزان افزایش دستمزد را هضم کند. بسیاری از 
کارشناسان در همین محدوده زمانی هشدار دادند که این رشد دستمزد می 
تواند زمینه را برای تعدیل نیروی کار در ایران مهیا کند و فشار بیکاری در عین 
تورم موجود می تواند برای افراد مشکل ساز شوند. توصیه ها در این دوره بر مهار 
تورم و اجرای برنامه  های حمایتی استوار بود اما در نهایت افزایش 57 درصدی 

حقوق اتفاق افتاد و تورم نیز روند افزایشی خود را حفظ کرد.
شعار مبارزه با فساد 

یکی از مهمترین شعارهای اعلامی وزیرمستعفی کابینه مبارزه با فساد بود. وی 
در بهمن ماه درمصاحبه ای با روزنامه دولت از تصمیمش برای برکناری هزار نفر 
از مدیران زیر مجموعه این وزارتخانه خبر داد و تاکید کرد 350 نفر برکنار شده اند 
و 650 نفر در نوبت هستند. البته وی تاکید کرد چندین کمیته بازرسی، حقوقی 
و حراستی به صورت نظام واره در این زمینه تشکیل شده است که منجر به 
تشکیل 120 پرونده شده که برخی از آنها تکمیل شده و آماده ارسال به دستگاه 
قضایی است و در آینده به اطلاع مردم می رسانیم و با هماهنگی مقام قضایی 
اسامی این افراد و پرونده های فساد را رسانه ای می کنیم. این در حالی بود که 
صالحی دادستان عمومی و انقلاب تهران در جلسه شورای عالی قضایی ادعای 

عبدالملکی را رد کرد
وزیر  ناحیه  از  انتشار خبری  به  اشاره  با  تهران  انقلاب  و  دادستان عمومی 
تعاون، کار و رفاه اجتماعی مبنی بر اعلام جرم علیه تعدادی از مدیران سابق 
آن وزارتخانه، اظهار کرد: طبق بررسی های به عمل آمده تا امروز هیچگونه اعلام 
جرمی علیه مدیران سابق وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی به دادسرای تهران 

واصل نشده است.
هر چه هست عبدالملکی در حالی از دولت جدا شد که او خود را آینه دار 
اقتصاد مقاومتی می دانست و پیش تر سخنرانی های متعددی درباره اهمیت 
عمل به اقتصاد مقاومتی و ... را داشت و در برنامه هایش در صدا و سیما نیز 
تلاش کرد این موارد را تبیین کند اما در حوزه اجرا نتوانست کاری را از پیش 

ببرد.

یک تحلیل گر روابط بین الملل گفت: امروز شاید مهم ترین دغدغه دولت بایدن 
 )blame game( »این است که آمریکا در نظام حقوق بین المللی، »بازی تقصیر
را پیروز شود و ایران را به جای خود، »مقصر« نهایی شکست برجام معرفی کند. 
امری که باعث اجماع مجدد جهانی علیه ایران می شود و راه آن ها برای اعمال انواع 
فشارهای بین المللی، از جمله بازگرداندن پرونده ایران به شورای امنیت، را هموار 

می سازد. 
علی نصری در گفت وگو با ایلنا، در تحلیل این موضوع که در پی قطعنامه شورای 
حکام علیه ایران و واکنش تهران با قطع فعالیت دوربین های فراپادمانی و البته دو 
اقدامی که متعاقبا عملی خواهد شد، امروز برخی چهره ها مجددا موضوعاتی 
چون خروج از NPT را مطرح می کنند که مشخصا سازمان انرژی اتمی با آن 
بالابردن تنش  با  انقلاب هم  مخالف است، همچنین مطرح می شود که رهبر 
مخالف هستند که البته از سخنان اخیرشان هم این مفهوم قابل درک است و در 
پاسخ به این سوال که اساسا بالا بردن تنش در برهه کنونی چه مخاطراتی را پیش 
روی کشور قرار خواهد داد، گفت: به نظر می رسد که دولت بایدن مدت هاست که 
رغبت خود را برای مذاکره با ایران از دست داده یا لااقل - برخلاف دولت اوباما 
- آن را از اولویت های سیاست خارجی خود نمی داند. سایر کشورهای غربی هم 
همینطور؛ دیگر از آن جنب و جوش های سیاسی و کشمکش های داخلی بین 
احزاب و جریان های موافق و مخالف مذاکره با ایران و لابی گری های بی وقفه رقبای 
منطقه ای و آن فضای رسانه ای که - در آن زمان - به طور لحظه ای اخبار مذاکرات با 
ایران را پوشش می دادند و به صدر خبرهای جهان رسانده بودند، کمتر اثری دیده 

می شود.
وی ادامه داد: از سوی  دیگر، امروز وضعیت اقتصادی ایران هم به گونه ای ست 
که اگر تحریم ها صرفاً به همین روال کنونی تداوم یابند و حتی قطعنامه های 
شورای امنیت هم به فشارها اضافه نشود، معضلات اقتصادی و اجتماعی کشور 
همچنان روز به روز افزایش خواهند یافت و تمام منابع و نیروی نظام، صرف مدیریت 
بحران های داخلی خواهد شد. قطعاً در چنین شرایطی، حضور و نفوذ منطقه ای 

        ایران به مراتب کمرنگ تر می شود.
آمریکا می خواهد ایران را به جای خود، »مقصر« نهایی شکست برجام معرفی 

کند 
وی افزود: همچنین، به نظر می رسد، که رژیم صهیونسیتی هم چراغ سبز گرفته، 
تا با افزایش بی سابقه عملیات تروریستی و خرابکارانه و حملات سایبری در داخل 
ایران، برنامه هسته ای ایران را دچار اختلال کند و روند پیشرفت آن را به تاخیر 

بیاندازد.
این کارشناس ارشد سیاست خارجی گفت: امروز شاید مهم ترین دغدغه دولت 
 blame( »بایدن این است که آمریکا در نظام حقوق بین المللی، »بازی تقصیر

game( را پیروز شود و ایران را به جای خود، »مقصر« نهایی شکست برجام معرفی 
کند. امری که باعث اجماع مجدد جهانی علیه ایران می شود و راه آن ها برای اعمال 
انواع فشارهای بین المللی، از جمله بازگرداندن پرونده ایران به شورای امنیت، را 

هموار می سازد.   
وی ادامه داد: طبیعتاً، در چنین شرایطی، افزایش تنش ها از سوی ایران، آن هم 
از طریق اهرم سازی هایی که  صرفا جنبه »مقابله به مثل« دارند و تاثیر چندانی در 
تولید قدرت واقعی مذاکره برای کشور ندارند. افزایش تنش  تنها زمانی می تواند 
موثر باشد که جزو یک نقشه راه و استراتژی کلی تری و گام بعدی آن مشخص است. 

سیاست خارجی ما در مقطع فعلی بر اساس »واکنش« شکل گرفته است 
 نصری در پاسخ به این سوال که بطور مشخص واکنش تهران به گزارش مدیرکل 
آژانس و قطعنامه شورای حکام را چگونه ارزیابی می کنید، آیا چنین واکنشی 
می تواند منجر به تغییر رویه آژانس شود و افق پیش روی همکاری ایران با این نهاد 
چیست، گفت: مشکل در همین جاست که سیاست خارجی ایران در این مقطع، 

بیشتر بر اساس »واکنش« به عملکردها و طرح های طرف مقابل شکل گرفته، تا 
بر پایه یک دیپلماسی فعال که خود طرح و برنامه و نقشه راه و چشم انداز معینی 
ارائه بدهد و روی میز مذاکره بگذارد و طرف مقابل را به حرکت در آن مسیر ترغیب 

یا وادار سازد. 
و مذاکرات  آنطور که دکتر ظریف در جلسات مذاکرات 1+5  مثلًا  افزود:  وی 
منطقه ای، خود نقشه راه، روح نشست ها و چشم انداز آینده را مشخص و سپس بر 
اساس آن، جلسات مذاکره را مدیریت می کرد. بخش بسیار مهمی از دیپلماسی، 
به اینگونه قابلیت ها و توانمندی های فردی دیپلمات ها برمی گردد و به همین دلیل 

بعضاً دیپلماسی را یک »فن« و »هنر« می نامند.
وی ادامه داد: وقتی دیپلماسی صرفاً »واکنشی« و »مقابله به مثل« می شود، 
پیش بینی روابط آینده نیز دشوار می گردد، چرا که عملًا قدرت تصمیم گیری را 
به طرف مقابل می سپاریم تا او گام بعدی را تعیین کند. اینکه هم سیاستمداران و 
هم جامعه ما، مدام در این اضطراب بسر می برند که مثلًا »لحن« قطعنامه بعدی تا 
چه اندازه »تند« یا »ملایم« است و این چه تاثیری بر نرخ دلار و تورم و سایر مسائل 
اقتصادی خواهد گذاشت، یعنی کنترل روند مذاکرات را به آنها سپردیم و حس 
ثبات روانی در جامعه و تاثیرش بر اقتصاد و بازار ارز و غیره را به واکنش های آن ها 
گره زدیم، بی آنکه خود نقش چندانی در آن داشته باشیم. این شرایط به نفع کشور 

نیست و باید راهی برای خروج از آن جست.    
تحلیل گر روابط بین الملل گفت: امروز ایران یک »واکنش« به گزارش مدیرکل 
آژانس و قطعنامه شورای حکام نشان می دهد و توپ را بار دیگر در زمین آن ها 
می اندازد و باید منتظر بنشیند تا آن ها تصمیم بگیرند که از این واکنش چگونه در 
جهت اهداف خودشان بهره برداری کنند، تا بار دیگر واکنش جدیدی به آن نشان 
بدهیم! سوال باید این باشد که این واکنش های ایران در کجای نقشه راه دستگاه 

دیپلماسی ایران جا دارند و قرار است خودمان چگونه از آن بهره برداری کنیم؟  
نصری همچنین در پاسخ به این سوال که موضوع پرونده پادمانی و برجام 
هرچند بصورت غیر رسمی اما دارای رابطه مستقیمی با یکدیگر هستند، تا 
چه میزان بسته شدن این پرونده را وابسته به حصول توافق در وین می دانید و 
با گذشت بیش از سه ماه از توقف مذاکرات در 20 اسفندماه آیا بازگشت به وین 
میسر است، گفت: طبیعتاً تا زمانی که ایران تحت تحریم های ظالمانه اقتصادی 
است و آژانس اتمی هم رویکرد مغرضانه سیاسی در پیش بگیرد و رابطه آژانس با 
اسرائیل و جریان های مختلف برجام، بر روند کار و گزارشات آن تاثیر می گذارد، 
همکاری ایران هم »حداقلی« خواهد بود و صرفاً جنبه رفع تکلیف خواهد داشت. 
زمانی که تحریم ها برداشته شود، همکاری ایران هم در این پرونده بهتر خواهد 
شد، که البته این هم نیازمند یک نقشه راه و اراده مشخص برای به نتیجه رساندن 

مذاکرات است. 

علی نصری تحلیل گر روابط بین الملل :

به نتیجه رساندن مذاکرات نیازمند نقشه راه و اراده مشخص است

سخنگوی دولت:

رییس جمهور ایران نامه ای از سوی بایدن دریافت نکرده است

سخنگوی دولت با تکذیب شایعه ارسال  نامه ای از سوی 
رئیس جمهور آمریکا به رییس جمهور کشورمان تاکید کرد 
:البته پیغام هایی برای ایران می فرستند اما مهمتر از ارسال 

پیغام، اقدام عملی است. 
بهادری جهرمی در نشست خبری هفتگی خود در واکنش 
به پرسشی درباره شایعه گرانی بنزین تصریح کرد: تا اطلاع 
ثانوی از من یک تکذیبیه در زمینه هرگونه شایعه گرانی بنزین 

داشته باشید.
مورد  در  ابعادی  برنامه ای در هیچ  افزود: دولت هیچ  وی 
افزایش قیمت بنزین ندارد. تا پایان 1401 هم نیازی به این 
کار نیست. در مورد حذف کارت سوخت در برخی جایگاه ها 
هم موردی برخورد می شود و چنانچه بحث قاچاق مطرح 
باشد با آن مورد برخورد می شود اما ممکن است آن کسانی 
که ذی نفع بوده اند در این زمینه خبرسازی کنند و از حذف 

کارت سوخت بگویند.
تاکید رئیس جمهور بر اعتماد به بازاریان

بهادری جهرمی در پاسخ به پرسشی درباره معیار محاسبه 
مالیات، اظهار کرد: دولت برای محاسبه مالیات مکلف بوده 
بر اساس قانون تراکنش دستگاه های کارتخوان را مدنظر قرار 

دهد. مبنای دولت در بررسی مالیات  همکاری و همیاری 
با اصناف است. به عنوان مثال حدود یک میلیون نفر که 
مشمول مالیات بودند 550 هزار نفر از این عزیزان از پرداخت 

مالیات معاف شدند.
وی افزود: نکته دوم اینکه رئیس جمهور تاکید دارند که 
اساس کار  باید بر مدار اعتماد با بازاریان و خوداظهاری آنها 

باشد.
سخنگوی دولت همچنین در پاسخ به سوالی درباره اعلام 
علت سانحه خروج قطار مشهد به یزد تأکید کرد: گزارش اولیه 
درخصوص سانحه قطار منتشر شده که انسداد بیل مکانیکی 

و تخطی از سرعت دو عامل آن بودند.
دولت سعی کرد مدیریت مصرف برق از ادارات شروع شود

بهادری جهرمی در پاسخ به پرسشی درباره برنامه دولت برای 
جلوگیری از قطع برق در تابستان اظهار کرد: دولت با سرعت 
زیاد، توسعه ظرفیت نیروگاه را در دستور کار قرار داد و در غیر 
این صورت باید شاهد خاموشی ها بودیم. در کنار توسعه توان 

تولید برق، دولت برنامه ای برای مدیرت مصرف برق قرار داد.
وی افزود: دولت سعی کرد برای مدیریت مصرف برق از 
ادارات شروع کند تا شاهد خاموشی چراغ خانه مردم نباشیم. 

امیدواریم همکاری از سوی مردم نیز تداوم یابد.
دولت مکلف به حذف یارانه دهک های بالا  است

چگونگی  درباره  پرسشی  به  پاسخ  در  دولت  سخنگوی 
محاسبه دهک  دهم برای اصلاح روند یارانه ها، گفت: مطابق 
تکلیف قانونی، دولت مکلف است که یارانه دهک های بالا را 
حذف کند. ضعف در شفافیت اقتصادی برخی خانوارها و 
مشکلاتی از این قبیل ممکن است اشتباهاتی در دهک بندی 

ایجاد کند. به همین دلیل امکان اعتراض ایجاد شد.
بهادری جهرمی یادآور شد: بیش از 4 و نیم میلیون نفر 
اعتراض کردند. از طرفی دیگر افرادی بودند که امکان ثبت نام 

برایشان فراهم نبود و امکان آن اخیرا فراهم شد.
شود  پذیرفته  اعتراضاتشان  که  کسانی  افزود:  وی   

نتایج به زودی  اطلاعاتشان به سازمان هدفمندی اعلام و 
اعلام می شود.

نهادهای بین المللی باید مستقل عمل کنند 
سخنگوی دولت در پاسخ به پرسشی درباره شایعه ارسال 
نامه ای از رییس جمهوری آمریکا به رییس جمهوری ایران، 
تصریح کرد: نامه ای از سوی رئیس جمهور آمریکا دریافت 
نشده است. البته پیغام هایی برای ایران می فرستند اما مهمتر 
از ارسال پیغام، اقدام عملی برای بازگشت به تعهدات و رفع 

تحریم های غیرقانونی علیه ملت ایران است.
وی افزود: دولت از ابتدا اعلام کرد که به دنبال خنثی سازی 
تحریم ها است و در عین اینکه دولت میز مذاکره را برهم نزده 
است. صدور قطعنامه آژانس پس از سفر مدیرکل آژانس به 
رژیم صهیونیستی نشان از عدم استقلال آژانس و دستوری 

بودن قطعنامه اخیر دارد.
باید  بین المللی  نهادهای  اینکه  بیان  با  بهادری جهرمی 
مستقل عمل کنند و طبق مقررات بین المللی اقدام نمایند، 
اظهار کرد: ایران شفاف ترین فعالیت های هسته ای را دارد. 
ایران میز مذاکره را ترک نکرده، ولی سخنان حقی دارد که 
انتظار دارد شنیده شود و سیاست فشار حداکثری تاثیری در 

مذاکرات نخواهد داشت.
ایران از هر ابزاری برای موفقیت در جنگ اقتصادی 

استفاده می کند
درباره  پرسشی  به  پاسخ  در  همچنین  دولت  سخنگوی 
چگونگی فروش نفت، اظهار کرد: درخصوص بحث فروش 
نفت، ایران سیاستش بازاریابی فعال بوده است. هم در حال 
ارز  باز می گردد. عرضه  نیز  ارز آن  ایم که  فروش نفت بوده 

همیشه بیش از تقاضا بوده است.
ابزاری به منظور  از هر  وی ادامه داد: جمهوری اسلامی 
موفقیت در جنگ اقتصادی استفاده می کند. موفقیت های 
خوبی در این مسیر بوده است. توافق با ونزوئلا نوآوری در 

فروش نفت بود.

برنامه دولت برای مدیریت مصرف آب
بهادری جهرمی همچنین در پاسخ به پرسشی درباره برنامه 
وزارت نیرو برای مدیریت مصرف آب اظهار کرد: وزارت نیرو 
برنامه های متعددی برای مدیرت مصرف آب و جلوگیری از 
هدر رفت آب داشته است. با تغییر الگوی کشت در مناطق 
بحرانی از ابتدای دولت خطوط مختلفی برای انتقال آب دریا 

به مناطق کم آب صورت گرفته است.
وی تاکید کرد: استفاده از کنتورهای هوشمند و ممنوعیت 
کشت محصولات کشاورزی پرمصرف از نمونه های اقدامات 

انجام شده در زمینه مدیریت مصرف آب است.
دولت  درباره لایحه قانون استفاده از سلاح اظهار 

نظری نداشته است
در  ایسنا  پرسش  به  پاسخ  در  بهادری جهرمی همچنین 
زمینه نظر دولت درباره لایحه تغییر قانون استفاده از سلاح 
که در دولت قبل تحویل مجلس شورای اسلامی شده بود 
و طبق اعلام برخی رسانه ها در این لایحه جدید استفاده از 
سلاح برای همه ماموران مسلح در موارد ضروری مجاز شمرده 
می شود، اظهار کرد: آنچه رسانه ها در این زمینه اعلام کردند 
تا جایی که می دانم در متن لایحه وجود نداشته و این موضوع 
در صلاحیت نمایندگان مجلس است. دولت هم در خصوص 

این لایحه اظهار نظری نداشته است.
کالابرگ  درباره  پرسشی  به  پاسخ  در  دولت  سخنگوی 
الکترونیکی، اظهار کرد: کالابرگ الکترونیکی دارای همان 
قابلیت نرم افزاری در عابربانک است. همزمان زیرساخت فنی 
و فیزیکی در مراکز فروش نیاز دارد. نیمی از استان های کشور 

در خصوص نان استقرار زیرساخت های آن اجرا شده است.
وی افزود: ضمن آنکه هیچ افزایش قیمتی در کار نیست. 
در خصوص کالاهایی که ارز ترجیحی دریافت می کردند نیز 
زیرساخت ها برای کالابرگ الکترونیکی در دستور کار است. 
دهک دهم هم از یارانه نان و دارو استفاده می کنند و یارانه 

آنها حذف نمی شود.

امیرعبداللهیان در نشست خبری با وزیرخارجه پاکستان:

ایران از منطق دیپلماسی و مذاکراتی فاصله نخواهد گرفت
میز  روی  جدید  سیاسی  پکیج  اینکه  بیان  با  کشورمان  امورخارجه  وزیر 
گذاشتیم،گفت: ایران برای رسیدن به توافق خوب، قوی و پایدار از منطق دیپلماسی 

و مذاکراتی فاصله نخواهد گرفت. 
حسین امیرعبداللهیان وزیر امورخارجه کشورمان   عصر روز سه شنبه در نشست 
خبری مشترک با »بلاول بوتو زرداری« وزیر خارجه پاکستان گفت: خیلی خوشحالم 
که امروز میزبان وزیر امور خارجه پاکستان هستم، روابط عمیق و ریشه دار ایران و 
پاکستان دو کشور بزرگ در دنیای اسلام در تمام طول این سال ها امید بخش بوده، 
ما در دولت جدید مناسبات را بر مبنای توسعه همکاری ها را رقم زدیم، سمت جدید 

وزیر خارجه پاکستان را تبریک می گویم.
وی ادامه داد: من امروز یک هدیه فوق العاده برای جناب وزیر خارجه پاکستان 
دارم، یک آلبوم عکس از سفر خانم شهید بی نظیر به مشهد و زیارت امام رضا)ع( 

دارم، این آلبوم را در اولین فرصت به ایشان در جمع شما هدیه می دهم.
وزیر امورخارجه کشورمان اظهار داشت: مروز در خصوص مناسبات دوجانبه و 
همکاری ها و بازارچه های مرزی و توسعه تجارت محلی و همکاری های استانی با 

اتخاذ رویکرد ها و مواضع سیاسی مشترک بین تهران و اسلام آباد گفتگو کردیم.
راه حل افغانستان تشکیل دولت فراگیر است 

وی افزود: در خصوص همکاری های فرهنگی- گردشگری در عرصه بین المللی 
و همچنین در مورد موضوعات اقتصادی و تجاری گفتگو کردیم. موضوعی که از 
دیرباز میان دو کشور قرار دارد بحث صادرات گاز از ایران به پاکستان و افزایش میزان 
صادرات به این کشور است ما در این خصوص گفتگو کردیم. علیرغم تحریم های 
یکجانبه آمریکا در مسیر بین الملل مکانیسم هایی وجود دارد که امیدواریم بتوانیم 

همکاری ها را به بهترین نحو ادامه دهیم.
امیرعبداللهیان با بیان اینکه موضوعات منطقه ای از جمله افغانستان و فلسطین نیز 
محور مذاکرات دوجانبه بود، گفت: مخالف جنگ در اوکراین هستیم و می خواهیم 

بین ایران و  روسیه و اوکراین تلاش کنیم تا این بحران حل شود.
وی تاکید کرد: امیدواریم ریشه های  بحران در افغانستان با  تشکیل دولت فراگیر 
خشک شود، راه حل افغانستان تشکیل دولت فراگیر است و امیدواریم افغانستان 

هرچه زودتر در مسیر و صلح و آرامش قرار بگیرد.
وزیرامورخارجه کشورمان تصریح کرد: جمهوری اسلامی ایران از آتش بس در یمن 

حمایت می کند، خواستار رفع کامل محاصره یمن هستیم و از گفتگوهای یمنی - 
یمنی حمایت می کنیم.

وی تاکید کرد: ایران به تشکیل دولت واحد فلسطینی در فلسطین تاکید دارد و 
معتقد است دولت های اسلامی باید نسبت به اقدامات تهدیدآمیز و خصمانه که رژیم 

صهیونیستی نسبت به جهان اسلام اتخاذ می کند، وحدت داشته باشند.
مذاکره و دیپلماسی بهترین راه برای رسیدن به نقطه پایانی توافق است 

امیرعبداللهیان با بیان اینکه در این نشست در مورد تصویب قطعنامه آژانس و روند 
مذاکرات صحبت کردیم، گفت:ایران هیچ گاه از میز مذاکره فرار نکرده و معتقدیم 
مذاکره و دیپلماسی بهترین راه برای رسیدن به نقطه پایانی توافق است. ما گام های 
مهمی را در ماه های گذشته در مذاکراتی که آقای باقری با مورا و کشورهای 1+4 در 
وین داشتند و تبادل پیام ها در این مدت بین ایران و آمریکا انجام شد اثبات کردیم 

اهل گفت وگو و منطق و رسیدن به توافقی خوب، قوی و پایدار هستیم.
وزیر امورخارجه کشورمان تصریح کرد: پنجشنبه گذشته علیرغم استمرار پیام ها 
ولی طرف آمریکایی برای اعمال فشار بر ایران و اخذ امتیاز در مذاکره غیرمستقیم، 
قطعنامه ای را ارائه داد و علیرغم اینکه آمریکا گفت قطعنامه خالی از محتواست. 
ما پکیج سیاسی جدید را روی میز گذاشتیم ولی آمریکا بر تصویب قطعنامه تأکید 
داشت. امیرعبداللهیان تصریح کرد: اکنون در کنار قطعنامه اقدامات بیشتر هسته ای 
ایران قرار دارد ما از گفت وگو و مذاکره فرار نخواهیم کرد و در این مسیر ارتباط ما از 
مسیرهای دیپلماتیک از طریق مورا و بورل پیام های ما در حال تبادل است. ایران 
برای رسیدن به توافق خوب، قوی و پایدار از منطق دیپلماسی و مذاکراتی فاصله 

نخواهد گرفت.
جمهوری اسلامی ایران در پاسخ به این اقدام، فعالیت های هسته ای خود را 
افزایش داد و از طریق سازمان انرژی اتمی به دبیرخانه آژانس بین المللی انرژی اتمی 
در وین این موضوع اعلام شد.ایران از مذاکره و گفتگو فرار نخواهد کرد و مسیر گفتگو 
ها ادامه دارد و ارتباط ما از طریق آقای بورل و آقای مورا مسئول هماهنگ کننده 

برجام ادامه دارد.
وزیر امورخارجه پاکستان: نگران ثبات و امنیت در افغانستان هستیم

در ادامه »بلاول بوتو زرداری« وزیر خارجه پاکستان گفت: باعث خرسندی من 
است که به دعوت برادرم امیرعبداللهیان در ایران  حضور دارم وقتی به ایران می آیم 

این احساس را دارم که به خانه خودم آمده ام. ایران و پاکستان علاوه بر همسایگی 
برادر و خواهر هستند و بی صبرانه منتظر همکاری با ایران هستیم.

وی ادامه داد: از طرف دولت و ملت پاکستان حسن نیت خود را اعلام می کنم 
و می گویم که ایران یک همسایه مهم برای پاکستان است و اشتراکات زیادی دارد 

و امیدوارم که بتوانیم روابط خود را با ایران را ارتقا دهیم و روابط را رو به جلو ببریم.
وزیر امورخارجه پاکستان گفت: امروز در مورد روابط دوجانبه صحبت کردیم، 
راهکارهای ارتقای روابط دوجانبه را شناسایی کردیم تا بتوانیم به میزان و سطح 
شایسته روابط دوجانبه را ارتقا دهیم. در مورد تبادل زائرین و موقعیت مرزها و ارتباط 
فرهنگی صحبت کردیم و مصمم هستیم که موانع اصلی بر سر راه تجارت و روابط را 
برداریم تا بتوانیم از طریق تجارت و تهاتر همکاری و تجارت بیشتری داشته باشیم و 

بازارچه های مرزی و روابط تجاری خود را گسترش دهیم.
بوتو زرداری گفت: امیدواریم بتوانیم روابط تجاری و اقتصادی خود را گسترش 
دهیم ، این امر به نفع مردم ایران و پاکستان است و موجب رفاه و شکوفایی ملت ایران 
خواهد شد، ما متعهد هستیم که همکاری های انرژی خود را افزایش دهیم تا بتوانیم 
از ایران را افزایش دهیم.در خصوص تبادل زندانیان صحبت کردیم  واردات برق 
و از مهمان نوازی ایران و از اینکه تسهیل گر زیارت زوار پاکستانی سپاس گذاریم و 

همچنین صحبت کردیم تا بتوانیم امکانات بیشتری برای زائران فراهم کنیم.
وزیرخارجه پاکستان در مورد جامو و کشمیر گفت: همچنین در خصوص جامو و 
کشمیر که به صورت غیرقانونی اشغال شده است، گفت و گو کردیم. از جمهوری 
اسلامی ایران به خاطر حمایت بی دریغ از آرمان جامو و کشمیر سپاسگزاریم. درباره 
اسلام هراسی در سراسر دنیا صحبت کردیم. در هندوستان شاهد بودیم که حملاتی 
علیه مسلمانان صورت گرفته است لذا باید در برابر بیگانه هراسی و اسلام هراسی 

ایستادگی کنیم.
وی با بیان اینکه در مورد شرایط شکننده در افغانستان صحبت کردیم، اظهار 
داشت: نگران ثبات و امنیت در افغانستان هستیم، در مورد 4 میلیون آواره افغانستان 
و  استقلال افغانستان صحبت کردیم، در این برهه حساس باید از این ملت حمایت 
کنیم و باید بخواهیم که منابع مسدود شده آنها آزاد شود و خود هیئت حاکمه هم باید 
به سمت فراگیرتر بودن، پیش برود و در خصوص مبارزه با تروریسم گام های جدی 

بر دارد.
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زراعت کنید و درخت بکارید؛ به خدا سوگند که مردم شغلی 
حلالتر و پاکیزه تر از آن پیشه نکرده اند . به خدا سوگند 
]حتی[ بعد از خروج دجّال )نزدیك شدن قیامت( هم 

کشاورزی و نخل کاری ادامه خواهد یافت!

چهارشنبه -25 خرداد ماه 1401 - سال بیست وپنجم- شماره 5519

الکافي : ج 5 ص26٠ ح2

آخرین وضعیت بیماری کرونا در استان قم 
سرپرست دانشگاه علوم پزشکی قم گفت: در 24 ساعت گذشته کسی از شهروندان قمی بر اثر کرونا فوت 
نکرد و هیچ بیمار جدید با علائم قطعی کرونا در قم بستری نشد.مهدی مصری در مورد آخرین وضعیت بیماری 
کرونا در استان قم اظهار داشت: در 24 ساعت منتهی به بیست چهارم خرداد ماه 1401، تعداد 21 بیمار با 
علائم کرونا مثبت در قم پذیرش سرپایی شدند.وی با بیان اینکه در این مدت هیچ بیمار جدید با علائم قطعی 
بیماری کرونا بستری نشد، عنوان کرد: در 24 ساعت گذشته کسی از شهروندان قمی بر اثر کرونا فوت نکرد و 
در مجموع تعداد 33 بیمار مشکوک به کرونا بستری هستند.سرپرست دانشگاه علوم پزشکی قم با بیان اینکه 
از تعداد 27 تست انجام گرفته نتیجه 2 تست مثبت اعلام شده است، افزود: تاکنون تعداد یک میلیون و 872 

هزار و 543 دُز واکسن کرونا در استان قم تزریق شده است.

فرنگی کار قمی به مسابقات رنکینگ ایتالیا اعزام  می شود
 رئیس هیات کشتی استان قم از اعزام یکی از فرنگی کاران این استان به مسابقات رنکینگ ایتالیا خبر داد.
هادی علیایی اظهار داشت: محمدجواد رضایی فرنگی کار قم با دوبنده تیم ملی در مسابقات بین المللی 
رنکینگ ایتالیا بر روی تشک خواهد رفت.رئیس هیأت کشتی استان قم افزود: تیم هفت نفره کشتی فرنگی 
ایران 29 خرداد ماه روانه ایتالیا خواهد شد.وی ابراز داشت: محمد جواد رضایی در وزن 67 کیلوگرم در این 
رقابت ها به روی تشک خواهد رفت.علیایی یادآور شد: هفتمین مرحله از اردوی تیم ملی کشتی فرنگی برای 
حضور در رقابت های جهانی صربستان، از بیست و دوم خرداد جاری در خانه کشتی کمپ تیم های ملی کشتی 

تهران با حضور محمد جواد رضایی در وزن 67 کیلوگرم در حال برگزاری است.

وزیر نفت :قیمت بنزین افزایش نمی یابد
جواد اوجی  وزیر نفت در پاسخ به پرسشی مبنی بر اینکه جمع آوری کارت های سوخت جایگاه داران در برخی 
از استان ها صحت دارد یا خیر و آیا قرار است قیمت بنزین افزایش پیدا کند؟ گفت: من امروز اعلام می کنم به 
هیچ عنوان نه تنها بحث افزایش قیمت بنزین مطرح نیست و این مساله در دستور کار دولت قرار ندارد، بلکه خبر 
منتشر شده در فضای مجازی و جامعه مبنی بر جمع آوری کارت سوخت جایگاه داران را کاملا تکذیب می کنم و 

در این مورد هم چیزی در دستور کار وزارت نفت و دولت قرار ندارد.

محکومیت ۵۳ میلیارد تومانی ۳ شرکت لبنی 
 رئیس سازمان تعزیرات حکومتی گفت: سه شرکت فعال در تولید لبنیات در مجموع به پرداخت 53 میلیارد 
تومان و اصلاح قیمت ها جریمه شدند.احمد اصانلو در نشست با خبرنگاران با بیان اینکه گلایه مردم این است 
که قیمت ها خودسرانه افزایش می یابد و پس از اینکه مردم متضرر می شوند، امکان جبران برای مردم نیست، 
گفت: بر اساس قانون، سازمان حمایت، وظیفه نظارت بر اجرای صحیح ضوابط قیمت گذاری را دارد تا هر واحد 

تولیدی قیمت ها را خودسرانه افزایش ندهد.

قطعی آب مشترکان بدمصرف از ابتدای تابستان 
مدیرعامل شرکت مهندسی آب و فاضلاب ایران از قطعی آب مشترکان بدمصرف کشور از ابتدای تیر خبر 
داد.اتابک جعفری اظهار کرد: با توجه به کمی بارش ها و خشکسالی های یکی دو سال گذشته و انتظاری که 
مردم دارند، پس از تذکر و اخطار به افراد بدمصرف، از ابتدای تیر امسال انشعاب آنها قطع می شود. طبق اعلام 
شرکت مهندسی آب و فاضلاب کشور، وی تاکید کرد: بر اساس جداول تنظیم شده، این قطعی آب از چند 

ساعت آغاز و در مراحل بعدی شامل موارد جدی تر نیز می شود.

۵۰۰۰ پرستار طرحی بعد از کرونا بیکار شدند 
 محمد میرزابیگی رئیس سازمان نظام پرستاری با اعلام بیکار شدن حدود 5هزار پرستار طرحی بعد از کرونا، 
گفت: برخی از این افراد، طرح شان در مدت کرونا تمام شد، اما به درخواست بیمارستان محل خدمت و به 
دلیل کمبود نیرو ماندند و خدمت کردند و الان از اخلاق به دور است این انسان را در این شرایط اقتصادی به 

خانه بفرستند.

معاون دادستان قم: 

بدپوششی و سگ گردانی در بوستان ها 
خط قرمز است

معاون دادستان قم گفت: استعمال دخانیات، بد پوششی توسط برخی آقایان و خانم ها و همچنین ورود 
حیوانات به بوستان ها ممنوع و خط قرمز است و با هر موردی که امنیت و آرامش روانی شهروندان را خدشه دار 

کند، برخورد خواهیم کرد.
 حجت الاسلام تحریری با اشاره به اینکه بوستان ها اماکنی خانوادگی برای گذراندن اوقاتی خوش به دوراز 
مشکلات روزمره برای شهروندان در دل طبیعت است، اظهار کرد: استفاده از دخانیات در اماکن عمومی 
به ویژه بوستان ها، طبق تبصره یک ماده 13 قانون کنترل و مبارزه با دخانیات و ماده هفت آیین نامه آن جرم 
انگاری شده است. وی ادامه داد: بر این اساس استعمال دخانیات مخصوصاً قلیان در بوستان ها ممنوع بوده 
و اگر همشهریان موارد را به ما گزارش کنند تا برخورد لازم با آن ها صورت بگیرد. معاون دادستان قم با تأکید بر 
اینکه در صورت عدم تمکین به قانون بدون هیچ اغماضی با برهم زنندگان آسایش شهروندان برخورد خواهد 
شد، خاطرنشان کرد: بد پوششی توسط برخی آقایان و خانم ها و همچنین ورود حیوانات به بوستان ها ممنوع 
و خط قرمز ماست و ما با هر موردی که امنیت و آرامش روانی شهروندان را خدشه دار کند، برخورد خواهیم کرد.

 
معاون عملیات فرماندهی انتظامی استان قم  خبرداد:

توقیف ۳ تن و 7۰۰ کیلو ذغال قاچاق 
معاون عملیات فرماندهی انتظامی استان از توقیف 3 تن و 700 کیلوگرم ذغال قاچاق طی بازرسی از یک 

دستگاه کامیون در محور "قم-گرمسار" خبر داد. 
سرهنگ ولی ترابی اظهارداشت: مأموران یگان تکاوری استان حین کنترل تردد خودروهای عبوری در محور 

"قم-گرمسار" به یک دستگاه کامیون به ظن حمل کالای قاچاق مشکوک و آن را متوقف کردند.
وی افزود: در ادامه طی بازرسی از خودروی توقیفی 3 تُن و 700 کیلوگرم ذغال قاچاق کشف و کامیون 

با هماهنگی مقام قضائی استان توقیف، متهم نیز پس از تشکیل پرونده تحویل مرجع قضائی استان شد.
سرهنگ ترابی از شهروندان خواست، در صورت مشاهده هرگونه فعالیت غیرمجاز از جمله قاچاق و توزیع 
کالاهای غیرمجاز توسط افراد فرصت طلب و سود جو، موضوع را از طریق سامانه تلفنی 110 به مرکز فوریت 
های پلیسی استان اطلاع دهند. معاون عملیات فرماندهی انتظامی استان قم گفت: همچنین شهروندان 
می توانند از طریق تماس و یا مراجعه حضوری به آدرس خیابان امام خمینی)ره(، جنب کلانتری 17، 

ساختمان شهید کریمی "دفتر نظارت همگانی )197(" با پلیس در ارتباط باشند.

با حضور در طرح میز خدمت قضایی در حرم مطهرصورت گرفت:

رسیدگی به ۲۰۰ درخواست مردمی توسط دادستان قم 
دادستان عمومی و انقلاب قم با حضور در طرح میز خدمت قضایی که عصر دوشنبه در حرم مطهر حضرت 

معصومه )س( برگزار شد، به مشکلات و درخواست های بیش از 200 نفر از مراجعان مردمی رسیدگی کرد.
به گزارش روابط عمومی دادسرای عمومی و انقلاب قم، حجت الاسلام و المسلمین حسن غریب و جمعی 
از مسئولان قضایی در این ملاقات عمومی، به صورت چهره به چهره و مستقیم، مسائل و مشکلات حقوقی 
مراجعان و شهروندان را بررسی و در چهارچوب مقررات و پیگیری حقوق آنها دستورات قضایی لازم را صادر 
کردند. تسریع در رسیدگی های قضایی، احقاق حق و پیگیری درخواست های زندانیان و خانواده های آنان 
در زمینه اعطای مرخصی، مرخصی منجر به آزادی و استفاده از نهادهای ارفاقی شامل نگهداری تحت 
سامانه های الکترونیک و آزادی مشروط از مهمترین خواسته های متقاضیان ملاقات مردمی دادستان قم بود.

ملاقات عمومی مقامات قضایی استان در راستای سیاست های کلان قوه قضاییه، تکریم ارباب رجوع و 
ارتباط مستقیم و بدون واسطه آحاد جامعه با مسئولان قضایی و مردم هر هفته در مجتمع های قضایی برگزار 
می شود و این هفته به عنوان میز خدمت، روز دوشنبه 23 خرداد از ساعت 19 تا 22 در حرم حضرت معصومه 
)س( صحن امام رضا )ع( با حضور دادستان عمومی و انقلاب قم حجت الاسلام و المسلمین غریب و جمعی 

از قضات دادسرا و مراجعان مردمی برگزار شد.
 

فرمانده انتظامی شهرستان قم خبرداد:

توقیف ۳ دستگاه سمند حامل قاچاق 
فرمانده انتظامی شهرستان از توقیف 3 دستگاه خودرو سمند حامل لوازم برقی قاچاق در محورهای 
مواصلاتی استان خبر داد سرهنگ امیرمختاری اظهارداشت: مأموران یگان امداد فرماندهی انتظامی 
شهرستان قم با اجرای طرحی در محور "قم-اراک" 3 دستگاه خودرو سمند حامل قاچاق را توقیف کردند. وی 
افزود: طی بازرسی از خودروها 5 اجاق گاز صفحه ای، یک دستگاه کولر گازی، 11 دستگاه توسترغذا ساز، 
58 ترازو دیجیتال، 18 عدد سری ترازو دیجیتال،70 عدد باطری شارژی و 80 عدد پایه ترازو دیجیتال فاقد 
مجوز و قاچاق کشف شد. فرمانده انتظامی شهرستان قم گفت: در این رابطه 3 نفر دستگیر و به همراه پرونده 
تشکیل شده برای انجام مراحل قانونی تحویل مرجع قضائی استان شدند. سرهنگ مختاری از شهروندان 
خواست، چنانچه اطلاعی از قاچاق کالا دارند موضوع را از طریق شماره تلفن 110 اطلاع داده تا در اسرع 

وقت نسبت به پیگیری و برخورد قانونی با متخلفان اقدام شود.

با حمایت صندوق ملی محیط زیست ؛

مزرعه ۱۰۰ هکتاری خورشیدی در قم 
احداث می شود

مدیرعامل محترم صندوق ملی محیط زیست کشور در سفری یک روزه به قم، با 
اقدامات شهرداری قم در حوزه محیط زیست و حمایت از خانه های سبز و… آشنا و 

بر حمایت این صندوق از طرح های محیط زیستی شهرداری قم تأکید کرد.
با  حضور معاون محیط زیست و خدمات شهری  انجم شعاع  درجلسه ای 
شهرداری قم و برخی دیگران از مدیران شهری مرتبط با این حوزه دراین زمینه با 
تقدیر و تشکر از اقدامات انجام شده توسط شهرداری اظهار داشت: این میزان از 
توجه به مباحث محیط زیستی و اهتمام به انجام اقدامات اجرایی توسط شهرداری 
قم، نشان از رویکرد مدیریت ارشد شهرداری و نمایندگان شورای اسلامی شهر قم 

به محیط زیست شهری بوده و قابل تقدیر است.
انجم شعاع با اشاره به اینکه برخی از برنامه های شهرداری قم در نوع خود 
بی نظیر بوده و می تواند راه گشای مدیریت شهری در نقاط مختلف کشور باشد، 
نسبت به آمادگی صندوق ملی محیط زیست جهت مشارکت در تأمین منابع مالی و 

اعتباری برای برنامه های محیط زیستی شهرداری قم خبر داد.
حمایت از پروژه های شهری با پیوست زیست محیطی

مدیرعامل صندوق ملی محیط زیست  دربخش دیگری از سخنان خود گفت: 
طرح خانه های سبز اقدامی شایسته و قابل تقدیر است که در شهر قم توسط 
شهرداری و همکاری سایر دستگاه ها انجام شده و می تواند به شرطی که پایدار 

باشد به عنوان الگویی برای شهرهای دیگر قرار گیرد.
وی با تأکید بر اینکه هدف کمک به توسعه پایدار شهرهاست، ابراز کرد: طرح 
خانه های سبز اقدامی شایسته و قابل تقدیر است که در شهر قم توسط شهرداری 
و همکاری سایر دستگاه ها انجام شده و می تواند به شرطی که پایدار باشد به عنوان 

الگویی برای شهرهای دیگر قرار گیرد.
مدیرعامل صندوق ملی محیط زیست با اشاره به اینکه بهترین متولی برای 
اجرای پایدار این طرح شهرداری است، ادامه داد: ما در اجرای این طرح در کنار 
شهرداری هستیم، علاوه بر آن، در سایر پروژه هایی که شهرداری در دست اقدام 
داشته و نیاز به تأمین مالی دارد را با تأیید مدیرکل محیط زیست استان و بنا بر 

اولویت های صندوق حمایت خواهیم کرد.
اعلام حمایت صندوق ملی محیط زیست در رابطه با احداث مزرعه 100 هکتاری 
قدیم  در محل دفن  اجرایی  فازهای مختلف  در  بازیافت  و شهرک  خورشیدی 
پسماندهای شهری و برخی از نقاط شهری ضمن تهیه طرح و مطالعات مربوطه، 

بخشی از دستاوردهای این سفر یک روزه بود.
 

مدیرعامل سازمان میادین شهرداری قم :

دست فروشان در ۹ مکان بازار 
ساماندهی شدند 

مدیرعامل سازمان میادین شهرداری قم از اقدام این سازمان جهت ساماندهی 
دست فروشان با همکاری مناطق هشت گانه و اداره کل پیشگیری و رفع تخلفات 

شهری شهرداری در 9 مکان از سطح شهر خبر داد. 
علیرضا مظفری با اشاره به اهمیت ساماندهی روز بازارها و دست فروشان اظهار 
داشت: ساماندهی دست فروشان در 9 مکان به ترتیب شنبه بازار واقع در منطقه 
6 بلوار تهرانی مقدم؛ یکشنبه بازار واقع در منطقه 5 شهر قائم، بلوار کبیری؛ 
دوشنبه بازار در دو مکان بلوار جمهوری واقع در منطقه 4 و شهرک فاطمیه خیابان 
بعثت واقع در منطقه 6؛ سه شنبه بازار در دو مکان پردیسان بلوار ابوطالب و بلوار 
همت انتهای خیابان سروستان؛ پنجشنبه بازار واقع در بلوار محتشم کاشانی واقع 
در منطقه یک و جمعه بازار در دو مکان پارکینگ بوستان جوان واقع در منطقه 2 
و جمکران خیابان ظهور واقع در منطقه 5 برگزار و تحت نظارت سازمان میادین 
خواهد بود. وی به همکاری مناطق هشت گانه و اداره کل پیشگیری و رفع تخلفات 
شهری شهرداری در جهت ساماندهی دست فروشان در مکان های یادشده اشاره 
کرد و افزود: بیشترین اهتمام سازمان میادین بر حفظ کرامت شهر و شهروندان 
بوده و موضوع جمع آوری دست فروشان مطرح نیست و بیشتر رفع سد معبر و 

ساماندهی در این حوزه مورد تأکید است.
مدیرعامل سازمان میادین میوه و تره بار و ساماندهی مشاغل شهری شهرداری 
قم با تأکید بر اینکه اقدامات سازمان در این حوزه بیشتر جنبه ساماندهی دارد؛ 
کهنه فروشان،  جمع آوری  بهداشتی،  سرویس های  استقرار  شن ریزی،  افزود: 
محصورسازی، استقرار مأمورین نظامی و انتظامی و … ازجمله اقدامات ساماندهی 

و در جهت برگزاری مطلوب روز بازارها در ایام هفته است.

توسط روابط عمومی شهرداری قم  صورت گرفت؛

 اعلام فراخوان جمع آوری اسناد و آثار 
تاریخی مرتبط با شهر قم 

اسناد، آثار تاریخی، تصاویر و اشیاء قدیمی مرتبط با شهر قم با هدف راه اندازی و 
تأسیس موزه تاریخ شهر مقدس قم آثار تاریخی جمع آوری می شود. 

روابط عمومی شهرداری قم، شهرداری از تمامی شهروندان و هموطنانی که آثار 
تاریخی و یا اسناد مرتبط با شهر قم را در اختیار دارند، درخواست نمود تا با ارائه 
این آثار زمینه نگهداری و نمایش آن برای عموم علاقه مندان را در موزه تاریخ شهر 

قم فراهم آورند.
در متن اطلاعیه این فراخوان آمده است:شهرداری قم با توجه به مأموریت خود 
در زمینه حفظ و حراست از تاریخ هفت هزار ساله و ایجاد بسترها و زیرساخت های 
با هدف  بازنمایی، تحقیق، پژوهش و مستندسازی  به منظور شناسایی،  لازم 
اعتلای فرهنگی و گسترش نام و آوازه تاریخی شهر قم، راه اندازی و تأسیس موزه 
تاریخ قم را در دستور کار و اولویت های اجرایی قرار داده است. لذا بدین منظور از 
عموم هموطنان گرامی که به هر نحو اسناد، آثار تاریخی، تصاویر و اشیاء قدیمی 
مرتبط با شهر قم را در اختیار داشته و یا اطلاعاتی از آن ها را در دسترس دارند، 
دعوت به عمل می آید تا در راه اندازی این موزه با ارائه، ارزشگزاری و یا ارزیابی و 
مستندسازی آثار شهرداری قم را در این مأموریت همراهی نمایند. بدیهی است 
هرگونه مشارکت در این اقدام ماندگار علاوه بر انجام مسئولیت اجتماعی در 
اعتلای فرهنگی و نمایش آن در موزه مذکور با نام ارائه دهنده اثر و حفظ امتیاز 
معنوی، شامل حمایت مالی از سوی شهرداری قم نیز خواهد شد. اسناد و کتب 
تاریخی، نشریات قدیمی، تصاویر، ابزار و ادوات کاری مشاغل، اشیاء و ملزومات 
خانگی و اسناد خانوادگی از جمله مواردی است که علاقه مندان می توانند با ارائه 
آن به دبیرخانه این فراخوان در طبقه ششم ساختمان مرکزی شهرداری قم در بلوار 

امام موسی صدر در این رویداد فرهنگی مشارکت داشته باشند.
 

مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم  خبرداد:

اجرای تفریحات و ورزش های آبی
 در دریاچه بوستان جوان

مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم گفت: در حال حاضر 
فعالیت هایی همچون قایقرانی، قایق سواری، غواصی و ماهیگیری در دریاچه 
بوستان جوان در حال اجراست و در تلاشیم این مکان را به یکی از قطب های 

تفریحی شهر قم تبدیل کنیم.
با اشاره به ویژگی های بوستان و دریاچه جوان اظهار داشت:  پیام جوادیان 
این بوستان و دریاچه در منطقه دو قرار داشته که خیلی از شهروندان قمی از آن 
بی اطلاع هستند. مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم تصریح 
کرد: این دریاچه با مساحت 30 هزار مترمربع با امکانات خوبی احداث شده ولی 
متأسفانه تبلیغات خوبی برای آن صورت نگرفته است. به گفته وی، در حال حاضر 
فعالیت هایی همچون قایقرانی، قایق سواری، غواصی و ماهیگیری در این دریاچه 

در حال انجام است و این فعالیت ها در حال گسترش می باشد.
جوادیان با بیان اینکه یکی از پروژه های مهم نورپردازی و اجرای طرح های زیبای 
نوری به روز در این بوستان است عنوان کرد: امیدواریم با مجموعه این اقدامات 

بتوانیم این مکان را به یکی از قطب های تفریحی شهر قم تبدیل کنیم.

معاون محیط زیست وخدمات شهری شهرداری قم گفت: کلان شهر قم نخستین 
کلان شهری بوده که طرح حمایت از ساختمان های دوستدار محیط زیست را 
عملیاتی کرده و 50 درصد عوارض ساختمانی را برای احداث این ساختمان ها 

تخفیف می دهد.
احداث  راهکارهای  بررسی  جلسه  نخستین  در  مقدم  اصفهانیان  مهدی 
ساختمان های سازگار با محیط زیست، با اشاره به اینکه امروزه کلان شهرها با 
مشکلات زیست محیطی در دو حوزه آلودگی هوا و زمین مواجه هستند، اظهار 
کرد: شهرداری قم با برنامه ریزی جامع و تدوین طرح عملیاتی، حافظ مسائل 
محیطی زیستی است و در برنامه پنج ساله شهرداری نیز اساس توسعه پایدار حفظ 

محیط زیست عنوان شده است.
وی با تأکید بر اینکه شهر قم در موضوع توسعه فضای سبز سومین رتبه را در 
کشور دارد، ابراز کرد: کارهای خوبی هم در حوزه مدیریت پسماند انجام شده 
است؛ همچنین برنامه های متنوعی در سازمان های تابعه ازجمله آرامستان ها برای 

حفظ محیط زیست در حال اجراست.
کلان شهر  داد:  ادامه  قم  شهرداری  شهری  وخدمات  محیط زیست  معاون 
دوستدار  ساختمان های  از  حمایت  طرح  که  بوده  کلان شهری  نخستین  قم 
محیط زیست را عملیاتی کرده است و در حال حاضر برای احداث 5 ساختمان 
انعقاد قرارداد شده و 6 ساختمان نیز در دست انعقاد قرارداد است که شهرداری 
این  احداث  برای  را  ساختمانی  عوارض  درصد   50 مالی،  مشکلات  علیرغم 

ساختمان ها تخفیف می دهد.
اصفهانیان مقدم با بیان اینکه انتظار داریم با همکاری صندوق ملی محیط زیست، 
مدیران آب و فاضلاب و محیط زیست در این پروژه و دیگر پروژه های مرتبط با 
محیط زیست، منابع مالی موردنیاز را تأمین کنیم، گفت: توفیقات خوبی در این 

زمینه حاصل شده است، ولی اعتقاد داریم برای شهری مانند قم که در طول سال 
به ویژه برخی مناسبت های ملی و مذهبی پذیرای هزاران زائر و مسافر بوده شرایط 

بهتری را در موضوعات زیست محیطی و فضای سبز رقم بزنیم.
نقش مهم مشارکت شهروندان در موفقیت طرح های محیط زیست شهری

معاون محیط زیست و خدمات شهری شهرداری قم همچنین  درحاشیه برگزاری 
جلسه با مدیرعامل صندوق ملی محیط زیست ، مشارکت پذیری شهروندان را عامل 
اساسی در موفقیت طرح های مرتبط با محیط زیست شهری عنوان کرد و خواستار 
مشارکت همه جانبه شهروندان با خادمین شهر در اجرای طرح های زیست محیطی 

شد.
اصفهانیان مقدم با اشاره به اجرای طرح حمایت از احداث و توسعه ساختمان های 
سازگار با محیط زیست با عنوان ساختمان های سبز توسط شهرداری قم اظهار 
داشت: شهرداری  قم برای نخستین بار در کشور اقدام به اجرای طرح حمایت از 

احداث و توسعه ساختمان های سازگار با محیط زیست نموده است.
وی با بیان اینکه در این طرح شهرداری قم با ارائه مشوق های متنوع از شهروندان 
و یا اشخاص حقیقی و حقوقی که برای انجام اقدامات زیست محیطی در حوزه های 
مدیریت مصرف آب و انرژی در ساختمان ها، مدیریت پسماند از مبدأ و توسعه 
فضاهای سبز در ساختمان های خود اقدام کنند، حمایت می نماید، افزود: اعطای 
تخفیف تا سقف 50 درصد در هزینه های عوارض ساختمانی یکی از این مشوق ها 

است.
معاون محیط زیست و خدمات شهری شهرداری قم گفت: اجرای این طرح نمونه 
کامل و عملیاتی از رویکرد دانش محوری و مردم مداری حوزه معاونت محیط زیست 
و خدمات شهری شهرداری قم در راستای افزایش کیفیت محیط زیست شهری 
در محیط های مسکونی شهر و موضوعات مرتبط با افزایش سلامت شهروندان 
و ازجمله برنامه های جدی شهرداری قم در جهت تلاش برای تحقق اهدافی که 

منتج به افزایش کیفیت در محیط زندگی شهروندان است.
وی با تأکید بر اینکه مسائل و مشکلات محیط زیستی مربوط به هوا، انرژی، 
پسماند و خصوصاً آب در برخی از نقاط کشور موجب بروز مسائل جدی برای 
زندگی مردم شده است، ابراز کرد: در این زمینه عدم وجود برنامه های عملیاتی 
شهری،  محیط های  در  محیط زیستی  خدمات  به  مربوط  حوزه های  در  مدون 

می تواند سبب تشدید و بحرانی شدن این شرایط شود.
معاون محیط زیست و خدمات شهری شهرداری قم، مشارکت پذیری شهروندان 
را عامل اساسی در موفقیت طرح های مرتبط با محیط زیست شهری عنوان کرد 
و خواستار مشارکت همه جانبه شهروندان با خادمین شهر در اجرای طرح های 
زیست محیطی در حوزه مدیریت پسماند، توسعه فضای سبز، تفکیک زباله از 
مبدأ و بازیافت آن و استفاده از حمل ونقل غیر موتوری در راستای در سالم سازی 

محیط زیست شهری شد.

معاون محیط زیست وخدمات شهری شهرداری قم مطرح کرد:

قم نخستین کلان شهر حامی ساختمان های دوستدار محیط زیست

 کودکان و سیاه چاله ای در فضای مجازی!

طرح:سجاد جعفری

در نظر دارد نسبت به واگذاری سرقفلی واحد های مجتمع سعدی  به نشانی :قم ، خیابان آذر،  جنب پامنار با کاربری تجاری 
و  با مشخصات کلی زیر ، از طریق حراج  به متقاضیان واجد شرایط اقدام نماید.

لذا کلیه اشخاص حقیقی  و حقوقی متقاضی می توانند جهت اطلاع از شرایط و دریافت اسناد حراج به سازمان مدیریت 
پسماند شهرداری قم به نشانی قم، بلوار شهید بهشتی ،روبروی بیمارستان بهشتی ،سازمان مدیریت پسماند شهرداری قم 

اقدام نمایند.
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